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Na konstitutivni seji, 11. novembra so mandat soglasno potrdili županu, vsem svetnikom in komisiji za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja. Slednjo bodo sestavljali Dušan Grbec (SDS), Zora Anuša Balazs 
(SD), Vojko Tomšič (Lista Vojka Tomšiča), Rok Jenko (Mladi forum Šajeta) in Igor Batista (LDS).

23 bistriških občinskih svetnikov je tako v novi sestavi po volitvah prvič sedlo skupaj, ustanovno sejo pa je 
vodila Sonja Koren Čeligoj (DeSUS), kot najstarejša članica novega občinskega sveta.

Šest svetnikov je v občinskem svetu ohranilo svoj stolček: Vojko Mihelj Lista neodvisnih krajanov KS, Bar
bara Kogovšek in Dušan Grbec SDS, Igor Batista in Anton Frank- LDS in Rok Jenko - Mladi forum Šajeta.

Kot kaže prvo glasovanje, ima nov župan v svetu večino, saj je 12 od 23 svetnikov podprlo županov pred
log in preglasovalo za 2 glasa Desus-ov predlog Komisije, da bi komisijo sestavili glede na izide volitev (in bi 
jo sestavljali Dušan Grbec(SDS), Sonja Koren Čeligoj (DeSUS), Vlado Hrvatin (SD), Anton Šenkinc (Lista neod
visnih občanov KS) in Primož Rojc (neodvisna lista Skupaj naprej). Prva seja seje tako zaključila brez večjih 
nesoglasij.

LAS Društvo za razvoj podeželja med Snežnikom in Nanosom
vas v decembru vabi

na naslednje tržnice:

• 01.12.2010: Ilirska Bistrica - sejemska tržnica na Plaču
• 05.12.2010: Ilirska Bistrica (na Plaču) - Miklavževa tržnica - od 14,00 

do 17,00 ure
• 11.12.2010: Ilirska Bistrica - redna, božična in bolšja tržnica na Plaču - 

od 8,00 do 16,00 ure -dodatni program, delavnice
• 16.12.2010: Ilirska Bistrica - sejemska tržnica na Plaču - dopoldne
• 29.12.2010: Ilirska Bistrica (na Plaču) - novoletna tržnica, Dedek Mraz - 

od 15,00 do 17,00 (v slučaju slabega vremena v šotoru na Žabovci)

Še posebej so vabljeni vsi tisti, ki bi želeli sodelovati na bolšji tržnici v soboto 
,11.12.2010, da se prijavijo do 9.12.2010 na telefon 031 339 789.

GSM CENTER

♦ PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV
♦ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER

* DODATNE OPREME
♦ SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

FOTOKOPIRANJE
PONEDELJEK- PETEK 
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karjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

tra -V 9 d.o.o. SEŽANA
Metra d.o.o., Sežano, trgovina na debelo in drobno, Cesta na Lenivec 37,6210 Sežana 
PE IL BISTRICA, Vilharjeva c. 33A, 6250II. Bistrica, MALOPRODAJA, TEL:05/714 25 05 Delovni čas:
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KOREN JOŽKO 
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118

URNIK
VSAK DAN
8.00 - 20.00

mm
7

DAVČNO IN FINANČNO SVETOVANJE. D.O.O.

TELVFAX 05 710 14 99 
GSM 040 838 520

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 
gospodarske družbe in društva.
VOJKOV DREVORED 2, 6250 ILIRSKA BISTRICA

lokalne
volitve 2010: 
REZULTATI 
VOLITEV V KS
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KAKOVOST JE PRVA

Svetovanje, Prodaja, Proizvodnja, Montaža oken in vrat
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DANA BESEDA OBVEZUJE
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UVODNE BESEDE

Življenje je 
lepo!
mag. Milena Urh •••••

Zadnjih nekaj mesec je bilo popolnoma norih. Najprej ene volitve 
pa druge pa tretje. Kdo bo koga, kdo bo s kom, za koliko in v zameno 
za kaj... Kombinacije, variacije in permutacije - ene s ponavljanjem 
druge brez. Tudi časopisi so nas bili polni, kar običajno ni slučaj. Imeli 
smo nekaj zanimivih sojenj, pa država nas tudi toži. Zaradi računske 
pomote - zatipkanja - je bilo naši občini preplačanih 366 tisoč evrov. 
Občina na računsko pomoto, v nasprotju z načelom vestnosti in poš
tenja, državnega pravobranilstva ni obvestila. Zato so, kakor pravi ge
neralni državni pravobranilec zoper občino vložili tožbo, sredstva pa 
bo morala vrniti ne glede na to, ali jih je že porabila ali ne. Z vračilom 
vlaganj v telefonijo se je zapletlo v Podgradu. Občina je od 383 tisoč 
evrov 33 tisoč razdelila 80 upravičencem - vsakemu po 400 evrov, pre
ostale pa namenila krajevni skupnosti za investicije Nekateri vaščani 
se s tem niso strinjali, in zahtevali,da se ves denar razdeli ljudem ter 
zato podali pritožbo na ministrstvu za gospodarstvo in sprožili upra
vni spor. Upravno sodišče je pritrdilo vaščanom, zaradi napake, ne pa 
glede zneska, ki je bil napačno izračunan.

Potem so prišle na vrsto smeti. Člani združenja GOJUP so na zadnji 
seji ugotovili, da so osem let zapravljali čas in denar ter se odločili, da 
ne bodo odločili ničesar. Zato bo Goju p na naslednji seji verjetno raz
puščen, prebivalci Južne Primorske pa bomo v naslednjih letih pošteno 
plačali njihovo nesposobnost. GOJUP je bil pred osmimi leti ustanov
ljen z namenom, da bi se župani južno Primorskih občin dogovorili za 
lokacijo in izvedbo regionalnega odlagališča komunalnih odpadkov. 
Pripravili so "Izbor in oceno potencialnih lokacij za regijsko odlagališ
če komunalnih odpadkov konzorcija GOJUP" s katero so ugotovili, da 
je možno postaviti takšen center tudi v naši občini. Ena od verjetnih 
lokacij je bil tudi Globovnik, kije roko na srce in kot moje mnenje, po
polnoma neprimeren. Civilna iniciativa si je oddahnila, bo pa morala 
pošteno zavihati rokave in začeti z akcijo prepričevanja države, da sa
nira nekdanje bivše tokovo odlagališče nevarnih odpadkov iz katerega 
se cedi marsikaj, da pa o smradu niti ne izgubljamo besed.

Potem je prišla novica, da vetrnice bodo, pa da ne bodo... V za
četku meseca je odvetnik Tomaž Petrovič, ki v primeru Volovja reber 
zastopa DOPPS, od Ministrstva za okolje in prostor prejel odločno, s 
katero je to zavrnilo pritožbo DOPPS zoper okoljevarstveno soglasje 
za vetrno elektrarno Volovja reber. Baje se bodo ponovno pritožili in 
tako gre zgodba naprej.

Vedno večje slišati tudi komentarje na račun nove bioplinarne, ve
sela pa sem, da je vedno več ljudi okoljsko osveščenih in da jim ni mar 
samo zase ampak tudi za okolje v katerem živijo.

In dobili smo novo oblast...prvih 100 dni ne bom imela komentar
ja, upam pa da razume, da razumnost in kritično mišljenje v sodobnih 
družbah (kar, naj bi mi bili) predstavljata vrednoto. Ko rečemo, da je 
kritično mišljenje treba dopuščati samo po sebi, mislimo, da si ljudje 
to zaslužijo, da imajo do tega pravico in da so - če tega niso deležni 
- oškodovani za nekaj temeljnega, za nekaj, kar jih dela za ljudi. Kot je 
dejal Aristotel - ni dovolj, da smo živeči ljudje, tudi živeti moramo kot 
ljudje. In ko trdimo, da je razvijanje kritičnega mišljenja kot vrednote 
koristno, mislimo, da bodo ljudje, ki živijo v skupnosti, kjer posamez
niki samostojno in tehtno preudarjajo o posameznih vprašanjih ter 
se odločajo na osnovi tega preudarka, srečnejši kot ljudje, ki živijo v 
skupnostih, kjer se posamezniki odločajo kakor ovce v čredi, na pod
lagi videza in trenutne priljubljenosti. Demokracija je nemogoča brez 
ljudi, ki so dejansko kritični.

Pa ne pozabite na referendum, v nedeljo 12.12., ki nas sprašuje:"Ali 
steza to, da se uveljavi Zakon o Radioteleviziji Slovenija (ZRTVS-2), EPA 
1067-V, ki ga je sprejel Državni zbor na seji dne 20. oktobra 2010?"

»Pojma nimam«

Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 
ki izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 

Cena izvoda je 1.80 EUR

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica 
tel. 05/71-00-320, fax. 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič 
Izdajatelj: GA Commerce d.o.o. 
Bazoviška 40,6250 Ilirska Bistrica

Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič

Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh

Tehnični urednik: Raymond Fabijanič

Tisk: GA Commerce d.o.o.

Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 
Rokopise in fotografije na željo vračamo.

X

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proizvode, 
za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347.V

BIOPLIN ARNA
Stališče Krajevne Skupnosti Ilirska Bistrica do 

obratovanja bioplinske naprave v Ilirski Bistrici
Znano je, da se je investitor Bio Futura d.o.o., odločil leta 2007 za iz

gradnjo BIOPLINSKE NAPRAVE na lokaciji čistilne naprave bivše tovarne 
organskih kislin (TOK). S tem namenom je odkupil postrojenje in zemljišče 
navedene čistilne naprave. Bioplinska naprava je zgrajena za pridobiva
nje električne in toplotne energije z energentom bioplinom (plinski motor 
- generator) pridobljenim iz raznovrstnih organskih odpadkov v procesu 
anaerobne fermentacije. Ti odpadki so iz sledečih skupin: rastlinski odpad
ki, gnoj in gnojevka, organski kuhinjski odpadki, vsebnost prebavil, bio
loški in organski odpadki iz industrije, mulj iz komunalnih čistilnih naprav, 
kri in odpadki pri predelavi mesa. Kot vzporedni produkt navedenega teh
nološkega procesa je bioplinsko blato (digestorski ostanek) namenjen za 
uporabo v kmetijstvu kot tekoče biološko gnojilo.

Investitor je pridobil gradbeno dovoljenje za izgradnjo od upravne 
enote, na osnovi vloge in dokumentacije, ki jo je izdelal ARHA projektivni 
biro d.o.o. iz Črnomlja ter vključno z drugimi projektantskimi firmami in 
ostale dokumentacije.

Za kvalitetno delovanje je uporabljena tehnologija zelo zahtevna zato 
so pomembne tudi tehnične izvedbe naprave kot celote in so posebno 
važni pogoji obratovanja ob dejstvu, da je vpliv delovanja te naprave na 
okolje lahko ob slabem delovanju zelo, zelo obremenilen, celo nevzdržen.

Zaradi navedenega je KRAJEVNA SKUPNOST ILIRSKA BISTRICA, okto
bra letos, v okviru svojih pristojnosti in možnosti ter sposobnosti pristopila 
k obravnavi te celotne problematike, kije za mesto Ilirska Bistrica in širše 
občinsko območje izredno ter bistveno pomembna za ohranjanje primer
nega življenjskega okolja.

Pojasniti želimo, da ob snovanju te investicije oziroma ob postopku 
pridobivanja gradbenega dovoljenja KS sploh ni bila obveščena oz. infor
mirana o poteku teh aktivnosti. O zadevi smo izvedeli, ko je bilo gradbe
no dovoljenje že izdano in ni bilo več mogoče ugovarjati. Čeprav, so nam 
pojasnili, da nismo stranka v postopku pa prav gotovo imamo kot nepo
sredna lokalna skupnost glede na lokacijo nedvomno pravico skrbeti in 
zahtevati, da investicije na naših lokacijah ne vplivajo na zdravo okolje kar 
je pri tovrstnih napravah lahko zelo vprašljivo.

Zato smo se odločili, da pred zaključkom investicije - sedaj je biopli- 
narna v poskusnem obratovanju opozorimo vse odgovorne, da mora biti 
z izdanim uporabnim dovoljenjem zagotovljeno strokovno zanesljivo in 
kvalitetno obratovanje skladno z vsemi predpisi in pogoji gradbenega do
voljenja ter vsemi ostalimi veljavnimi predpisi.

Vsem odgovornim za dosledno izvedbo te investicije posredujemo ne
kaj vprašanj, pomislekov oz. opozoril za ureditev nekaterih zadev, da se 
zagotovi kvaliteta delovanja bioplinarne.

Vse neposredno in posredno odgovorne: Upravna enota Ilirska Bistrica, 
ARSO, Občina Ilirska Bistrica, soglasodajalci in ostale soodgovorne institu
cije pozivamo, da se s svojo polno odgovornostjo vključijo in dosežejo po
polno spoštovanje investitorja in vseh izvajalcev pri izgradnji bioplinarne.

Pomisleki oz. možne pomanjkljivosti pri izgradnji in obratovanju bio
plinarne predvsem iz vidika vpliva na okolje oz. njegove degradacije:

- V primeru izpada proizvod
nje električne energije ne bo na
pajanja v električno omrežje. Ali 
bodo s tem možni negativni vpli
vi na okolje (stalni,dovoz surovin
- nastanek viškov v proizvodnem 
procesu,...).

- Kaj bo z viškom toplotne 
energije;

- Kako bo zagotovljeno, da bo 
digestorski ostanek (bioplinsko 
blato), ki naj bi se uporabljalo v 
kmetijstvu kot tekoče biološko 
gnojilo absolutno neoporečno 
tudi glede navedenih možnosti 
okužb?

- Zanesljivo mora biti zago
tovljena absolutna higienizacija 
surovin - raznovrstnih organskih 
odpadkov, ki se bodo uporabljali.

- Absolutno mora biti urejeno
- zagotovljeno, da ne bo pri obra
tovanju prihajalo do izpustov v 
okolje neprijaznih in škodljivih pli
nov ter s tem smradu, kar bi zelo 
vplivalo na okolico, jo degradiralo; 
prebivalcem mesta oz. širše okoli
ce in vsem mimoidočim predstav
ljalo nesprejemljivo in celo ne
znosno življenjsko okolje.

- Zagotovitev, da naprava ne 
bo povzročala hrupa, nikakor pa 
da ne bo presegla predpisanih do
voljenih vrednosti kar še posebno 
velja za zunaj vgrajen oz. postav

ljen plinski motor.
- Zagotoviti, da ne bi prišlo do 

negativnih vplivov (izpustov neči
stih snovi - odpadnih vod mulja ali 
podobnega) v reko Reko tudi zaradi 
Škocjanskih jam (UNESCO).

- Zagotoviti dosledno urejen 
dovoz raznovrstnih bioloških od
padkov in odvoz biološkega gno
jila, da ne bo neprimernega vpliva 
na neposredno okolico (transport
ne poti in okolica, neposredni pre
vzem - predaja odpadkov, gnojila, 
ipd.)

-Znano je, daje pri tovrstnih na
pravah zelo zahtevna tehnologija 
in s tem izdelava same naprave ter 
režima obratovanja. Ali bo navede
ni tehnološki proces zanesljivo ob
vladljiv pri obdelavi cca 39 različnih 
vrst odpadkov z različnimi količina
mi, da bo proizvodnja nemotena 
in da bo zagotovljeno, da ne bo 
prihajalo do negativnih vplivov na 
okolje.

- Zaradi navedenega je pred iz
dajo uporabnega dovoljenja je ob
vezno poleg ostalih potrebnih listin 
pridobiti okoljevarstveno dovolje
nje agencije RS za okolje.

- Zagotoviti pravilno delovanje 
in varnostne bakle pri izgorevanju 
viška plina, da ne bi nastali neželeni 
in zelo moteči vplivi na okolico.

- Izvajanje monitoringov pri

obratovanju mora postati redno 
in po potrebi tudi pogosteje ter 
obvezujoče.

- Bioplinarna, ki uporablja kot 
substrat živalske stranske proiz
vode (gnojevko, klavniške odpad
ke...) potrebuje odobritev Veteri
narske uprave Republike Slovenije 
skladno z uredbo in pravili.

- V KS smatramo, da je bila 
občinska uprava z županom in 
Občinski svet zavedeni, ko je in
vestitor kot vzorčno bioplinarno 
predstavil kmetijsko bioplinarno. 
Delovanje načrtovane bioplinar- 
nev II. Bistrici je glede na vstopne 
odpadke tehnološko precej bolj 
zahtevno in rizično. Kvaliteta teko
čega biološkega odpadka je manj 
primerna za gnojenje kmetijskih 
zemljišč, kot je to pri kmetijskih 
bioplinarnah, ki za svoje obrato
vanje uporabljajo gnojevko in ko
ruzo.

- Nenadzorovan izpust, izced
ne vode kmetijskih zemljišč gno
jenih z neustrezno predelanim 
tekočim gnojilom ali tehnološka 
nesreča, glede na to, da napra
va nima ustrezno velikih lovilnih 
skled, lahko povzroči ekološko ne
srečo večjih razsežnosti.

- Po najnovejših ugotovitvah 
naprave, katerim je skupni batni 
motor, ki ga poganja metan, pri
dobljen v procesu fermentacije 
(bioplin), kot stranski produkt me
čejo za zdravje ljudi in živali ne
sprejemljive količine, skozi izpust, 
v okolico nekaj kilometrov od 
naprave, rakotvorni formaldehid, 
daleč nad dovoljenimi emisija
mi. Prav tako poleg rakotvornega 
formaldehida izpuščajo v okolje 
večje količine dušikovih oksidov, 
nezgorelega goriva, prašnih del
cev in drugih človeku in okolici ne
prijaznih snovi. Glede na navede
no imajo naj novejše bioplinarne 
oksidacijski katalizator za znižanje 
vrednosti formaldehida in sistem 
za čiščenje zraka in učinkovite na
prave za čiščenje procesnih in od
padnih vod.

Glede na vse navedeno opo
zarjamo in pozivamo investitor
ja, projektante in izvajalce, da z 
vso odgovornostjo zaključijo to 
investicijo in da zagotovijo da bo 
bioplinarna zgrajena in delovala 
skladno z gradbenim dovolje
njem, s tehnično dokumentacijo, 
z občinskimi odloki in predvsem 
skladno z vsemi tehničnimi in 
okoljevarstvenimi predpisi in 
da bo trajno delovala v skladu z 
ekološkimi standardi.

To je nujno in obvezno, saj 
imamo občani KS Ilirska Bistrica 
in občani širše okolice vse pra
vice, da živimo v primerno zdra
vem okolju. Nikakor ne želimo, 
da bi morali z nekimi drugimi 
prisilnimi aktivnostmi uporabiti 
vsa razpoložljiva legalna sred
stva tudi z zaporami ceste vred 
in tako iskati ter si pridobiti svoje 
pravice do ustreznega okolja ne 
glede na interese kapitala.

Zorko Šajn, predsednik KS Ilirska 
Bistrica
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Lokalna akcijska skupina Društvo za razvoj podeželja med Snežnikom in Nanosom

Slovenski LEADER v Evropi
Aleš ZIDAR, Goran SOSTER......

Slovenski predstavniki so se 
udeležili S. seje LEADER Sub-com- 
mittee v Bruslju

Dne 12. novembra 2010 je v 
Centru Albert Borschette v Bruslju 
potekala razširjena 5. seja LEADER 
Sub-committee, ki je sicer organ 
Evropske komisije, ustanovljen za 
spremljanje izvajanja programa LE
ADER in ga sestavljajo člani iz vseh 
članic EU (ministrstva, organizacije 
in združenja na področju razvoja 
podeželja, nacionalne mreže za 
podeželje). Poleg stalnih članov 
LEADER Sub-committee Brede Ko
vačič in Mateja Štepca, ter pred
stavnika PREPARE Netvvorka (V 
delovanje mreže PREPARE so vklju
čene krovne nevladne organizacije 
iz področja razvoja podeželja iz 11 
evropskih držav, Slovenijo zastopa 
Društvo za razvoj slovenskega po
deželja, spletna stran: http://www. 
preparenetwork.org/) - Gorana Šo- 
stra, so bili na tokratno sejo vabljeni 
tudi predstavniki Lokalnih akcijskih 
skupin (LAS) iz vsake države članice, 
tako da je slovenske LAS poleg Go
rana Šostra (LAS Prlekije) zastopal 
tudi strokovni vodja LAS Društva za 
razvoj podeželja med Snežnikom in 
Nanosom (DRPSN) Aleš Zidar.

Razlog za organizacijo razširje
ne seje LEADER Sub-committee-a 
je bila predstavitev dosedanjega 
izvajanja programa LEADER v EU 
in pridobivanje informacij nepo
sredno od LAS, kar se je izkazalo za 
odlično potezo. Predstavniki LAS so 
bili namreč zelo aktivni v razpravi in 
so opozorili na precej pomanjklji
vosti izvajanja programa LEADER v 
svojih državah ter posredovali kar 
nekaj predlogov za boljše in hitrej
še črpanje sredstev programa.

Na seji so bila predstavljena po
ročila treh delovnih skupin o dose
danjem izvajanju programa LEADER 
in sicer na teme: Izvajanje pristopa 
LEADER, Ohranjanje inovativnega 
in raziskovalnega značaja progra
ma LEADER (identificirane težave in 
primeri dobrih praks) ter Izvajanje 
projektov sodelovanja.

V razpravi so vsi udeleženci po
hvalili pripravljeno gradivo za sejo 
in možnost sodelovanja predstav
nikov LAS, ugotovilo pa se je tudi, 
da so problemi izvajanja programa 
LEADER več ali manj povsem enaki 
v vsej Evropi. V EU sicer trenutno 
deluje 2192 LAS (vseh LAS še ni iz
branih v Italiji, Cipru, Romuniji in 
Bolgariji), ki so zaradi zelo strogih 
pogojev črpanja sredstev izkoristile 
le majhen odstotek vseh sredstev 
v finančnem obdobja 2007 - 2013. 
Po podatkih EU je Slovenija do se
daj izkoristila le dobrih 14 % vseh 
sredstev, vendar je s tem pri sa
mem vrhu uspešnosti. Za primerja
vo - Francija in Italija sta doslej iz
koristili le okoli 1 % vseh sredstev,

kar je gotovo premalo za uspešno 
oceno izvajanja programa. Precej 
razpravljavcev je ugotavljalo, da bi 
morala EU omogočiti lažjo izvedbo 
predplačil za izvajanje programa in 
daje omejitev 20 % sredstev, name
njenih za delovanje LAS prenizka, 
ker ne omogoča vključitve večjega 
števila izkušenih strokovnjakov, ki 
so potrebni za izvajanje zaplete
nih postopkov črpanja sredstev 
programa. Preveč časa se namenja 
postopku odobritve projektov in 
kasneje izplačilu zahtevkov, kar bi 
moralo biti precej hitrejše. Pri tem 
so prednjačile stare članice EU, ki so 
program LEADER izvajale že v prejš
njih obdobjih in ugotavljale, da je 
nov sistem izvajanja slabši ter da 
gre za korak nazaj v izvajanju in ide
ji pristopa LEADER. Zanimivo je bilo 
tudi mnenje predstavnika Irske, ki 
je opozoril, da se premalo sredstev 
namenja za izvajanje mehkih pro
jektov, izobraževanj in usposablja
nja človeških virov, kar naj bi bila 
osnovna naloga programa LEADER. 
In prav to je bila osnovna misel pri
pomb pri obravnavi poročila druge 
delovne skupine - nameniti več po
udarka izobraževanju prebivalcev 
za izvajanje inovativnih projektov, 
ki so srž programa LEADER. Pri pro
jektih sodelovanja pa so udeleženci 
izpostavili razlike med stopnjami 
sofinanciranja, različnimi postopki 
prijave projektov, informacij o pro
jektih in različnemu času potrjeva
nja projektov, v Nemčiji pa je pro
blem tudi to, da morajo projekte 
sodelovanja izvajati le skozi infra
strukturne projekte. Udeleženci so 
bili mnenja, da je potrebno razviti 
posebno skupno orodje za lažje pri
javljanje in spremljanje projektov 
sodelovanja, pomemben korak pa 
je bil narejen tudi na spletni strani 
EN RD (European Network for Ru- 
ral Development - Evropska mreža

za razvoj podeželja, spletna stran: 
http://enrd.ec.europa.eu/), kjer se 
lahko prijavi in najde ponudbe pro
jektov sodelovanja. Vsa podrobna 
poročila in povzetki razprav bodo 
objavljeni na spletni strani EN RD 
do konca novembra 2010.

Primerjava dosedanjih izkušenj 
z izvajanjem programa LEADER je 
pokazala, da kljub različnim pristo
pom med posameznimi državami 
predstavlja po vsej Evropi največjo 
težavo zapleten sistem, ki ne pri
speva k uspešnosti programa; prej 
bi lahko ugotovili, da ga zavira. Ak
tivnosti in rezultati 4. osi PRP so tako 
specifični, da zahtevajo drugačno 
obravnavo in drugačen sistemski 
pristop, kot ukrepi iz ostalih de
lov PRP. Zato je priporočljivo v na
slednjem proračunskem obdobju 
vzpostaviti za LEADER pristop, ki bi 
moral vsebinsko pokrivati ukrepe 3. 
in 4. osi, posebno, poenostavljeno 
shemo izvajanja.

Številne države, ki se želijo v 
bližnji ali bolj oddaljeni prihodnosti 
pridružiti EU, zelo zanima delovanje 
lokalnih akcijskih skupin in si veliko 
obetajo od uvajanja programa LEA
DER. Četudi še niso deležne finan
ciranja iz EU, želijo pridobiti znanja, 
potrebna za uspešno delovanje 
lokalnih partnerstev, katera samo
dejno vznikajo na vsem evropskem 
obrobju.

Skupni vtis udeležencev sestan
ka je bil prav gotovo pozitiven, saj 
so se imeli možnost iz prve roke 
seznaniti s problemi izvajanja pro
grama LEADER v EU in osebno 
primerjati delovanje naših LAS z 
ostalimi. Kljub vsem težavam, ki jih 
imamo slovenske LAS z izvajanjem 
programa LEADER, pa je pomemb
na ugotovitev, da smo v primerjavi 
z ostalimi članicami EU zelo uspeš
ni.
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Kakor je prišel, 
tako je odšel
Vojko Tomšič, Jasen 38a......

V Primorskih novicah, je bistriška novinarka poizkušala analizirati 
vzroke, ki so pripeljali do zamenjave na županskem mestu v Ilirski Bi
strici. Sloje za spodletel poizkus, saj je premalo časa na sceni in ima pre- 
plitev pogled, da bi lahko videla bistvo poraza. Dokaj blizu je le Šenkin- 
čeva izjava, da so letos vsi kandidati želeli izriniti njega in da program 
ni bil pomemben. Prvi del v celoti drži, saj vedno želijo novi kandidati 
spodriniti starega. Drugi del drži le delno. V toliko, daje Šenkinčev pro
gram še kako pomemben pri odločitvah volivcev. Bil je razen ene točke 
popolnoma enak kot tisti izpred osmih let (manjkala je srednja šola) in 
popolnoma enak tistemu izpred štirih let.To pa seveda pomeni, da seje 
v osmih letih zelo malo naredilo.

Šenkinc je očitno pozabil, kako je prišel na oblast. Tudi takrat ni bil 
posebej pomemben program. Tudi Šenkinc kot kandidat je bil daleč od 
idealnega kandidata. Vendar se je dalj časa vodila medijska vojna zoper 
takratnega župana. V časopisih sem avtor tega članka opozarjal na ne
pravilnosti, ki jih je povzročal takratni župan, tako v funkciji župana, kot 
tudi v funkciji stečajnega upravitelja.Ti članki so me pripeljali tudi pred 
sodišče. Ne enkrat. Temveč trikrat. Prvo tožbo sem dobil, medtem, ko je 
preostali dve, zasebni tožilec vlekel toliko časa, da so zastarale. Znotraj 
občinskega sveta, pa gaje neizmerno mrcvaril takratni svetnik Šenkinc. 
Takrat je vse vedel in znal, ko pa je prišel na oblast, je večino tega »po
zabil«.

Prvo leto po izvolitvi, se mu je podpora zelo dvignila. Razlog - sred
nja šola. Projekt je uspel, ker je verjel vanj. Vendar brez široke podpo
re vseh, ki smo kakorkoli lahko vplivali na odločitev Gabra, šole ne bi 
bilo. Povedati je potrebno, da je ta šola ostala na sredi poti, saj je še 
vedno dislociran oddelek Postojnske srednje šole. Grenak priokus daje 
tudi dejstvo, da država ni prispevala niti centa za to šolo. Po tem letu je 
začela podpora Šenkincu drseti navzdol. Razlogov je veliko. Po prvem 
uspehu (srednji šoli) je dejansko pokazal svoj pravi obraz. Vse je želel 
sam. Nikomur okrog sebe ni zaupal ali mu pustil, da opravlja svoje delo. 
Zadnjo besedo je hotel imeti povsod. Tudi pri neodvisnih komisijah za 
razdelitev sredstev. Seveda, je bilo treba dati več tistim, ki so mu slepo 
kimali. Do občanov je bil vedno bolj aroganten. Z vsemi, ki so mu prišli 
na pot ali znotraj občine ali zunaj se je skregal. Na občino in v občinske 
javne zavode, je zaposloval po svojem osebnem interesu, seveda daleč 
od idealnih, predvsem pa nestrokoven, pa tudi nedelaven »kader«. Vsa 
dela v občini, so izvajala podjetja od drugod, razen tistih del, s katerimi 
si je plačeval svoje najtesnejše prikimovalce. Lotil se je tudi maščeva
nja svojim namišljenim sovražnikom iz preteklosti, osnovni šoli Antona 
Žnidaršiča, Športni zvezi Ilirska Bistrica itd. Predvsem pa ni bil sposoben 
izpeljati ključnih volilnih obljub, sprejetje zazidalnih načrtov in ureditev 
industrijskih in obrtnih con.

Zrel za poraz, je bil že pred štirimi leti, vendar sta ga dva srečna na
ključja ohranila na oblasti. Prvi je bil neinformiranost javnosti o načinu 
in tudi rezultatih njegovega dela in drugič neodločnost protikandidata 
v drugem krogu volitev Jenka, kije pričakoval, da bodo drugi zanj dobili 
volilno bitko. Da bi zmagal, je naredil veliko premalo. Po tej zmagi seje 
Šenkinc počutil nenadomestljiv. Tako je tudi letos šel na volitve prepri
čan, da bo gladko zmagal. Že v prvem krogu, saj je bilo že po prvem 
krogu vse pripravljeno za veliko slavje Pri Kešu, na Baču. Pa se ni izšlo. 
Tudi v drugem mandatu si je vsepovsod marljivo nabiral sovražnike. 
Z javnimi razpisi, z zaščito slabega dela v knjižnici, z onemogočanjem 
dela Nadzornemu odboru, z ustanovitvijo občinskega glasila, za katero 
je menil, da mu bo dvignilo popularnost, pa mu jo je s svojo »ciciba- 
nostjo« le zmanjševalo, z neuspelim razpisom za izgradnjo kanalizacije 
v Hrušici itd, itd. Žebelj v krsto, pa si je zabil s krajo denarja investitor
jem v telekomunikacijsko infrastrukturo. Napake izpred štirih let se niso 
ponovile. Snežnik je javnost redno informiral o vseh nečednosti, ki jih 
je počel. Vsi kandidati za župana smo šli odločno v boj. Tudi kasnejši 
županski zmagovalec Rojc je vložil veliko dela v končno zmago.

Šenkinčev poraz je bil seveda pričakovan, saj je raziskava javnega 
mnenja jasno pokazala, da ga kar 62 % volilnih upravičencev naše ob
čine ne želi več za župana. Zmagal bi lahko le, če bi bila manjša volilna 
udeležba, saj so njegovi volivci šli vsi na volitve. Kolikor višja bi bila vo
lilna udeležba, toliko večja bi bila razlika.

Tako kot je prišel na oblast, tako je tudi odšel. Za razliko od svojega 
predhodnika, pa bo tej občini naredil še veliko škode. Če seje njegov 
predhodnik, ki je bil mimogrede, bistveno sposobnejši od Šenkinca, po 
šestih mesecih v občinskem svetu umaknil iz političnega življenja v ob
čini, tega od Šenkinca ne moremo pričakovati, saj je le dan po porazu 
poizkušal organizirati svetnike v nasprotovanje izvoljenemu županu.

Pred osmimi leti sem bil udeležen zmagoslavja Pri Kešu na Baču. Bilo 
je veselo. Tudi letos sem si šel ogledati politično pogrebnino. Bilo je zelo 
žalostno, pa tudi negostoljubno. Med udeleženci nisem videl nikakrš
nih Šenkinčevih prijateljev.Temveč le tiste, ki so od njegovega župano
vanja imeli koristi. Nemalo sem bil presenečen, da seje te pogrebnine 
udeležila tudi »neodvisna« občinska volilna komisija.
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Kmetje ostro proti dodatnim davčnim 
obremenitvam

Na nujni razpravi na temo Zako
na o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o dohodnini okoli 170 kme
tov, kmetic in druge zainteresirane 
javnosti opozorilo na izredno slab 
dohodkovni položaj slovenskega 
kmetijstva, ki ga še dodatno ogroža 
neprimeren in popolnoma nespre
jemljiv Zakon o spremembah in do
polnitvah Zakona o dohodnini

Razpravo, ki je potekala 17. no
vembra v Centru urbane kulture 
Kino Šiška v Ljubljani, so organizira
le nevladne kmetijske organizacije, 
in sicer Kmetijsko gozdarska zbor
nica Slovenije, Zveza kmetic Slove
nije, Zveza slovenske podeželske 
mladine, Sindikat kmetov Slovenije 
in Zadružna zveza Slovenije.

Nevladne kmetijske organizacije 
že dalj časa opozarjajo na vsak dan 
slabši ekonomski in socialni položaj 
slovenskih kmetic in kmetov. Ne
sprejemljivo je, da je Ministrstvo za 
finance brez predhodnega uskla
jevanja z zainteresirano javnostjo 
vložilo Zakon o spremembah in 
dopolnitvah Zakona o dohodnini 
v vladno proceduro in se istočasno 
ni odzvalo na opozorila nevladnih 
organizacij, da je zakon popolno
ma neprimeren in da še dodatno 
poslabšuje dohodkovni položaj 
kmetij.

Predsednik Kmetijsko gozdar
ske zbornice Slovenije (KGZS) Ci
ril Smrkolj, podpredsednik KGZS 
Branko Tomažič, podpredsednica 
Zveze kmetic Slovenije Ančka Pod- 
bevšek, predsednica Zveze sloven
ske podeželske mladine Urška Sen

čar Hočevar, predsednik Sindikata 
kmetov Slovenije Roman Žveglič 
in predsednik Zadružne zveze Slo
venije Peter Vrisk so na razpravi po
dali skupna stališča in zahteve, ki so 
jih podprli tudi prisotni kmetje ter 
Zveza lastnikov gozdov Slovenije in 
Združenje družinskih vinogradni- 
kov-vinarjev Slovenije.

Nevladne kmetijske organizaci
je so od Vlade Republike Slovenije, 
Državnega zbora RS in Državnega 
sveta RS zahtevale, da jih aktivno 
vključijo v dialog o vseh pomemb
nih vprašanjih s področja kmetij
stva in gozdarstva. Ponovno so tudi 
zahtevali, da se v Ekonomsko-soci- 
alni svet RS imenuje tudi predstav
nik Kmetijsko gozdarske zbornice 
Slovenije kot zastopnik kmetijstva 
in gozdarstva.

Izrazili so ostro nasprotovanje 
Zakonu o spremembah in dopolnit
vah Zakona o dohodnini in načinu 
sprejemanja omenjenega zakona,

ker le-ta ni bil usklajen z zainter
esirano javnostjo. Zato so zahtevali, 
da se pri sprejemanju zakonodaje 
s področja kmetijske in gozdarske 
dejavnosti ter razvoja podeželja 
opravi ustrezna razprava z nevlad
nimi organizacijami v kmetijstvu in 
gozdarstvu ter ostalo zainteresira
no javnostjo.

Prav tako naj se Zakon o spre
membah in dopolnitvah Zakona 
o dohodnini spremeni tako, da bo 
dohodninsko osnovo od dohodkov 
iz osnovne kmetijske in gozdarske 
dejavnosti predstavljal izključno 
katastrski dohodek. Prag za obve
zen prehod na ugotavljanje dohod
ninske osnove na podlagi dejanskih 
prihodkov in dejanskih oziroma 
normiranih odhodkov (vodenje 
knjigovodstva) pa naj se dvigne na 
7.500 evrov katastrskega dohodka 
brez pripisanih drugih dohodkov 
iz osnovne kmetijske in gozdarske 
dejavnosti.

V nadaljevanju so zahtevali, da 
se plačila z naslova ukrepov skup
ne kmetijske politike in državnih 
pomoči ne prištevajo k osnovi za 
odmero dohodnine iz osnovne 
kmetijske in gozdarske dejavno
sti, pristajajo pa na možnost, da se 
obdavčijo dejansko prejeta nepo
sredna plačila na viru (cedularna 
obdavčitev) po stopnji 5 odstotkov, 
ki je dokončna in velja tako za pav
šalno obdavčene po katastrskem 
dohodku kot tudi za tiste, ki bodo 
obdavčeni po izkazanem poslov
nem izidu.

Zahtevali so tudi, da se odpravi
jo nekatere nedoslednosti v davčni 
obravnavi zadrug, ki je v nekate
rih točkah bistveno manj ugodna 
v primerjavi z davčno obravnavo 
gospodarskih družb, zlasti zaradi 
neupoštevanja dela presežka, ki 
članom zadrug pripada na pod
lagi poslovnega sodelovanja in ne 
na podlagi kapitalske udeležbe,

kot odbitne postavke, zaradi ne- 
možnosti uveljavljanja določenih 
oprostitev oziroma olajšav, ki jih 
pri prenosu premoženja, zamenja
vah kapitalskih deležev, združitev, 
delitev, statusnih preoblikovanj in 
stvarnih vložkov lahko uveljavljajo 
samo gospodarske družbe, zadru
ge pa ne.

V skupnem dopisu so Vlado RS, 
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdar
stvo in prehrano, Ministrstvo za fi
nance, Državni zbor RS in Državni 
svet RS pozvali, da njihove zahteve 
upoštevajo in da naj ne sprejemajo 
zakonodaje, ki v tem že tako slabem 
ekonomskem in socialnem položa
ju še dodatno povečuje obveznosti 
kmetic in kmetov. V kolikor nev
ladnim kmetijskim organizacijam 
ponovno ne bodo prisluhnili in ne 
bodo uspeli najti rešitev, bodo le-te 
prisiljene svoje zahteve izraziti z dr
žavljansko nepokorščino.

KLUB ŠTUDENTOV ILIRSKA BISTRICA

Decembra se veselijo tudi na KŠIBu
Pred vsakim vstopom v novo leto se radi obrnemo nazaj... Spomnimo se 

preteklih mesecev starega leta ter si na podlagi uspehov slednjega zastavlja
mo cilje za prihajajoče leto. Ker je bilo na Klubu študentov letošnje letos res 
izjemno pestro, zanimivo, aktivno in delovno, si po besedah vnovič izvoljene 
predsednice Andreje Kuret, želijo le ponovitve letošnjih uspehov.

Kot pravi predsednica, je bilo v letu 2010 uspešno izpeljanih kar preko 
petdeset različnih projektov. Študentje so se izkazali tako na kulturnem, 
športnem, družabnem, potopisnem in izobraževalnem področju kot tudi s 
socialnimi in dobrodelnimi projekti. Njihovo kakovostno skrb za mladino v 
občini in pa tudi sodelovanje s širšo javnostjo je z Bronasto plaketo nagradil 
tudi sam občinski vrh.

Če omenimo le nekaj zadnjih odmevnih projektov, so bili v mesecu no
vembru to zagotovo čarovniške delavnice, brucovanje ter potopisno pre
davanje Turško doživetje'. V mesecu decembru pa 
študentje napovedujejo...

• obeležitev Svetovnega dneva boja proti aidsu 
(1. december)

• božično novoletne delavnice (11. december, od 
10.00 ure dalje na Plaču)

• potopisno predavanje'Svet ni eden. Svetova sta 
dva.'(18. december, ob 20.00 uri, sejna soba na Jur
čičevi 1)

Kšibovci že razmišljajo o najdaljši noči v letu. 
Letos se za novo leto odpravljajo v Beograd. Večina 
mest je že lepo zapolnjenih, vabijo pa vse interesen
te, da se veseli druščini pridružijo tudi ostali. Prijave 
za novoletni Beograd zbirajo na uradnih urah in sicer 
do 4. decembra.
Več informacij dobiš na www.ksib.si in na Kšibo- 
vem fb profilu!
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Nevestne zarote obrambe 
Karla Patrie
Dejan Ujčič •••••

priznam, ne spremljam redno 
I poročil. Mnenja sem, da se je 

za informiranost potrebno malce od
makniti od dnevnega tempa bom
bastičnih novic in neodmerjenega 
govora, začinjenega z delom iz ozadja 
trume komunikacijskih svetovalcev in 
proizvajalcev novic, ki se mu v tej de
želi reče kritično novinarstvo.

Predvsem pa ne spremljam poročil 
zaradi lastnega miru.

Zavedam se namreč, da so se vsi 
kažini v zgodovini človeštva začeli z 
besedami. In slika sveta, ki mi jo pro
dajajo v medijih, je lahko razlog za 
skrb.

Včasih pa med surfanjem z daljin
cem naletim tudi na »informativni« 
program.

Tako sem oni dan zagledal Karla 
Erjavca.

To samo po sebi ni nič posebnega, 
valjda se ga vidi po teve dostikrat.

Karl Erjavec je torej stal pred ka
mero, z nasmeškom človeka, ki ve, 
da je preskrbljen do konca življenja, 
če bo le dovolj duhovit, da ga bodo 
novinarji kazali, in če bo dovolj pre
strašil zadostno število upokojencev, 
da bodo hoteli kar s politično stranko 
ščititi svoje pokojnine, da jim jih ne bi 
njihovi otroci bognedaj vzeli.

Stal je tam, ker je odpadla sodna 
obravnava, kjer je obtožen nevestne
ga dela kot obrambni minister v pri
meru Patria.

Ne vem, zakaj bi se komu zdelo 
čudno, če je v primeru Patria minister, 
šef odgovornega oddelka ta ko rekoč, 
podpisnik pogodb, obtožen nevestne
ga dela. Ali pa je tudi v resnici nevest
no delal ali pa so ga samo okoli prines
li, pa je stvar sodnega postopka.

Karl Erjavec je torej stal tam in raz
lagal, kako gre v bistvu za neko osebno 
gonjo proti njemu in ni pozabil ome
niti, kako je v tej državi kup resničnih 
lopovov, ki se jim nič ne zgodi.

To je velikanski in temeljni pro
blem te države.

Tako hud, da jo lahko do konca 
razžre.

Karl Erjavec je torej pred vesoljno 
Slovenijo rekel naslednje:

Zbrale so se institucije te države, 
policija (od tajnice, ki je tipkala pa
pirje, preko kriminalistov, ki so zbirali 
dokaze, do šefov seveda), tožilstvo in 
sodišča, po nalogu nekoga, ki vse te in
stitucije vodi iz ozadja (jim torej lahko 
ukazuje), da bi Karla Erjavca oblatili ali 
celo zaprli. Hkrati pa obstajajo resnični 
lopovi, kijih ta ista oseba iz ozadja ter 
policija, tožilstvo in sodišča, nalašč ne 
preganjajo, čeprav vedo kdo so in kaj 
delajo.

Karl Erjavec seveda ni edini. Ka
darkoli se kateri od ljudi, ki imajo v 
tej državi moč in oblast, politično ali 
drugačno, pojavi v vlogi obtoženca 
pred sodiščem ali celo samo v kritični 
luči javnosti, vedno začnejo govoriti o 
tem, kako gre za neke politične splet
ke nekih temnih sil in kako resničnih in 
večjih lopovov ne preganjajo.

Vedno in brez izjeme.
Kot je lepo rekel Rajko Pirnat, kot 

bogovi na Olimpu.
Vrnimo se h Karlu Erjavcu.
Ni mi jasno, zakaj neki je Karl Erja

vec tako nevaren, da se mobilizira cel 
državni aparat, da se naredi zaroto v 
mafijskem stilu proti njemu.

Meni se zdi zgolj spreten populi
stičen politik s slabimi idejami.

In nič več kot to.
Ampak Karl Erjavec in vsi ostali se 

ne bi tako vneto predstavljali kot žrtve 
politične zarote, če ne bi vedeli, da ob
staja zelo dovzetna in prikimavajoča 
publika.

Veliko ljudi je namreč povsem pre
pričana, da v Sloveniji (nak, v svetu) 
stvari tečejo točno tako.

O k, recimo, da je tako.
Karla Erjavca torej preganjajo poli

tično, ker je iz nekega neznanega raz
loga nekomu neskončno nevaren.

Ampak, Karl Erjavec ni kdorkoli. 
On je predsednikene od strank vladne 
koalicije, torej med dvajsetimi najbolj 
vplivnimi ljudmi v državi ta hip zago
tovo.

In to mu prav nič ne pomaga, da 
ga ne bi preganjali.

Si predstavljate, kaj se šele dogaja 
navadnim državljanom!

Karl Erjavec lahko namreč kadar
koli skliče tiskovno konferenco in 
bodo vsi novinarji pridrveli in ga po
slušali, kaj to, še hodijo za njim in ga 
sprašujejo. Človek je takorekoč reden 
gost naših dnevnih sob preko TV ekra
na in ima ogromno prostora, da pove 
kaj in kako misli.

In vendar mu to nič ne pomaga, da 
ga ne bi preganjali.

Si predstavljate, kaj se šele dogaja 
tistim, ki jim na tiskovno konferenco 
ne bi prišli niti vaški pijančki, če bi jim 
slivove ponujali!

Razumem, daje Karla Erjavca strah 
in noče povedati, kdo so ti ljudje iz 
ozadja, ki imajo pod komando vse kri
minaliste, tožilce in sodnike v državi.

Ne morem pa razumeti, kako je 
tem ljudem uspelo pretentati Evrop
sko unijo, ki države, kjer je temu tako, 
ne sprejema vase.

Ker, veste, nemogoče je, da bi bili 
policija, tožilstvo in sodišča takšna 
samo do tistih, ki imajo oblast, denar 
in moč, do navadnih državljanov pa bi 
delala dobro.

Tega še nikoli nikjer ni bilo in ne 
bo.

Uporaba sodnih postopkov v poli
tične namene seveda ni nič novega ali 
posebnega, Malezija in Rusija sta dva 
primera med bolj »normalnimi« drža
vami. Nič novega tudi ne bi bilo za nas, 
kjer si lahko šel v zapor, če si kritiziral 
oblast še pred malo več kot dvajsetimi 
leti.

Čista novost pa je država, kjer je to 
tako in je hkrati ves svet pretentan, da 
je drugače.

V tem Sloveniji ni para.
No, morda pa obstaja tudi druga 

možnost.
Morda pa imamo v grobem delu

jočo pravno državo, čeprav obreme
njeno s preteklimi vzorci in neformal
nimi navezami, pa vendarle.

Morda so politiki, ki se znajdejo 
pred sodišči, resnično užaljeni in mis
lijo, da so oni izven zakona, pa jim ni 
mar, da rušijo same temelje države 
(kar zaupanje v institucije nedvomno 
je) s tem, ko postavljajo pod vprašaj 
verodostojnost državnih ustanov in s 
tem države same.

Morda pa vedo, da so nekaj ušpiči
li in kričijo »Primite tatu!«.

Morda pa jim ravno to ustreza, da 
se pravni postopki spremenijo v poli

tične bitke, kjer je resnični razsodnik 
zmanipulirana javnost.

Sam se držim nekaj preprostih 
pravil presoje.

Če se v zvezi z denarjem omenja 
»nacionalni interes«, »narod«, »sloven
stvo« ipd., potem se krade.

Če se govori o zarotah in ozadjih, 
potem se nekaj skriva.

Če se govori o sociali, revežih ipd. 
potem se želi povečati oblast politikov 
in uradnikov.

99 % deluje.
Jaz, ki sem čuden, pa recimo v 

govorjenju o tem, da se nekomu ne
kaj podtika, vidim priznanje krivde, v 
smislu vnaprejšnje zaščite, če bi se na 
sodišču kaj izkazalo (vidite, zdaj sem 
politično obsojen). Madonca, Srečko- 
ta Prijatelja (simpatično ime, aneda) 
so dobili s kesom v roki, pa še vedno 
trdi, da so mu politično podtaknili, 
sveta pomagavka.

Ker lahko bi seveda tudi rekel Karl 
Erjavec, da bo na sodišču slovenske 
države, katere eden od vodilnih poli
tikov je, ki je neodvisno, dokazal svoj 
prav.

Ampak to bilo pa menda res pre
več za pričakovati od slovenskega po
litika. Slovenski politiki namreč ne da 
bi trenili rečejo, da moramo kakšno 
reformo delati, ker to od nas zahteva 
Evropska komisija.

Halo?!
Evropska komisija nima pravice 

zahtevati prav nobene reforme od 
nas. Ima samo pravico zahtevati spo
štovanje pravil, h katerim smo se sami 
zavezali, ko smo vstopili v evropski 
klub, kot suverena država.

Evropska komisija samo gleda po
datke, ki jih dobi od nas, in piše rešitve, 
ki so po njenem mnenju dobre. Kar je 
dobro, saj seje lažje odločati na pod
lagi več argumentov.

Odločiti pa se morajo naši politiki, 
na podlagi tega, kar oni mislijo, da je 
prav.

Ne pa, da se skrivajo za Brusljem.
Kakršnekoli reforme se delajo, ker 

je to dobro za Slovenijo in ne, ker bi 
EU ali OECD to zahteval, ker oni tega 
ne morejo zahtevati.

Bruselj ni ne Beograd in ne Dunaj!
Ampak, seveda, v državi, kjer eden 

od vodilnih ekonomistov izjavi, da je 
za trenutno gospodarsko krizo kriva 
Evropska komisija, je pač vse mogoče.

Gospodarska kriza torej nima nič
esar s tem, da imamo nevzdržne javne 
finance, da smo imeli nepremičninski 
in borzni balon, da imamo nestimula
tivno podjetniško okolje in akutno po
manjkanje konkurence na notranjem 
trgu v celem kupu panog. Nak, kriva je 
Evropska komisija.

Ampak, če logično razmislim, po
tem je rešitev izstop iz Evropske unije.

Potem ne bi imeli nič s komisijo in 
torej tudi ne bi imeli krize.

Da ne govorimo o tem, da bi dobili 
še tolar nazaj.

A ne bi bilo fajn, poleg stagnacije, 
bi potem dobili še inflacijo, če sodim 
po tem, kdo je šef gospodarske ekipe 
vlade.

Stara slovenska tradicija. Inter
nacionalna struja, ki ne ve, kaj bi z 
državo in domačijska, ki ne ve, kaj bi 
s svetom.

A raja živi kako ume.

ŠKOCJANSKE JAME

Biodiverziteta 
med naravo in 
kulturo
Pripravile: Sidonija Mozetič in Darja Kranjc

BIODIVERZITETA MED NARAVO IN KULTURO :

V petek 12. novembra 
smo na gradu Prem skupaj 
z mrežo šol PŠJ in Gimna
zijo Koper praznovali ob 
zaključku projekta »Bio
diverziteta med naravo 
in kulturo - Drevesa skozi
čas«, ki sta ga finančno podprla Slovenska nacionalna komisija za UNES
CO in program MAB. Po predstavitvi projekta na novinarski konferenci 
je sledila slovesnost s kulturnim programom, na kateri smo podelili za
hvale vsem, ki so kakorkoli pomagali pri izvedbi projekta in zaključne 
prireditve.

Po uvodnih besedah direktorice Parka Škocjanske jame, Sloveni
ja, dr. Gordane Beltram in direktorice slovenskega urada za UNESCO, 
Marjutke Hafner, so delo na projektu novinarjem predstavile še mag. 
Vanja Debevec 
Gerjevič, Darja 
Kranjc in profe
sorica Barbara 
Dobrila, svoje 
raziskave pa 
so predstavile 
tudi posamez
ne šole.

Kasneje 
so slavnostno 
prireditev s 
kulturno noto 
obarvali tro
bilni kvintet
glasbene šole Sežana, mladinski pevski zbor OŠ Podgora iz Kuteževega, 
učenci 5. razreda OŠ Dragotina Ketteja s plesno točko in učenka Ana 
Mikuletič iz OŠ Antona Žnideršiča, Ilirska Bistrica z recitacijo pesmi Oto
na Župančiča.

Biodiverziteta med naravo in kulturo je skupen naslov večletnih pro
jektov, za letošnji izziv pa smo si zadali drevesa, ki ob naših domovih 
in poteh, tiho oblikujejo naš vsakdan. Učenci osnovnih šol Podgora, 
Kuteževo, Antona Žnideršiča in Dragotina Ketteja, Ilirska Bistrica in dr. 
Bogomirja Magajne iz Divače ter dijaki Gimnazije Koper so spoznava
li botanične posebnosti, ekološki pomen izbranih dreves in grmovnic, 
njihovo rabo nekoč in danes ter prisotnost v lokalni ljudski in visoki kul
turi. Dijaki Gimnazije Koper so na temo drevesa tudi likovno ustvarjali 
in pripravili razstavo zanimivih grafik, ki jo je na prireditvi predstavila 
umetnostna zgodovinarka Lili Bojanič. Razstava bo na gradu Prem na 
ogled še do konca leta.

Raziskovalno delo učencev in dijakov nastalo v sklopu projekta bo v 
naslednjih mesecih postavljeno na ogled na domeni www.biodiverzite- 
ta-bok.si. Vrste, predstavljene na portalu, niso naključno izbrane.

Ključno izhodišče projekta je bila namreč preučitev izbrane vrste v 
»domačem« okolju, torej najširše gledano na območju občine Koper 
in Bio- 
sfernem 
območju 
Kras, ki 
obsega 
poreč- 
je reke 
Reke in 
preostali 
del ob
čine Di
vača. Pri

si učenci
in dijaki pomagali tako z literaturo in mentoricami, kot s spraševanjem 
sorodnikov in drugih starejših ljudi.

V bodoče si ob ustrezni finančni podpori nadejamo nadgradnjo po
rtala, ki bo omogočala izvajanje participatornega monitoringa na tem 
območju, kot enega od pomembnih ciljev UNESCO programa MAB (Člo
vek in biosfera). Tako bodo šolarji in vsa zainteresirana javnost lahko na 
portal vnašali svoja vsakokratna terenska opažanja in pridobljene po
datke o posameznih vrstah na tem območju in v naši kulturi in s tem pri
spevali k spremljanju stanja narave in njene prepletenosti z vsakdanjim 
življenjem.
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Rezultati volitev v svete krajevnih skupnosti
Mesto i Kandidat

1. BRANKO VIČIČ

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Bitnja - VOLILNA ENOTA 01 Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA .ENOTA 07

Ime liste/predlagatelja
št. i

glasov \
Odstotek

glasov Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št.

glasov

Branko Vičič in skupina volivcev 59 i oo.oo %
2. i MARJAN BENC Aleksander Urh In Skupina Volivcev j 32

Odstotek
glasov

77.30 % 
22.70 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Bitnja - VOLILNA ENOTA 02

Mesto : Kandidat Ime liste/predlagatelja
št.

glasov
Odstotek

glasov

1. MARIJAN FRANK Marijan Frank in skupina volivcev 39 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Bitnja - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št. Odstotek

1. MARJAN ZADNIK Marjan Zadnik in skupina volivcev 3 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Bitnja - VOLILNA ENOTA 04

Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja
št. Odstotek

glasov

L JANKO KASTELIC Janko Kastelic in skupina volivcev [ ' 20 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Bitnja - VOLILNA ENOTA 05

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

I- DAVID ŠAB13C David Šabec in skupina volivcev 31 100.00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Dolnji Zemon - VOLILNA ENOTA 01

Mesto i Kandidat Ime listc/predlagatclja
št. Odstotek

1. PETER BAŠA Primož Rojc in skupina volivcev 185 26,32 %

2. JANA MARTINČIČ Janez Škrlj In Skupina Volivcev 171 24,32%:

3 VALTER SEDMAK Janez Rojc ln Skupina Volivcev .,136 19,35 %

4. ANTON BAŠA Janez Škrlj In Skupina Volivcev 119 16,93 %

5. TOMAŽ RIBIČ Janez Škrlj In Skupina Volivcev 92 13,09 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Dolnji Zemon - VOLILNA ENOTA 02

št. Odstotek
Mesto Kandidat line listc/preUlagatelja glasov j glasov

1. BOJAN I l.l A K Drago Jožef Vrh In Skupina Volivcev 46 55,42%

2. DEJAN JAGODNIK Jožef Brožič In Skupina Volivcev 37 44,58%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Harije - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
st.:

glasov j
Odstotek

glasov

1. MIRJ AM BOŠTJANČIČ Anita Smrdelj In Skupina Volivcev : 79; 21,53%:
2. : G VERINO TURCO Turco Gverino 1 n Skupina Volivcev 63;.........17,17%:
3. MIRKO MRŠNIK Anita Smrdelj ln Skupina Volivcev 62 16,89 %

4. DENIS HRVATIN Turco Gverino ln Skupina Volivcev 48 13,08 %

5. ROBERT HRVATIN Turco Gverino ln Skupina Volivcev 47 12,81%

6. DEJAN SMRDELJ Anita Smrdelj In Skupina Volivcev 35 9,54 %

7. ALOJZ GOMBAČ ZZP - ZVEZA ZA PRIMORSKO-ZZP - OO ilirska Bistrica 33 8,99 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 08 i

Mesto Kandidat ime lisic/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

glasov

1. ROBERT UJČIČ LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVCEV 64,44 %

2' BOGDAN CETIN Aleksander Urh Tn Skupina Volivcev 32 35.56%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 09

Mesto Kandidat line liste/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

IT MIRJAM FRANCETIC ZZP - ZVEZA ZA PRIMORSKO-ZZP 156 29.16%

! 2. JANEZ KIRN LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVCEV 155 28,97 %

3. DIANA RENKO ZZP - ZVEZA ZA PRIMORSKO-ZZP 131 24,49 %

“■ RUDOLF VALENČIČ Aleksander Urh Ln Skupina Volivcev 93 : 17.38%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Jasen - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov
Odstotek

glasov

H EEIK:

11 Matjaž Kreševič In Skupina Volivcev 121 44,65 %

<
: m

:

s1rt Dijana Dovgan In Skupina Volivcev 93 34,32 %

3. PRIMOŽ ŠESTAN Janko Ferlež ln Skupina Volivcev 57 21,03 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Jelšane - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime lis te/p red la ga tclj a
št.

glasov
Odstotek

glasov

3, IVANTHGI.AR Roman Brežina In Skupina Volivcev 97 74,05 %

2. ROBERT ŠLOSAR Majda Udovič In Skupina Volivcev 72 54,96 %

1. VALTER SAFTIČ / Ana Marija Saftič In Skupina Volivcev 52 39,69 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Jelšane - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat line listc/predlagatclja
št.

glasov
Odstotek

glasov

1. DAVID GULJA Tanja G ulja Svetina In Skupina Volivcev 70 81,40 %

2. ROMAN UJČIČ Andrej Ujčič In Skupina Volivcev .... 55 63,95 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Jelšane - VOLILNA ENOTA 03

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. DENIS ČEKADA SLS - SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 57 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Knežak - VOLILNA ENOTA 01

Č J • 'V. Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

: n. MATEJ TOMŠIČ Anton Delost in Skupina Volivcev 191 34,29 %

5 2. ANDREJ ŠKRLJ Malija Tomšič ln Skupina Volivcev 188 33,75 %

3. BOŠTJAN DELOST Bernard Adam ln Skupina Volivcev 178 31,96 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Knežak - VOLILNA ENOTA <12

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Harije - VOLILNA ENOTA 02 1

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. i Odstotek

3. ROBERT RIS ER V ATO Stanko Laogar In Skupina Volivcev . 47 85,45 %

1. MARJAN URH Friderika Urh ln Skupina Volivcev 41 74,55 %

2. j NATAŠA TONC Tina Tone in skupina volivcev 6 1 10,91 %

Rezu H ali volitev v krajevno skupnost - Harije - VOLILNA ENOTA 03

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja glasov glasov

l. MITJA MOŽINA Mitja Možina ln Skupina Volivcev 50,00 %

2. DUŠAN GOMBAČ Zdenko Jursmovič ln Skupina Volivcev 22 : : 50,00 %,

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Hrušica - VOLILNA ENOTA 01

Mesto j Kandidat

1. Mirko Boštjančič

2. DEJAN MEZG EC

3. Suzana GOMBAČ

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Hrušica - VOLILNA ENOTA 02 ......'........ 1

Mesto Kandidat
št.

Ime listc/predlagatclja glasov
Odstotek

JANKO GODIN A Janko Godina ln Skupina Volivcev 4 100,00%

Št. : Odstotek
Ime liste/predlagatelja glasov i glasov

Denis Tomažič ln Skupina Volivcev 92 35,38%

Denis Tomažič In Skupina Volivcev 85 32,69 %

Denis Tomažič In Skupina Volivcev 83 31,92%

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

glasov

1. NEVIO PROSEN Anton Delost ln Skupina Volivcev 58 36,48 %

2. MATIJA TOMŠIČ Anton Delost Tn Skupina Volivcev 52 32,70 %

3. SONJA BUDAL Anton Delost In Skupina Volivcev 49 30,82 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Knežak - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

glasov

L TANJA BLAŽEK Matija Tomšič ln Skupina Volivcev 180 34,35 %

2. MARKO KIRN Matija Tomšič ln Skupina Volivcev 175 33,40 %

J. KRISTJAN IOMŠ1Č Matija Tomšič In Skupina Volivcev 169 32,25 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Koseze - VOLILNA ENOTA 01

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. JANKO JAGODNIK Jernej Pugelj Tn Skupina Volivcev J 124 . 59,90 %

2. DANILO PUGELJ Gregor Pugelj In Skupina Volivcev 83 40,10 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Koseze - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat line liste/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

glasov

L MARJAN MIKULETIČ Vinko Božič ln Skupina Volivcev 59 50,00 %

: 2.:,: ALEŠ BATISTA Anka Mikuletič In Zbor Občanov 59 50,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime Iiste/prcdlagatelja
št.

glasov j
Odstotek

glasov

1 DORA KAt.ČK": ZZP- ZVEZA ZA PRIMORSKO-ZZP 173 35,31%

. 2. MILENKO OBLAK LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVCEV 133 27,14%

3. j VITOMIR DEKLEVA ZZP - ZVEZA ZA PRIMORSKO-ZZP 124 25,31 %
4. | BORIS LA V ZEJNULOViČ Aleksander Urh ln Skupina Volivcev 60 12,24 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Koseze - VOLILNA ENOTA 03

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. MIRKO ORLI Baša Lado ln Zbor Občanov 83 51,88 %

2. MARIJAN BOŠTJANČIČ Muha Andrej Tn Zbor Občanov 77 48,13%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Koseze - VOLILNA ENOTA 04

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 02

Mesto i Kandidat Ime liste/predlagatelja
št.}:-;;

glasov i
Odstotek

.... 1. JANEZ LIČAN LIČAN ROBERT TN SKUPINA VOLIVCEV 91 55,49 %
2. ALEŠ ŠTEMAC Aleksander Urh ln Skupina Volivcev 73 44,51 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 03

Št. Odstotek
Mesto ; Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1 - ZORKO ŠABEC Aleksander Urh In Skupina Volivcev 103 51,76%
2. ZORKO ŠAJN ZZP - ZVEZA ZA PR1MORSKO-ZZP j 96 j 48.24 %

Reziiltati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistriva - VOLILNA ENOTA 04

Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja
Št. Odstotek

L SAŠA BATISTA LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVCEV 84 51,22%:

2- TOMISLAV BALAJ1Č Aleksander Urh In Skupina Volivcev \ 80 48.78%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistrica - VOLILNA ENOTA 05 ...... I

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

MILENA URH Aleksander Urh Tn Skupina Volivcev 105 50,97 %

2" MILOJKA PRIMC LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVCEV lOl j 49.03 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ilirska Bistriva - VOLILNA ENOTA 06

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov : glasov

VLADIMIR DIMNIK LIČAN ROBERT IN SKUPINA VOLIVČEV 90 68.70 %
2- VOJKO URBANČIČ Aleksander Urh In Skupina Volivcev \ 4i: 31,30 %

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

l RIHARD MEŽNAR Aleksaner Mežnar ln Skupina Volivcev 11 100,00%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Kutcžcvo - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št.

glasov
Odstotek

glasov

L RUDOLF CELIN

2. MAJDA CELIN

Rudolf Celin ln Skupina Volivcev 117 35,24 %

Rudolf Celin In Skupina Volivcev 109 32,83 %

3. STANISLAV PROSEN Rudolf Celin Jn Skupina Volivcev 106 31,93 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Kutcžcvo - VOLILNA ENOTA 02

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1, IGOR ŠTEFANČIČ Adrijana Grlj In Lista Voli vcev 64 48,48 %

2. SIMON PROSEN Darja Jaksetič In Lista Volivcev mmm: 34,09 %

3. | TATJANA UDOVIČ Sebastijan Udovič In Skupina Volivcev 23 17,42%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Novokračine - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat line liste/predlagatelja
št.

glasov
Odstotek

1. DAMIR ŠTEMBERGER Aleš Rutar In Skupina Volivcev 73 33,64 %

2. MIRJANA SIMČIČ Aleš Rutar ln Skupina Volivcev 72 33,18 %

3. JERNEJ ŠTEMBERGER Aleš Rutar ln Skupina Volivcev 72 33,18 %
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Rezultati volitev v krajevno skupnost - Novokračine - VOLILNA ENOTA 02
- ................... . . ,,,• ,, : j Št. Odstotek

Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja glasov glasov

1 NEVIO FIDEL Milan Uljan In Lista Volivcev 42 56,76 %

2. IVAN ISKRA Ivan Simčič In Skupina Volivcev 32 43,24 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Novokračine - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat line liste/predlagatelja
št. Odstotek

glasov

1. ALEŠ RUTAR Aleš Rutar ln Skupina Volivcev 5 100,00%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Ostrožno Brdo - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. ; Odstotek

3. ZDRAVKO KREGELJ ....................................................... Ivan Počkaj In Skupina Volivcev ....33 86,84 %

2. INES KREBELJ Ivan Počkaj In Skupina Volivcev 31 81,58%

1. [VAN POČKAJ Ivan Počkaj ln Skupina Volivcev 30 78,95 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Podgrad - VOLILNA ENOTA 01

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja glasov j glasov

1. MATEJA ROL1H Sandra Šepič In Skupina Volivcev 174 84,47%

3. ŠTEFAN BARBA Sandra Šepič Tn Skupina Volivcev 142 68,93 %

2. DANIEL BARBA Sandra Šepič ln Skupina Volivcev 134 65,05%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Podgrad - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1, ROMAN JELENIČ Aleš Kresevič In Skupina Volivcev 54 54,55 %

2. MIRKA STUPAR Aleš Kresevič In Skupina Volivcev 45 45,45 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Podgrad - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja
št. Odstotek

glasov

1. VALTER BARBA SLS - SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 16 51,61 %

2. SILVESTRA BARBA SLS- SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 15. 48,39%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Rečica - VOLILNA ENOTA 01
......... |

Št. Odstotek

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov i glasov

i. DENIS ROLI H Denis Rol ih In Skupina Volivcev 40 80,00 %

2. DAMJAN LJUBIČ Miran Ro lih In Skupina Volivcev 37 74,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Rečica - VOLILNA ENOTA 02

št. Odstotek
Mesto : Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. HELENA KIRN BATISTA Suzana Janežič In Skupina Volivcev 35 , 55,56 %

2. ALEKSANDER JANEŽIČ Suzana Janežič ln Skupina Volivcev 28 44,44 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Rečica - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja
št. Odstotek

1. FELIKS PETERNELJ Boris Bubnič In Skupina Volivcev 6 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Rečica - VOLILNA ENOTA 04

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
........... šii”:” Odstotek

L VLADI M1R ŽNIDARŠIČ Alojz. Kastelic ln Skupina Volivcev 34 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Rečica - VOLILNA ENOT A 05

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1. IGOR BATISTA Ks Rečica In Zbor Krajanov Vasi Zarcčica 53 54,08 %

■ 2 TEA GUSTINČIČ Ks Rečica In Zbor Krajanov Vasi Zarcčica 'v 45 45,92 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Starod - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja
št. Odstotek

1. DOLORES HRVATIN Primc Aleksander In Skupina Volivcev 27 51,92 %

: IVAN ŠUŠTAR ............. Primc Aleksander ln Skupina Volivcev 25 48,08 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Starod - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1. JADRAN GRLJ Primc Aleksander In Skupina Volivcev 12 54,55 %

2. BORIS STOPAR Robert Šiško In Skupina Volivcev 10 45,45 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Podgrad - VOLILNA ENOTA 04

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št. Odstotek

glasov

2 DRAGO BOŽIČ Manne la Božič In Skupina Volivcev 34 89,47 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Starod - VOLILNA ENOTA 03

Št.
Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja glasov

1. MIRKO M Al JE V AC Primc Aleksander ln Skupina Volivcev 14

2. JOŽE STOPAR Kristjan Jagodnik In Skupina Volivcev 14

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Šembije - VOLILNA ENOTA 01................

Odstotek

50,00% 

50,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Pregarje - VOLILNA ENOTA 01

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. ALIČA SURINA Alojz Bubnič In Lista Volivcev 77 33,33 %

2. DENIS KASTELIC Alojz Bubnič In Lista Volivcev 77; 33,33 %

3. ELVIS ZADNIK Alojz Bubnič In Lista Volivcev 77 33,33 %

Mesto Kandidat
Št.

Ime liste/predlagatelja glasov
Odstotek

1. ANICA ŽLOGAR Anton Šenkinc In Skupina Volivcev 91 21,72 %

2. ANTON ŠENKINC Anton Šenkinc ln Skupina Volivcev 91 21,72 %

3. DANILO ŠENKINC Anton Šenkinc ln Skupina Volivcev 82 19,57 %

4. ; IZIDOR DOVGAN Izidor Dovgan In Skupina Volivcev j 62 14,80%

5. SIMON PENKO Izidor Dovgan In Skupina Volivcev j 50 1 1,93 %

6. ANA PRIMC Izidor Dovgan In Skupina Volivcev j 43 10,26 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Pregarje - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat •”« liste/predlagatelja
Št.

glasov
Odstotek

glasov

1 IVAN MAHNE Joško Maline In Lista Volivcev 21 44,68 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Šembije - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1. JANA LOGAR Jana Logar In Skupina Volivcev 17 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Pregarje - VOLILNA ENOTA 03

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št. Odstotek

glasov

1. JADRAN FRANK Ivan Tomažič In Zbor Članov Vasi Gabrk ... .... 17 100,00%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Pregarje - VOLILNA ENOTA 04

Mesto Kandidat Ime listc/predlagatclja
Št. Odstotek

glasov

1. JOŠKO SAMSA Marjan Samsa in skupina volivcev IlillS; 37,50 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Pregarje - VOLILNA ENOTA 05

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime listc/prcdlagatclja glasov glasov

1. JOŽE LUDVIK Alojz Bubnič In Lista Volivcev 15 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Prem - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja
št.

glasov
Odstotek

glasov

... ,2. ALEKSANDER FURLAN Ludvik Mršnik In Skupina Volivcev .. . 72.... 88,89 %

1. NATAŠA OI.ENIK Ludvik Mršnik In Skupina Volivcev 69 85,19%

3. DENIS MALEČKAR Ludvik Mršnik In Skupina Volivcev 63 77,78 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Topole - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št.

glasov
Odstotek

1. DAMJAN MEŽNAR Verena Celin In Skupina Volivcev 97 80,83 %

2. VERENA CELIN Veren a Celin In Skupina Volivcev 76 63,33 %

/3. SANDI MEŽNAR Verena Celin in Skupina Volivcev 72 60,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Topole - VOLILNA ENOTA 02.............................................................

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1. MARTINA ŽNIDARŠIČ Martina Žnidaršič ln Skupina Volivcev 31 51,67 %

2. ANTON SKOK Martina Žnidaršič In Skupina Volivcev 29 48,33 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Topole - VOLILNA ENOTA 03

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. ZLATKO VELI KANJE Zlatko Velikanje In Skupina Volivcev 39 79,59 %

2. RUDOLF VALENČIČ Matija Vičič In Skupina Volivcev 22 44,90 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Vrbovo - VOLILNA ENOTA 01

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

2. ANTON BAŠA Anton Baša ln Skupina Volivcev 58 61,05 %

I. : IVANKA LOGAR Anton Baša In Skupina Volivcev 37 38,95%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Prem - VOLILNA ENOTA 02^

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
Št. Odstotek

glasov

1. MARJAN KOVAČIČ Dejan Mršnik In Skupina Volivcev 27 52,94 %

2. TOMAŽ MRŠNIK Dejan Mršnik In Skupina Volivcev 18 35,29 %

.... '.....3 NEDA GRLJ Dejan Mršnik In Skupina Volivcev 6 11,76%

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Vrbovo - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja
št.

glasov
Odstotek

1. ROBERT NOVAK Janko Boštjančič 1 n Skupina Volivcev ..... 51 ... 79,69 %

2. KATJA ČEKADA Janko Boštjančič Tn Skupina Volivcev 43 67,19 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Vrbovo - VOLILNA ENOTA 03

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Prem - VOLILNA ENOTA 03

št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/prcdlagatelja glasov glasov

1. JOŽEF FRANK Marijan Tomažič ln Skupina Volivcev 37 28,91 %

2. JADRAN KIRN Marijan Tomažič In Skupina Volivcev 34 26,56 %

' 3. JANJA IVANČIČ Marijan Tomažič In Skupina Volivcev 29 22,66 %

4. borutmihačič Aleš Frank In Skupina Volivcev 28 21,88 %

Št. Odstotek
Mesto Kandidat Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1. MIRKO JENKO Marjan Grbec ln Skupina Volivcev 68 100,00 %

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Zabiče - VOLILNA ENOTA 01

Mesto Kandidat
Št. Odstotek

Ime liste/predlagatelja glasov glasov

1.

2-

3.

ALOJZ RUTAR

MARIJAN ŽELE

LJUBICA ULJAN

Ljubica Uljan in Skupina Volivcev 65 35,71 %

Ljubica Uljan In Skupina Volivcev 61 33,52 %

Ljubica Uljan In Skupina Volivcev 56 30,77 %

ji PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net

Rezultati volitev v krajevno skupnost - Zabiče - VOLILNA ENOTA 02

Mesto Kandidat

1. TADEJ LIČAN

2. Jožica PEROVIČ BOŠTJAN ČIČ

3. DAVID POKLAR

Ime liste/prcdlagatelja

Ljubica Uljan In Skupina Volivcev 

Ljubica Uljan In Skupina Volivcev 

Ljubica Uljan In Skupina Volivcev

Št. Odstotek
glasov glasov

84 35,44 %

83 35,02 %

70 29,54 %
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OŠ D. Ketteja občinski 
prvak v nogometu
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V torek, 9. 11.2010, je v telovad
nici OŠ Antona Žnideršiča potekalo 
občinsko prvenstvo v nogometu. 
Tekmovanja se je udeležilo 6 šol, ki 
so bile razdeljene v dve skupini. V 
skupini A so nastopale OŠ Dragotina 
Ketteja, OŠ Rudija Mahniča - Brkin- 
ca Pregarje in OŠ Rudolfa Ukoviča 
Podgrad, V skupini B pa OŠ Antona 
Žnideršiča, OŠ Podgora in OŠ Toneta 
Tomšiča Knežak.

ZMAGOVALNA EKIPA OŠ D. KETTEJA IL. BISTRICA 
Stojijo z leve: Nino Kozlevčar, Anže Počkaj, Matic Petrovič, 
Jan Možina, Jaka Valenčič, Aleks Malečkar, Matija Baša, 
čepijo z leve: Andraž Furlan, Mihael Matko, Lulzim Berisha in 
Patrik Možina.

Ekipe so se znotraj skupin pomerile vsaka s vsako. 
Prvo mesto v skupini je pomenilo boj za prvaka, drugo 
mesto v skupini pa tekmo za tretje mesto.

Za tretje mesto sta se tako pomerili OŠ Rudija Mah
niča - Brkinca Pregarje in OŠ Podgora, kjer je bila z 3:1 
uspešnejša OŠ Podgora.

V finalu sta se pomerili OŠ Dragotina Ketteja in OŠ 
Antona Žnideršiča. Z rezultatom 3:0 je zasluženo sla
vila OŠ Dragotina Ketteja, ki na tekmovanju ni prejela 
niti zadetka, dosegla pa jih je 8.

Po vabilo na planinsko noč,

3. December, 2010, ob 20.00, izhodišče pred OŠ Antona Žnideršiča

Planinsko društvo Snežnik in planinska skupina OŠ Antona Žnideršiča vabita učence in njihove 
domače, da preživijo večer in del noči nekoliko drugače. Starši najmlajših otrok naj presodijo 
otrokove zmožnosti za hojo navkreber v temi, oz. naj se posvetujejo s planinskimi mentoricami. Pot 
je lahka, poteka ob cesti in kolovozu, na vrhu pa pričakujemo zaradi padavin razmočen teren. 
Priporočamo nepremočljivo športno obutev z dobrim podplatom, kaj prigrizek in primeren napitek. 
Obvezna je kvalitetna nočna svetilka. Ob povratku nas bodo v atriju šole postregli z vročim čajem in 
izvrstnim pecivom.

Hoja v temi ima poseben čar, ki ga ima današnjem času priložnost doživeti v malo otrok. 
Takrat so najdaljše noči, najbolj velike oči...

Poleg tega, da hodimo in tako skrbimo za svoje zdravje, aktiviramo čutila, ki se jih čez dan 
niti ne zavedamo.

Darinka Dekleva, mentorica PS

Obiskali so nas čebelarji
V torek, 9. novembra 2010, je na naši šoli potekal naravoslovni dan za učence 6., 7., in 8. razreda. Medse smo 

povabili čebelarje iz čebelarskega društva Antona Žnideršiča iz Ilirske Bistrice, ki so se vabilu z veseljem odzvali 
in predstavili učencem svojo čebelarsko dejavnost. Pozna se jim, da to delo opravljajo z veseljem in da so čebele 
njihove prave prijateljice. Delček tega veselja so se trudili prenesti tudi na naše učence, ki sojih z zanimanjem

poslušali.
Čebelarji so s seboj pripeljali vse potrebščine, ki jih uporabljajo pri svo

jem delu, predstavili so nam čebeljo družino in njihovo življenje, povedali 
kaj vse izdelujejo čebele, poskusili pa smo tudi tisto najslajše, kar lahko do
bimo v panju - med. Naučili so se prepoznati kar štiri vrste medu in pripraviti 
kremni med.

Učenci so bili nad čebelarstvom navdušeni in čebelarjem je učence uspe
lo prepričati, da so čebele tiste, ki ohranjajo svet s tem, ko letajo iz cveta na 
cvet. Bistriškim čebelarjem se zahvaljujemo in kličemo - Naj medi!

Nina Močilnikar

CŠOD : šola v 
naravi___________
Tjaša Fajdiga, 9. razred......

Za pet dni, od 8.11 do 12.11, smo se celotni deveti razred odpravili v 
šolo v naravi.Teden smo preživeli v Rakovem Škocjanu, velikem domu Rak. 
Počeli smo veliko zanimivih reči in veliko novega ter uporabnega izvede
li. Vendar pa tam nismo bili sami; z nami so teden preživljali tudi učenci 
sedmega, osmega in devetega razreda osnovne šole Krmelj. V naslednjih 
vrsticah pa si preberite naš petdnevni program v CŠOD.

1. DAN, ponedeljek:
Ob prihodu v dom, smo bili lepo sprejeti in nameščeni v velike in prijet

ne spalnice. Po enournem odmoru in ogledu sob, smo imeli okusno kosilo 
s prijetnim govorom dežurnega učitelja. Po kosilu smo si privoščili polurni 
počitek, nato pa smo se odpravili na pohod v Zelške jame, tam kjer izvira 
reka Rak. Kasneje, ko smo prišli v dom smo imeli krasno večerjo in druže
nje s prijatelji. Nato smo okoli 20.00 odšli na nočni pohod po bližnjem goz
du. V dom smo se vrnili zelo utrujeni, zato smo samo popadali v postelje 
in takoj zaspali.

2. DAN, torek:
Po jutranjem bujenju smo si privoščili zajtrk, nato pa takoj odšli na 

sprehod, na katerem smo se naučili vse kar je za preživetje v naravi po
trebno. Ob vrnitvi smo kosili, nato pa si šli ogledati stopinje gozdnih živali. 
Nato pa smo se vrnili in se v učilnici naučili uporabljati kompas. Kasneje, 
po večerji, pa smo na večernem programu imeli skupno druženj^s učenci 
OŠ Krmelj, na katerem smo se igrali razne zanimive skupinske igre.

3. DAN, sreda:
Po zajtrku smo skupaj s tamkajšnjo učiteljico naravoslovja, odšli na 

ogled jame Unška Koliševka. Čeprav smo hodili po dežju, oblečeni v dež
ne peierine 
smo se imeli 
zalo lepo, še 
posebej ker 
smo šli sku
paj z novimi 
prijatelji iz OŠ 
Krmelj. Lačni 
smo odšli na 
kosilo, nato 
pa na loko
strelstvo, kjer 
smo se na
učili sestavo 
in uporabo 
loka. Kasneje
pa smo si šli ogledati še reko Rak k njenemu izviru, kjer smo izvedeli še 
veliko informacij, mitov, zanimivosti in zgodbic o reki Rak. V domu smo se 
po obilni večerji zbrali skupaj, kjer smo imeli nekakšen program, ki sta ga 
vodila dva učenca iz obeh šol. Na programu so učenci pripravili razne igre, 
smešne šale in pesmi. Ampak kmalu je napočil čas za spanje, tako, da smo 
se morali od novih prijateljev posloviti, ter oditi spat.

4. DAN, četrtek:
Zjutraj, smo se zbudili polni moči, pripravljeni na nove izzive. Takoj pa 

zajtrku smo odšli k bližnji jasi z naravno, kameno steno in začeli plezati. 
Dva učitelja sta nam razložila tehniko in pripomočke za plezanje, in po za
četnemu strahu seje vse srečno izteklo in vsi smo hoteli plezati še enkrat. 
Ampak nismo imeli časa, saj smo takoj zatem odšli na bližnji hrib, na ogled 
ostankov stare cerkvice in tam smo imeli tudi lep razgled na reko. Potem 
smo si v učilnici ogledali še nagačene živali ter njihove kosti. Bilo je zabav
no, ampak to še ni bilo vse. Čez nekaj minut smo odšli na bližnjo obrežje 
jezera, kjer smo dobili rešilne jopiče, kanuje, vesla ter se popeljali po reki. 
Po nekaj začetnih problemih, nam je kasneje veslanje šlo kar dobro od rok. 
Zvečer smo imeli še okusno večerjo ter poslovilni večer, na katerem smo 
se igrali zanimive igre.

5. DAN, petek:
Zjutraj smo še preverili naše znanje orientacije, in po skupinah odšli 

na orientacijski tek v gozd. Nato pa smo s učiteljico okušali in spoznavali
gozdne sa
deže. Zopet 
smo dobili 
okusno ko
silo, po njem 
pa zaključni 
zbor, takrat 
pa smo se 
tudi z sol
zami v očeh 
poslovili od 
novih pri
jateljev ter 
tamkajšnjih 
učiteljev.

Nato je po nas prišel avtobus, in vsi smo se žalostni odpravili proti domu. 
Prišli smo do zaključka, da bi bilo lepo, če bi bili tam še en teden.
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KROŽKI m
Fotokrožek v Bratislavi

Marjan Krebelj, mentor fotokrožka
Festival "Mesec Fotografije," ki 

je letos v Bratislavi že 20. po vrsti, 
je eden največjih evropskih foto
grafskih festivalov (verjetno takoj 
za Arlesom, Perpignanom, Parizom 
in Dunajem).Tovrstni festivali vsako 
leto združujejo najvidnejše sveto
vne fotografe iz področja koncep
tualne ali reportažne fotografije in 
letošnji festival v Bratislavi je tako 
poleg številnih ostalih umetnikov 
gostil tudi znanega britanskega 
fotografa Martina Parra, člana pre
stižne agencije Magnum.

Festival je po eni strani prilož
nost za oglede razstav, foto-pro- 
jekcij in m uiti medije, po drugi pa 
kraj za srečevanje vrstnikov, kole-

Na razstavah

gov in tudi znanih imen tega po
sla. Običajno vlada zelo sproščena 
atmosfera, tako fotografi kot tudi 
kustosi ali uredniki so zelo dostopni

za klepet ali ob
razložitev (svojih) 
razstavljenih del.

Zato se zdi 
skorajda neob- 
hodno, da se vsaj 
enega takega fe
stivala udeležimo 
tudi v okviru foto
grafskega krožka 
naše Gimnazije. 
Na dvodnevni 
ekskurziji smo si 

uspeli pogledati 
približno 15 od skupno 34 postav
ljenih razstav (večje v tako kratkem 
času nemogoče), udeležili pa smo 
se tudi ene otvoritve. Veliko srečo 
smo imeli, da nam je uspelo srečati

tudi Martina Parra, s katerim smo se 
naslednje jutro po zajtrku dobili za 
krajši intervju. Čeprav je vsebinska 
in tehnična zahtevnost razstavlje
nih umetniških fotografij na nivo
ju, ki od opazovalca zahteva veliko 
znanja in poglobljen študij, lahko 
krožkarice in krožkarje pohvalim za 
odlično razumevanje.

Potovanja in druženje s kolegi 
širnega sveta sta verjetno ena naj
boljših zdravil zoper ozkoglednost 
in zaplankanost, zato menim, da je 
potrebno tak način izobraževanja 
kultivirati tudi v bodoče. Že sam vi
dim, da se pogosto na takem festi
valu v dnevu ali dveh naučim več, 
kot bi se sicer v celem letu. Kaj šele 
mlajši od mene!

Občinsko srečanje
Vanja Delost, PD Snežnik ••••

MLADIH PLANINCEV NA PLANINI NAD VRHNIKO
V soboto, 23.10.2010, jesensko oblačno vreme ni ustavilo skoraj 100 mladih planincev iz Planinskega društva 

Snežnik Ilirska Bistrica, ki so se podali na Planino nad Vrhniko.Tu seje odvilo občinsko srečanje mladih planincev. 
Naš vzpon smo začeli v vasici Stara Vrhnika. Po uri in pol hoje smo prispeli na vrh, kjer stoji planinska koča in raz
gledni stolp. Mladi planinci so se okrepčali z malico iz nahrbtnikov in se povzpeli na vrh stolpa od koder je bil lep 
razgled na okoliške kraje.

Sledila je še podelitev bronastih in srebrnih znakov mladega planinca, skupno fotografiranje in sestop v do
lino. Preživeli smo lepo in aktivno dopoldne ter zopet ugotovili, da komaj čakamo naslednji izlet.

X ' c iSL
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ŠKL - NOGOMET
Za ilirskobistriškimi dijaki sta uvodna nastopa v ligi ŠKL - nogomet

Slab začetek
Bistričanov -
remi in poraz
Patrik Čekada««**

Že nekaj let je znano, da so ilirskobistriški dijaki najboljši nogometaši 
v okviru Šolskega centra Postojna. V prejšnjih letih so se tako sedanja kot 
tudi pretekle generacije večkrat izkazale najprej na šolskih in nato še na re
gijskih tekmovanjih, zato jih je profesor športne vzgoje Aleš Masterl letos 
(končno) prijavil za nastopanje v ligi ŠKL - nogomet.

Svoj debi v omenjenem tekmovanju so doživeli v četrtek, 4. 11. v do
mači dvorani na OŠ Antona Žnideršiča. Nasproti so jim stali vrstniki iz Šol
skega centra Škofja Loka.

Oboji so tekmo začeli nekako v krču, a več so vseeno pokazali domači
ni in sredi 2. četrtine (igra se 4x12 minut) tudi zasluženo povedli. Damjan 
Brnetič se je odločil za strel z razdalje, žoga pa je med letom oplazila Jana 
Gombača in spremenila smer ter presenetila škofjeloškega vratarja.

V drugem polčasu so gostje razumljivo pritisnili in napadli izenačenje, 
a je bil v domačih vratih odličen Patrik Ivanič, ki se je izkazal s kar nekaj 
izjemnimi posredovanji. Bistričani so imeli ogromno priložnosti iz proti
napadov, a so bili v zaključkih akcij sila nezbrani. Za neučinkovitost so bili 
kaznovani tri minute pred koncem, ko so gostje izenačili na 1 :1 in izid se 
do konca ni več spremenil.

Dva tedna pozneje je sledil 2. krog tekmovanja, naši srednješolci pa 
so spet zaigrali pred domačim občinstvom, tokrat proti Gimnaziji Kranj.

jpmj'

h u-tui...

Tekma je na tribune privabila lepo število gledalcev, poleg dijakov si jo je 
ogledalo tudi kar nekaj zunanjih obiskovalcev.

Domačini so spet začeli slabo in prejeli poceni zadetek, potem pa dali 
v višjo prestavo in v kratkem času preobrnili rezultat na 2 :1, kar je bil tudi 
rezultat polčasa. Zadela sta Jan Mikuletič in Patrik Samsa.

V nadaljevanju srečanja so naši spet zapravili cel kup priložnosti za 
utrditev vodstva in bili ponovno, tako kot na tekmi proti Škofji Loki, kaz
novani. Tokrat je bila kazen še hujša, saj so prejeli kar dva zadetka, kar je

v vodstvo spet potisnilo Kranjčane. V zadnjih minutah so tako Bistričani 
napadli z vsemi močmi, a jih je čas prehitel in v svojem drugem nastopu so 
na žalost morali okusiti grenkobo poraza.

Po dveh odigranih tekmah imajo tako zgolj 1 točko, a do konca sku
pinskega dela so še štiri srečanja in vse je še mogoče. Naslednjič se bodo 
v boj podali 2. decembra, ko se bodo prvič v sezoni podali na gostovanje. 
Odpravljajo se v Novo Gorico, kjer se bodo pomerili s tamkajšnjimi gimna
zijci, ki veljajo za ene od favoritov tekmovanja. Upamo lahko, da se bodo 
izkazali bolj kot doma in še ostali v boju za napredovanje.

Omeniti velja tudi, da v Ilirski Bistrici na nogometno žogo niso imuna 
niti dekleta. Z bistriške šole namreč prihaja ena od le treh srednješolskih 
ženskih ekip, ki nastopa v Šolski nogometni ligi. Naša dekleta bodo v pri
hodnje merila moči s 3. gimnazijo Maribor in Šolskim centrom Novo me
sto. Bistričani so igrali v postavi:

Martin Amon, Damjan Brnetič, Jan Gombač, Tomaž Gombač, Štefan 
Iskra, Patrik Ivanič, Jan Mikuletič, Tiln Muha, Matjaž Prelec, Patrik Sam
sa, Klemen Šlosar; trener: Aljoša Kalc
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Dan z invalidi
Novinarji OŠ Jelšane zment. Nives Pirih •<

V oktobru mesecu sta nas obiskala in
valida iz Ilirske Bistrice, gospod Franci Pe
rovič in gospa Dragica Sušanj. Najprej smo 
jih pospremili v našo novo telovadnico, 
kjer sta nam povedala, kaj je bil vzrok nju
ne invalidnosti.

Ko smo ju poslušali, nas je obšla misel, 
kaj bi bilo, če bi bili sami na njunem mestu.
Upam, da se nam kaj takega ne bo zgodilo, 
da bomo lahko zdravi uživali življenje še 
naprej.

Po končani predstavitvi v telovadnici 
smo se učenci razdelili v dve skupini. Eni 
smo odšli v likovno učilnico ter skupaj z 
gospo Dragico imeli delavnico risanja z 
usti. Najprej smo si ogledali nekaj njenih 
slik, nato pa nam je pokazala prijem čopiča

z usti, mešanje barv in risanje. Poskušali smo 
prav vsi od vrtčevih otrok do učiteljic. Poleg 
tega nam je podarila še veliko izdelkov, ki jih 
delajo v njihovem društvu.

Druga skupina je v učilnici prvega in dru
gega razreda poslušala gospoda Francija, kije 
povedal nekaj o Braillovi pisavi, mesečniku ( 
časopisu ), ki ga dobijo slepi in o pripomoč
kih, ki jih uporabljajo za hojo in prepoznava
nje evrov. Pokazal nam je tablico in paličico za 
pisanje ter napisal nekaj v naši pisavi, nato pa 
še iste besede v Braillovi. Skupini sta se nato 
zamenjali.

Kako hitro je minilo teh nekaj uric v družbi 
dveh prijateljev! Ob takšnih srečanjih se člo
vek kar malo zamisli in upamo, da nam bo ta 
dan ostal za vedno v spominu. Franci, Dragi
ca, HVALA VAMA!

Nagrajena ustvarjalnost in 
izvirnost
SUN, OŠ Antona Žnideršiča •••••

Založba Izotech je v okviru razpisa NAJ IZDE
LEK 2009/10 podelila nagrade za najbolje obliko
vane uporabne predmete, ki sojih osnovnošolci 
izdelali pod vodstvom svojih mentorjev. Prvo 
mesto in nagrade so ob začetku tega šolskega 
leta pripadli učencem OŠ Antona Žnideršiča in 
njihovi mentorici Tatjani Vičič.

Izdelke so predstavili na CD-ju, nastali pa so iz 
gradiv, ki se nahajajo v delovnih zvezkih za pouk 
tehnike in tehnologije (TIT) in izbirnih predme
tov v osnovni šoli. Ocenjevalna komisija je ugoto
vila, da so izdelani izvirno in so plod idej učencev 
in učitelja kot nosilca varnega, premišljenega in 
ustvarjalno produktivnega dela. Obenem izkazu
jejo zelo visoko stopnjo tehniške ustvarjalnosti, 
oblikovanosti, dodelanosti in tenkočutnosti za 
obliko in funkcijo. V vseh izdelkih so prepoznavni 
inovativnost, prijeten zunanji videz in izkazana 
vnema za praktično ustvarjanje. Med njimi so ob
likovno izvirno izdelana različna stojala za svinč
nike, CD-je, mobitele, lističe; med njimi je celo 
mini zalivalo in stojalo v obliki hiške. Učencem 
OŠ in učencem OPP ter njihovi mentorici čestita
mo za doseženi uspeh.

Tehnični dan v VDC
OŠ Knežak ••••• '

Na Martinov četrtek so učenci 6., 7. in 8. razreda skupaj z učiteljicami obiskali Varstveno delavni center 
Ilirska Bistrica. Njihovi varovanci se tekom dopoldneva zaposlujejo v različnih zanimivih delavnicah, katere 
smo želeli preizkusiti tudi mi. Tako smo čisto sami izdelali papir ter iz njega oblikovali zanimive kuverte, 
izdelali čajne svečnike iz gline ter prav posebne lesene obešalnike. Ob tem ko smo urili svoje rokodelske 
spretnosti, smo se srečali, spoznavali in sodelovali z ljudmi, ki zaradi svojih posebnosti v razvoju doživljajo 
svet nekoliko drugače.

v___________ -_____________________________ J

Šolski ples
9.a in 9. b OŠ Antona Žnideršiča......

15. 10. 2010 smo devetošolci OŠ AŽ organizirali šolski ples. Denar, ki 
smo ga na plesu zaslužili s prodajo pijače in kokic ter s srečelovom, bomo 
porabili za končni izlet. Pri organizaciji plesa in srečelova so nam pomagali 
razredničarka Milanka Hrovatin in sponzorji.

Naši sponzorji so bili: Frizerski salon Mitja, Frizerski salon Mojca, Frizer
ski salon Lea, Frizerski salon Adrijana, Frizerski salon Suzana, Frizerski salon 
Brigita, picerija Kudra, picerija Park, picerija M&S, bar Mi koza, bar Julija, bar 
Galea, Sladki bar, Okrepčevalnica Videm, Cvetličarna Videm, Cvetličarna 
Brigita, Cvetličarna Polona, Cvetličarna Margita, Cvetličarna Rosa, Jelka, 
Rdeči križ, Omnia šport, Zlatarna Jana, Optika Primc, Orient, Banka Koper, 
SKB, Two way, Kirn, Soča, A3, DM, DZS, Si.mobil, Pošta, Spar, Tuš, Pepelka, 
Turistična agencija Oaza, Dolores Rutar s.p., Kosič, Irbis.

Vsem, ki so se odzvali na našo prošnjo, se iskreno zahvaljujemo.

Pevski vikend v 
Seči
Lara Dujc, 8.a......

Učenci OŠ Dragotina Ketteja, ki obiskujemo mladinski pevski zbor, smo 
se od 22. do 24. oktobra 2010 odpravili na pevski konec tedna v Sečo pri 
Portorožu. Med vožnjo smo se zabavali ter tu in tam kaj zapeli. V Domu 
Burja nas je velikodušno sprejel vodnik, tudi sam po rodu iz Ilirske Bistrice. 
Že takoj po nastanitvi smo si šli ogledovat naravne lepote, vse je navdušil 
tudi tamkajšnji vrt kaktusov. Zvečer smo prepevali in se igrali. Naslednji

dan je minil v znamenju petja, obiska starega Pirana, nakupovanja spo
minkov in veselja v zabaviščnem parku. Trije dnevi so hitro minili in vsi 
komaj čakamo, da se kaj podobnega še ponovi.

Dopoldne v jami
Doris Kirn, OŠ Rudolfa Ukoviča Podgrad......

Učenci od 3. do 5. razreda smo se odpravili na ogled jame Dimnice, ki 
se nahaja v bližini vasi Slivje. Pričakal nas je vodič, nam pred vhodom v 
jamo razdelil svetilke in pripravljeni smo bili za raziskovanje jame. Enega 
od sošolcev so opremili tudi s čelado in karbido.

Ko smo se spuščali po stopnicah, nas je bilo zaradi stopnjevanja teme 
vedno bolj strah. V jami nam je vodič najprej razkazal plesno dvorano. V 
njej nam 
je povedal 
zgodbo o 
hudiču, ki 
naj bi živel 
v tej jami.
Nato nas 
je odpeljal 
v vilinsko 
dvorano, 
kjer nas je 
pričakal 
netopir.
Seznanili 
smo se z 
življenjem 
n eto pir- 
jev. Igrali 
smo se
tudi igrico netopir in komar. Pri povratku iz jame nam je vodič pokazal za
veso iz kapnikov skozi katero je vidna druga stran. Polni novih jamskih do
živetij smo se vrnili domov.
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Dvigalo za invalide
Vesna Bunderla, prof. def., OŠ Antona Žnideršiča

Učenci prilagojenega programa smo 
v sredo, 10.11. 2010, prvič pognali nuj
no potrebno dvigalo za invalide na OŠ 
Antona Žnideršiča Ilirska Bistrica, ki bo 
omogočilo vsestransko izobraževanje 
učenke na invalidskem vozičku. OŠ An
tona Žnideršiča je skupaj z občino reali
zirala vgradnjo dvigala in tako omogoči
la mobilnost vsem invalidom.

Na otvoritev smo se pridno pripravljali cel teden. Naj
prej smo se obiskovalcem predstavili v našem razredu, 
nato pa jih popeljali po poti, ki jo prepelje naša učenka 
od razreda do računalniške učilnice.

Otvoritveni trak sta prerezali Elena U. in ravnateljica 
naše šole, Karmen Šepec.

Spremljevalka Lidija C. in učenka Elena U. sta prikazali, 
kako poteka vožnja po stopnicah navzgor. Ob spremljavi 
našega malega zbora smo počasi prispeli na vrh stopnic, 
kjer smo se okrepčali s kavo in pecivom ter poklepetali. 
Tisti, ki so želeli, pa so še sami preizkusili dvigalo.

Dvigalo je dobrodošla pridobitev za našo šolo. Zaklju
čila bi kar z besedami Elene U.: »Hvala šoli in občini, da 
lahko pridem do računalniške učilnice.«

Šola groze
Martina Batista, knjižničarka......

V petek, 22.10. 2010, je šolsko knjižnico na OŠ Antona Žnideršiča obis
kala prav posebna gostja. To je bila čarovnica, ki je s strašno bralno urico 
skušala otroke prestrašiti pred dnevom čarovnic. Po končanem pouku jih 
je v knjižnici s pomočjo zgodbe popeljala v šolo groze. Prisluhnili so ji otro-

'

ci, ki so vključeni v podaljšano bivanje, zaradi napete zgodbe pa tudi rado
vednosti so se jim kmalu pridružili tudi naključni obiskovalci knjižnice. Vsi 
so se vživeli v zgodbo o škratu, ki je strašil po neki šoli, in v temi obdani s 
siji sveč napeto čakali na razplet.

Pa je čarovnici uspelo prestrašiti otroke? Pogumni otroci so se le na
smejali in jo na koncu ure spraševali, kdaj pride ponovno.

Varnost in medsebojna pomoč na OŠ 
Dragotina Ketteja
Ester Juriševič, ravnateljica......

Na Osnovni šoli Dragotina Ket
teja, Ilirska Bistrica smo na delovno 
soboto 13.11.2010 organizirali tako 
kot vsako leto do slej vajo evakua
cije z delovnim naslovom POTRES 
2010. Vaja je bila napovedana vsem 
udeležencem in skrbno pripravlje
na z namenom, da ozavestimo svo
je misli in ravnanja v primeru po
trebe hitrega umika iz stavbe, ki je 
odlično grajena, vendar premore le 
eno stopnišče s 120 stopnicami in 
tremi etažami ter dvema izhodoma. 
Ker je hitra in varna evakuacija tudi 
v običajnih nekritičnih situacijah v 
taki stavbi dokaj problematična je 
izvedba takih poskusov za zapo
slene, učence in vse gostujoče na 
šoli zelo dobrodošla in primerna 
za kritičen pogled, kaj spremeni
ti, kaj popraviti, kaj posodobiti, 
kaj poenostaviti. Letošnjo vajo je 
obeležil namišljeni potres, ki je iz
zval posledično tudi požar v šolski 
kuhinji. Alarm je le nekaj minut po 
desetih dopoldan zarezal z ostrim 
in prodornim zvokom v stavbi ter 
najavil pričakovan umik iz šole. Več
ina učencev in zaposlenih smo se 
umirjeno in dokaj hitro umaknili 
iz stavbe samo skozi en izhod (za
dnji, vzhodni), saj je scenarij vaje 
predvidel neprehodnost prvega, 
zahodnega izhoda, ker ga je zasula 
steklena stena zahodnega pročelja. 
Zunaj smo zaman iskali štiri posa
meznike, za katere je scenarij pred
videl, da so poškodovani. Le ti so 
bili razkropljeni po šoli ter čakali na 
pomoč. Scenarij ni predvideval, da 
se dva oddelka razredov ne bosta 
pojavila na zbornem mestu. Kljub

predvidevanju, da je alarmni znak 
slišen po celi šoli, se to ni potrdilo. 
Skupina učencev, ki je bila na se
verni strani drugega nadstropja in 
oddelek v mansardi, v glasbeni učil
nici niso slišali zvoka. Napovedane
ga in pričakovanega alarma, tudi 
glasnega umika ostalih sošolcev 
ni slišalo niti eno uho v omenjenih 
učilnicah. Šele po gasilski interven
ciji so se končno prikazali tudi po
grešani učenci in učiteljici. Ureditev 
»pravega alarma« bo prva naloga 
za šolo in ustanovitelja, druga pa 
postavitev tako zelo potrebnega 
in nujnega drugega stopnišča, kije 
po napovedih že tik pred izvedbo 
ter tretja naloga, usposobiti hidran
te ali v stavbi ali zunaj nje, da bodo 
uporabni v primeru potrebe.

Vaja je bila zastavljena kot teh
niški dan, zato smo organizirali delo 
po postajah v skupinah.Ta dan smo 
na šoli gostili tudi skupino učencev 
izbirnega predmeta Varstvo pred 
naravnimi nesrečami sosednje 
Osnovne šole Antona Žnideršiča. 
Naš program in vsebino so nam pri
jazno in kot vedno doslej pomagali 
ustvariti in oblikovati gasilci Prosto
voljnega gasilskega društva Ilirska 
Bistrica, ki so v večini bili tudi naši 
učenci. Velika in iskrena zahvala 
velja vodji gasilske enote sobotne 
vaje, Marku Skrtu ter vsem ostalim 
gasilcem, ki so s svojimi predlogi in 
pripravljenostjo ustvarili zanimiv, 
drugačen in poseben dan na šol
skem dvorišču. Ta dan so popestrili 
in dopolnili s svojimi zanimivimi 
možnostmi tudi policisti Policijske 
postaje Ilirska Bistrica s kolegom

vodnikom psa in njegovim Reksom. 
Hvala za vašo prisotnost in vaš pri
spevek. Svojo pasjo poslušnost in 
inteligenco so predstavili psi reše
valci s svojimi vodniki kinološkega 
društva Postojna. Hvala Amadeji 
Oven, Višji referentki za zaščito in 
reševanje na izpostavi za zaščito 
in reševanje Postojna,ter vodnica 
reševalnega psa v Klubu vodnikov 
reševalnih psov Postojna in njemim 
kolegom, ki so se udeležili naših 
aktivnosti, hvala za vso pomoč in 
sodelovanje na vaji tudi vašim šti
rim kužkom, ki so vzbudili veliko 
čudenja in občudovanja. Na naših 
postajah tega dne niso mogli, ne 
smeli manjkati reševalci ZD Ilirska 
Bistrica. Iskreno se vam zahvalju
jemo za prezentacijo namišljene 
pomoči ponesrečencem, za pred
stavitev vozila in vseh ključnih pri
pomočkov v njem. Namestniku 
poveljnika občinskega štaba civilne

zaščite Luku Špilarju se zahvaljuje
mo za njegov prispevek in predsta
vitev Civilne zaščite ter navodila za 
ukrepanje vsakega posameznika v 
različnih okoliščinah.

Hvala vsem skupaj, da ste ta dan 
delili z nami in prispevali k izjemno 
pomembnim informacijam in oza- 
veščanju vrednote varnosti in med
sebojne pomoči.
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Z glavo na zabavo in 
tudi nazaj
Jožko Stegu

V r:
želici pod 

Triglavom, za katero vse bolj v en 
glas ugotavljamo, da se vrti v na
sprotni smeri raja, kot tudi pravne 
države, lahko vseeno s kančkom 
zanosa povemo, da smo vsaj v ne
katerih - čeprav ne ravno po posne
manja vrednih navadah - čisto pri 
vrhu svetovnega povprečja. Naj
starejši rekord, ki ga zanesljivo bra
nimo še iz časov Juge, se nanaša na 
letno porabo (če sem seveda prav 
slišal najnovejše podatke) 6 litrov - 
se razume popitega - čistega alko
hola na prebivalca, kar bi zneslo po 
mojem izračunu 55 litrov vina z vse
bnostjo 11% alk., zaradi česar nas 
statistično uvrščajo v narod alko
holikov, čeprav tja še ne spadamo.
So pa pristojne službe že sprožile 
alarmno stanje glede zaskrbljujoče 
razsežnosti tega pojava, ki bi v času 
poglobljene gospodarske krize lah
ko prerasel v vsesplošno epidemijo, 
zato pripravljajo zelo ostre zakon
ske ukrepe, s katerimi naj bi zajezili 
porabo in tudi dostop do alkohol
nih pijač. Nekateri se navdušujejo 
nad splošno prohibicijo, kot so jo 
imeli v Ameriki v začetku pretekle
ga stoletja, ki pa se je izkazala kot 
povsem zgrešen način zdravljenja 
tega večplastnega problema, ki ter
ja drugačen prijem, kot je splošna 
prepoved proizvajanja in prodaje 
alkoholnih pijač. Od ljudi ne moreš 
namreč zahtevati, da bodo kar čez 
noč spremenili svoje prehranske in 
druge razvade, še najmanj z zakon
sko prisilo, če jih prej ne pripraviš 
do tega, da bodo razumeli korist
nost in vzgojni smisel omejitvenih 
ukrepov ter jih tudi upoštevali. Da 
to ne velja za prometne predpise, 
se razume samo po sebi, ker bi si 
sicer vsak voznik po svojem občut
ku določal, katera je zanj zgornja 
še dopustna mera popitega alko
hola, s katero lahko brez ogrožanja 
sebe in drugih sede za volan. Se pa 
ne strinjam z ničelno stopnjo, ki jo 
nekateri zadrteži predlagajo, ker bi 
to ljudi prej odbijalo, kot pa vzpod
bujalo k odgovornemu obnašanju, 
oziroma izogibanju pitja alkoholnih 
pijač pred vožnjo.

Tu zadenemo ob naše družabne 
navade, za katere mnogi menijo,

da so preveč naklonjene alkoho
lu, čemur je težko oporekati. Naj 
spomnim, da so nastale v časih, ko 
so ljudje še hodili peš ali pa pozne
je z javnimi prevoznimi sredstvi na 
obiske ali zabave, zaradi česar jim 
ni bilo treba tako paziti na število 
popitih kozarcev, kot zdaj, ko gre
mo z avtom. Resda ga vozi en sam, 
ne moremo pa od njega zahtevati, 
da bo "na suho" vztrajal na kakšni 
zasebni "žurki" ali v diskoteki po
zno v noč - ne samo z alkoholom, 
ampak tudi z drugimi "pripomočki

mo tudi za volan.Tu bi morali začeti 
vzgajati bodoče voznike že od vrtca 
naprej, da bi jih navajali k strpnosti, 
na obvladovanje svojih nagnjenj 
po pretirani tekmovalnosti v cest
nem prometu, predvsem pa k zdra
vi presoji svojih zmogljivosti, kar 
je v prometu še kako pomembno, 
da se ne lotimo nečesa, kar ne ob
vladamo, kot recimo brezglavega 
prehitevanja ali divjanja po cesti 
ob vsakih vremenskih pogojih, ker 
s tem dobesedno iščemo težave in 
žal pogosto tudi najdemo...

za veselje" napokanimi veseljaki, 
ki se jim običajno ne spi, kot tudi 
nikamor ne mudi. Pri tem sem se 
spomnil, kakšen vik in krik o krate
nju osebnih svoboščin so nekateri 
dvignili ob predlogu prejšnje vlade, 
ki je pred nekaj leti predlagala, da 
naj bi diskoteke obratovale men
da "le" do dveh zjutraj, kot tudi, 
da naj bi se dijaki po določeni uri 
ne smeli brez spremstva staršev, 
oziroma odraslih pojavljati v javnih 
lokaiih. Če bi ti predlogi tedaj ob
veljali, bi morda rešili kako mlado 
življenje, ki je ugasnilo v prometnih 
nesrečah zaradi čelnega trčenja ali 
prevračanje s ceste zaradi jutranje 
zaspanosti voznikov ob vračanju s 
predolgih nočnih zabav. Tu me ne 
prepriča dostikrat predvajan pol
ovičen reklamni slogan : "Z glavo 
na zabavo," ampak bi mu morali 
dodati še drugi, pomembnejši del, 
ki bi govoril o pravočasnem vrača
nju z nje z vsestransko bistro glavo, 
ker je tedaj najbolj potrebna. Kaj 
namreč koristi treznost, če voznika 
zaradi predolgega bedenja med 
vožnjo domov zagrabi nenadna za
spanost, ker bo enako nevaren, kot 
če bi bil pijan.

Pri iskanju razlogov za še zmeraj 
preveliko število prometnih nesreč 
in žrtev pri nas ne gre kazati s pr
stom zgolj na alkohol, ampak tudi 
na objestnost in nasilnost, ki nimata 
nujno zveze z njim, ampak z našimi 
vedenjskimi vzorci, ki jih prenaša-

<=»pr*KA
Gregor Primc

Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA
Tel.: 05/71-00-510
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Če se vrnem na začetno temo 
o rekordnih šestih litrih popitega 
alkohola na prebivalca, se mi sama 
od sebe vsiljuje povezava s šestimi 
svečami na prebivalca (evropski 
rekord), ki smo jih porabili za "raz
svetljavo" grobov menda samo ob 
letošnjih novembrskih praznikih 
spomina na pokojne. Oboje namreč 
kaže znake naše globoke bivanjske 
stiske, ki jo skušamo blažiti eni z 
alkoholom, drugi s svečami, tretji 
s samomorilskim divjanjem po ce
stah. Pri tem bi nam bolj koristilo, 
če bi se lotili preurejanja sedanjosti 
in jo naredili bolj prijazno in svetlo. 
Spomnimo se naših prednikov, ki 
so z vztrajnostjo zmogli prebroditi 
dosti hujše krize od te, v kateri se 
mi nahajamo. Imeli so veliko vero 
v življenje, kot veselje do njega, ki 
nam ju zdaj - obojega - nevarno 
zmanjkuje. Tega pa si predniki v 
nobenih, še tako slabih okoliščinah 
niso pustili vzeti, v čemer bi jih bilo 
ne samo vredno, ampak nujno po
snemati. Preživetje in tisto, čemur 
pravimo "sreča" namreč ni odvisno 
od tega, kaj in koliko česa imaš, am
pak, kako znaš s tem ravnati. Ko se 
bomo tega naučili, sem prepričan, 
da nam bo za notranjo pomiritev 
zadostoval en sam kozarec vina, 
kot tudi ena sama sveča, ker se nam 
bo zdelo, da je okoli nas že dovolj 
svetlo..

Imejte se lepo do prihodnjega 
klepeta!

T0MMY HILFINGER 
MINIMA
Z10 LETNO GARANCIJO 

KONTAKTNE LEČE IN TEKOČINA 
ŽE OD 7,50 C

ProDent
zobna ambulanta dr. Surina 
Ilirska Bistrica 
Župančičeva 5 
tel.: 05 71 41 986

URNIK

po., če.: 13h - 19h 

to., sr., Pe.: 8h - 13h

Jubilejno 
glasbeno slavje
Marija Slosar Lenarčič, prof.......

NAŠIH PRIJATELJEV V KECSKEMETU NA MADŽARSKEM
V sredo, 27.10.2010 se je delegacija učiteljev iz Glasbene šole Ilirska 

Bistrica udeležila osrednje slovesnosti ob 60. obletnici ustanovitve zna
ne glasbene šole »Kodaly Iskola« v Kecskemetu. Na prijazno vabilo naših 
dragih prijateljev smo se odzvali ravnatelj Laszlo Balazs, Mirjam Jaksetič 
Dolgan in Marija Slosar Lenarčič. Izredno zanimiv večerni koncert je z iz
branimi točkami zborov, orkestra in solistov nudil uglednim gostom obilo 
užitka. Med povabljenimi so bili predstavniki madžarskega parlamenta, 
župan mesta Kecskemet in mnoge druge politične in kulturne osebnosti.

Nam je bilo v posebno čast, ker je bila v svečanem nagovoru pozdravlje
na glasbena šola iz Ilirske Bistrice in gospod ravnatelj Laszlo Balazs osebno. 
Prijazni gostitelji in ravnateljica zavoda gospa Ladics Erzsebet (Tamasne) 
so nas drugi dan peljali po njihovem lepem mestu in na koncert prizna
nega godalnega orkestra v eno izmed akustičnih palač v Budimpešti. Po 
prijetnem druženju in ljubeznivem slovesu smo prijatelje iz Kecskemeta 
povabili na naš jubilejni koncert ob 60. letnici Glasbene šole Ilirska Bistrica 
v marcu 2011.
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RECENZIJA
Misel o knjigi.

Pravljice zdravijo, Angeline 
Bauer, založba Tangram, 2008
Patricija Dodič......

»Predstavljaj si, da si na lepem zelenem travniku. Tam stojita dve cve
toči drevesi, na kateri je pripeta viseča mreža. Greš tja, se uležeš v visečo 
mrežo, zapreš oči in pustiš, da te veter zaziblje. Veter s toplo sapo nežno 
piha in te guga sem in tja. Prepusti se mu, da te prijetno nosi sem ter tja, 
sem ter tja...«

Ne, ne gre za še eno tistih modernih meditativnih stanj ali prišepetavanj 
z globokimi, skorajda erotičnimi glasovi. Ne, tudi ne gre za začetek kake pri
povedi, v kateri je glavni junak dimnikar Silvo. Ali sosedova Micka. Ne, tudi 
novička iz Slovenskih ali ne vem, katerih novic ni. In ne... Najbrž zmede že 
dejstvo, da se ni začela z Nekoč je živel/a... Ali pa tista Za sedmimi gorami, vo
dami, griči, plotovi, travniki, vodnjaki...kako že? Najbrž je spomin že toliko 
zasivel sam po sebi, da o kakšnih pravljicah za lahko noč lahko le sanjam/ 
o... Navadno se večer zaključi z nekaj pobitimi v Palestini in Iraku in še tam 
nekje, kjer se pobijajo že dolga leta, ja, lahko rečem najmanj štirideset let 
in ravno toliko časa je enako število padlih, umrlih za istim ali sosednjim 
vogalom. Pa nočem biti prav nič sarkastična ali domišljava. Le raje bi večer 
zaključila pod kako puhasto odejo, skozi katero bi mi prav počasi, toplo in z 
vonjem pečenih jabolk, nekdo trosil tiste zares pravljične besede, tiste zares 
sanjske princese in žabe, ki nikoli ne doživijo srčne kapi zaradi poljuba ali 
dveh, tiste zares pravljične sanje, kjer dobro vedno in povsod zmaguje nad 
slabim, kjer imajo pravljice pravzaprav čas biti pravljice. Ne spomnim se, da 
bi mi kdajkoli, ko sem bila še »šmrkovka«, kdorkoli pripovedoval pravljice. 
Ne, čaki, čaki, lažem. Sključena v zdelano luknjico sredi stoletnega jogija, 
sem zakopana v nonino naročje poslušala njeno tiho pripovedovanje ved
no ene in iste pravljice o deklici, ki jo je sredi zime hudobna mati poslala v 
gozd. Kaj seje potem dogajalo, kljub njenemu dolgotrajnemu mantranju, še 
dandanes ne vem, ker me je pri četrti besedi ali peti, saj ne vem, zleknilo v 
spanec, me pokrilo s tisoči prepredenih slik in slikic, ki se niso nikoli obarvale 
kako drugače kot lepo. Ja, itak, čarovnice so bile le malce bolj skuštrane od 
tistih danes, ali pa tudi ne, hudobneži so itak prej ali slej naselili antarktične 
jazbine, smejalo se je tam nekje do ušes in morda še dlje. Sposobnost pri
povedovanja zgodb naredi iz nas ljudi. Sposobnost poslušanja, nas naredi 
še večje. Zgodbe zaznamujejo naš vsakdan, ki je, priznajte, zadnje čase, tako 
kot zadnjih tisoč let, težak in najtežji in še nikoli takšen. Tudi pravljice nam 
hočejo pripovedovati različne vsakdanjike, morda nekoliko zakrite v tanči
co metafor. Če je pravljica pravilno razumljena, ker si seveda tudi pravljica 
želi biti razumljena, zakaj pa ne, potem nas lahko razbremeni in sprosti, nas 
prestavi v svetove, ki so nam bližji, še bolj, ko se bliža veseli december. Ali 
veseli april. Ali veseli listopad. Ali veseli travnik. Ali ali ali... Ampak veseli 
december je lahko kadarkoli. In kadarkoli so tudi pravljice najmočnejša bitja 
tega sveta. Ne verjamete? Itak, da ne. No, pa vendarle. Dajejo moč domišlji
ji. S povedanim, prebranim se lahko soočamo, poistovetimo, pogovarjamo, 
so-mislimo, o-dušimo na nek način. Slišano pretvarjamo v podobe, skozi 
govorico simbolov zaznavamo vse bolj tisto, kar posreduje vrednote in na
govarja čustva. Skozi poslušanje in pripovedovanje se poraja pra-zaupanje. 
Tako pripovedovalec kot poslušalec najdeta pozornost in navezo. In seveda, 
pravljica mora biti čisto cela in taka odrasla, taka kot zna biti le pravljica. 
Kar pomeni, daje ne gre deliti na kose. Kos pravljice tebi, kos meni, kos nje
mu in v tem stilu dalje. Res je, današnji čas je podrejen tehniki in medijem. 
Digitalno omrežje ni le planetarno razpredeno, temveč vključuje vsakogar. 
Razdalj ni. Pa vendarle so. Za devetimi gorami. Tam, kjer ni računalnika, tv- 
ja, česarkoli. Je beseda. O Metki. Kozličkih. Prašičkih. O Burji. O marsičem. V 
času dezorientiranosti. Ko varnost, zaupanje in zanesljivost niso več samo
umevne, so lahko vsebine pravljic zanesljivo vodilo skozi življenje. Ja, zdi se 
skorajda nemogoče. Vrednote so trajne. Zanesljive. Junaki so močni. Samo
zavestni. Ali pa neumno smešni. Pravljice koristno vplivajo na podzavest in 
jo varujejo. In če izhodim;) ravno iz podzavesti in v mojo otročjo vero v do
bro, potem so mi nedvomno nekaj dale. Veliko so mi dale. Ker četudi mi jih 
nihče ni pripovedoval, ko je bil čas za to (mnogi mi jih hočejo pripovedovati 
zdaj, ko že zdavnaj več ne verjamem pripovedovalcu;), sem si jih prebirala 
sama (kar pomeni omaro s skladovnico pravljičnih knjig s pravljicami iz cele
ga sveta). Pravljice so podobe, ki prihajajo iz duše človeštva, iz kolektivnega 
nezavednega. Sporočajo nam o naših željah, upanjih, strahovih. Pomagajo 
nam razjasniti težave, obvladovati strahove, predelovati travme. In ker se 
slednjih proti koncu te določljivosti leta nabira kar precej, vam želim, da jih 
nikoli ne nehate brati. Otrokom. Svojcem. Sebi. Predvsem sebi. Dajte jim 
barvo. Vdihnite jim življenje. Tisto, kar vsakdo od nas dejansko potrebuje je 
ljubezen. Dajanje občutka, da smo ljubljeni. Da ljubimo. Da smo naklonjeni. 
Pozorni. In če je pravljična urica ali pravljični teden ali pravljično leto tisto, 
kar si želite, pa še z vsemi pritiklinami vmes, potem vam iz srca želim prav
ljično decembrovanje. In pravljično leto. In pravljične odnose. In pravljične 
misli. In pravljične objeme. Naj bodo občutki v srcu iskreni, srečno pravljični, 
ljubeznivo pravljični, pravljično dobri skratka. Danes, jutri in vedno.

»■■■V drevesu nad tabo sedi kos in žvrgoli. Prisluhneš žvrgolenju, veter 
pa te še naprej nežno ziblje sem ter tja. Popolnoma si zadovoljen in dobro 
se počutiš. Veter te še kar naprej ziblje v viseči mreži, ti pa uživaš in sanjaš 
o nečem lepem. Ko bom zdaj trikrat zaploskala, boš odprl oči, počutil se 
boš svež in spočit...«

In pravljice je konec in glavo pod ... pravljično pazduho©.
En močen pravljični objem do naslednjega branja, Patricija

SPOMINSKA PRIREDITEV

Prireditev v spomin Ivana 
Vesela Vesnina

Ivan Vesel Vesnin (1840 - 1900) je sodobnik naših realistov, 
eden prvih prevajalcev iz ruščine in obenem eden naših naj več
jih prevajalcev ob koncu preteklega stoletja. Rodil seje leta 1840 
v Velikem Mengšu št. 22, v nekdanjem Ravbarjevem gradu. Šole 
je obiskoval v Mengšu in Ljubljani, tu je stopil tudi v blagoslovje.
Nazadnje je bil dekan vTrnovem pri Ilirski Bistrici, kjer je umrl leta 
1900 in kjer je tudi pokopan. Ob okroglih obletnicah njegovega 
rojstva in smrti so pripravili v Ilirski Bistrici spominsko slovesnost.

Dve obletnici sta spodbudili skupno akcijo Župnije Ilirska Bi
strica, območne izpostave J SKD, Društva za krajevno zgodovino 
in kulturo ter občine Ilirska Bistrica, ki je rezultirala z obnovo na
grobnika in s spominsko slovesnostjo v soboto, 13. novembra.

Prvi del sobotne slovesnosti je potekal v cerkvi sv. Petra, kjer je 
daroval spominsko mašo koprski škof msgr. Metod Pirih, po mašni 
daritvi pa je blagoslovil obnovljeni Veselov nagrobnik. Drugi del 
srečanja je potekal v dvorani Doma Matere Terezije v trnovskem 
samostanu. Po pozdravnih nagovorih škofa Piriha in ilirskobistri- 
škega župana Emila Rojca, ki sta poudarila pomen Ivana Vesela 
za duhovno delo in literarno poslanstvo, je sledil krajši simpozij.
Veselovo delo in življenje so predstavili: Marija Cvetek, Janez Škr- 
lep ter Silvo Fatur

Srečanje je popestril nastop igralske skupine KD Grad iz Do
lnjega Zemona, Primorsko numizmatično društvo pa je pripravilo priložnostni poštni žig z dopisnico z Veselovim 
portretom.

Ivan Vesel Vesnin je bil zelo izobražen mož, znal je rusko, hrvaško in italijansko. Zelo rad je potoval, zlasti^ 
v Italijo. Sodobniki so ga zelo cenili, zlasti dobra prijatelja sta si bila z Gregorčičem. Literarno ga je najbolj pri
vlačevala poezija. Pisal je pesmi, kijih je priobčil, precej pa jih je ostalo nenatisnjenih. V glavnem pa je prevajal. 
Leta 1872 je v leposlovnem listu - Zori - začel objavljati lepe prevode psalmov in jih leta 1892 tudi izdal v po
sebni knjigi. Njegova ljubezen pa so bili ruski pesniki. Njihovemu prevajanju je posvetil pretežni del svojega 
literarnega delovanja. Da bi dal Slovencem čimbolj zaokroženo podobo ruske poezije, seje odločil prirediti 
- Rusko antologijo-. Zanjo je zbral svoje natisnjene in nenatisnjene prevode drugih pesnikov, jih uredil v zbirko 
in poslal leta 1900 tiskarju Andreju Gaberščku v Gorico, da bi jo zložil in izdal. Sredi tiskanja pa je Vesela prehi
tela smrt. Na založnikovo željo je skrb za izdajo prevzel Anton Aškerc, ki je dal zbirki dokončno obliko.

Prevajal je tudi rusko prozo in sicer za Dramatično društvo poslovenil Gogoljevega - Revizorja -. Razen teh 
del je izdal pri Matici Slovenski še knjigo - Olikani Slovenec -.V____________________ _____________________ J

Kulturno društvo Grad se 
je predstavilo
Petar Nikolič ••••

Da imajo po vaseh velike 
ljudi in še večje kulturno-za- 
bavne delavce so pokazali 
člani KD Grad Dolnji Zemon. 
Ti mladi amaterji, so namreč 
s pomočjo svojih sovaščanov 
starejših generacij, v sklopu 
praznika splošnih knjižnic ,

Skupina Zemonskih pevcev

skozi dokumentarne fotografske razstave starej
šega datuma predstavili 50-letno delo društva. 
V pogovoru z zgodovinarjem Tomom Šajnom 
so zgodovino društva predstavili: Pepca Jenko, 
Danilo Lukavec, Janez Škrlj, Primož Rojc in Iris D. 
Primc. Z odigranim odlomkom igre »Ohcet bo« 
je v bogatem kulturno- zabavnem programu 
nastopila igralska skupina KD Grad, skupina Ze
monskih pevcev, ter vaški muzikanti. V knjižnici 
Makse Samsa je v imenu organizatorja izvajalce 
in prepolno dvorano gledalcev nagovorila direk
torica knjižnice Damjana Hrabar.Odlomek iz igre Ohcet bo
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Prezračevanje je smrt za 
plesen
Bojan Žnidaršič, energetski svetovalec, tel. 04 7 830 867 ■

Plesen ima v vsaki stavbi obi
lo možnosti razvoja. Vlaga - kon
denzirana na toplotnih mostovih 
ali zunanja - in temperatura 0 
- 40°C sta osnovna pogoja. Zato 
je jalovo odstranjevanje posledic 
(to je plesni), saj z odpravo vzro
kov (to je vlažen obod stavbe) 
odide tudi plesen. Za odstranitev 
vzrokov moramo najprej nedvo
umno ugotoviti izvor vlage. Zu
nanja je posledica slabe hidroizo
lacije, zamakanja iz žlebov, slabe 
vodovodne napeljave ali strehe. 
Notranja se kondenzira na toplo
tnih mostovih oboda stavbe. Obi
čajno se pojavi v zgornjih vogalih 
in za neprezračenimi elementi 
(omare) ob zunanjih stenah. Njen 
izvor so rože, sušenje perila, ko
panje, dihanje, kuhanje,... Povpre
čna 4 članska družina proizvede v 
24 urah 10-15 litrov tekočine, iz 
bivalnih prostorov jo odstranimo 
s prezračevanjem skozi okna ali 
mehansko skozi prezračevalni si
stem.

Vzroki za prekomerno vlago 
in razvoj plesni

Glavni vzrok razvoja plesni je 
nad 80 % vlažnost zraka v pros
toru. Običajno je posledica ne
pravilne gradbene zasnove po
sameznih elementov ali celotne 
stavbe, nepravilnega prezračeva
nja in ogrevanja ter neustreznega 
režima uporabe prostora. Vzroki 
so:

1. zaradi uporabe prostora in 
aktivnosti v njem (dihanje, zno
jenje, umivanje, kuhanje, pranje, 
sušenje perila, sobne rastline, iz
hlapevanje iz akvarija itd;) ter ne
zadostnega prezračevanja,

2. zaradi gradbeno fizikalnih

nepravilnosti (toplotni mostovi), 
poškodb in konstrukcijskih napak 
posameznih sklopov zgradbe (po
škodovane instalacije, poškodova
na fasada, zamakanje strehe),

3. vlaga v materialih pri novo
gradnji se ni izsušila do normalne 
meje, ker smo se vselili prehitro v 
stavbo oziroma se stavba ni zado
stno ogrevala in prezračevala.

Topel zrak lahko sprejme več vla
ge kot hladen. Največja količina vla
ge (v gramih), ki je lahko v m3 zraka, 
je približno sorazmerna s tempera
turo zraka. Kolikor stopinj ima zrak, 
približno toliko gramov vode je lah
ko v njem. Pri 5°C je v zraku lahko 
največ 5 g vode, kar pomeni 100% 
vlažnost. Pri 22°C je v zraku lahko 
največ 22 g vode, kar zopet pomeni 
100% vlažnost. Sedaj lažje razume
mo, zakaj s hladnim zimskim zra
kom »sušimo« naše bivališče.

„Dihanje" oken
Pogost vzrok nastanka plesni 

so nova okna. Zaradi dobrega tes- 
njenja ni več »avtomatskega" pre
zračevanja, kot pri starih oknih. 
(Pre)dobro tesnjenje je torej pravi 
razlog, ne pa okvirji oken (PVC, lese
ni, kovinski, kombinirani). Še manj 
pa velja prepričanje, da lesena okna 
»dihajo". To je zgolj občutek, saj les 
sodobnih oken ne sme »dihati". V 
nasprotnem bi deloval (se zvijal), 
kar bi zmanjšalo tesnenje in oteže
valo odpiranje.

Prezračevanje prostorov je 
nuja za vse

Za ustvarjanje ugodnih bivalnih 
razmerje potrebno prostore v zim
skem času ogrevati ter redno pre
zračevati. Priporočamo vsaj 4 - 3 x 
dnevno za 2 - 4 minute vse prosto

re v etaži 
ali stano
vanju na 
prepih.
To pome-

ni'da se d IM SVET
odprejo energetsko svetovanje 
vsa okna 
ter vsa notranja in zunanja vrata. 
S prepihom dosežemo hitro me
njavo zraka, tudi iz mrtvih kotov, 
kjer je običajno najbolj navlažen. 
S tem preprečimo, da bi relativna 
vlažnost notranjega zraka pre
segla kritično mejo in se začela 
kondenzirati. Ugodno stanje zra
ka dosežemo tudi z rekuperacijo 
toplote »odhajajočega" zraka, ki 
ogreje svež »prihajajoči" zrak. Si
stem je nujen za pasivno hišo, vse 
bolj se uveljavlja tudi v„navadnih" 
stavbah.

Kam po pomoč?
Pred prenovo ali novogradnjo 

je pogovor s svetovalcem naj
boljša odločitev. V Sloveniji deluje 
ENSVET v 37 ESP, kjer gospodinj
stvom svetuje 54 strokovnih in 
neodvisnih energetskih svetoval
cev. Uporaben je portal NEP Slo
venija z obilico nasvetov, člankov, 
primerov dobre in slabe prakse, 
vprašanj in odgovorov. Izpostav
ljamo možnost obiska 350 stavb 
iz celotne Slovenije, kjer se lahko 
z uporabnikom pogovorimo o 
dobrih in slabih plateh posamez
nih rešitev. Šele po odločitvah o 
tehničnih in postopkovnih podro
bnostih pride na vrsto Eko sklad z 
ugodnimi krediti in subvencijami. 
Vse to zveste v ESP Cerknica. Po
kličite 041 830 867 in si privošči
te razkošje dobrih, praktičnih in 
brezplačnih informacij.

nvKk
POSEBNO VEČ PIŠČANČJEGA MESA.

radio capris
dobra družba

PIAMI NG
S K U Pl N A

Plaming skupina,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o. 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si

Pivka posebna salama se odlikuje po največjem deležu piščančjega 
mesa med vsemi konkurenčnimi izdelki!
Narejena je iz lahkega piščančjega mesa, zato je bogat vir beljakovin 
ter okusen in zdrav prigrizek za vso družino. Poleg 350 gramskega, 
smo zato poskrbeli tudi za 800 gramsko pakiranje.

Sodelujte v posebni nagradni igri na spletni strani www.pivkap.si 
in se potegujte za posebne nagrade ter si oglejte video lisice, znane 
gurmanke najboljših piščančjih dobrot!

: :

NA MARTINOVO

Martinovanje na 
ilirskobistriškem
Petar Nikolič ••••

Pili, jeli in vino krstili....
Ni ga kraja na Slovenskem, kjer se ne bi vsaj enkrat letno spomnili na 

madžarskem rojenega svetnika Martina, o čemer pričajo številni običaji, 
šege, navade, pa tudi posebna kulinarika.

Za uvod v praznovanje letošnjega svetnikovega godu na Ilirskobistri
škem, sta družno poskrbela Turistična kmetija Lukač ( »Pri vinski kraljici«) 
iz Montinjana pri Marezigah in gostilničar Ivo Tomažič iz Ilirske Bistrice

(Trnovo), 
ki sta obis
kov a I c e m 
postregla z 
odličnimi pri
morskimi vini 
in primorsko- 
brkinskimi 
jedmi, zna
čilnimi za ta 
praznik.

In kot je 
na Martinovo 
navada, so 
vino tudi kr
stil, za tem pa

Gostilničar Ivo Tomažič in vinogradnik Lukač sta družno marsikatero
blagoslovila mlado vino. rekli o njego

vi zdravilno
sti, posebej v kombinaciji z brkinsko slivovko. Pravijo, da če človek dnev
no spije liter do dva kvalitetnega vina in še kakšnega pol litra brkinske 
slivovke na povrh, pozabi na vse bolezni. Češplje so letos obilno obrodile, 
zato je slivovke na pretek, odlično primorsko vino, ki se bo odslej po siste
mu vinotoča pro
dajalo v Trnovem 
(Yohnny bar, Gabr
je 3), pa bo tudi na 
dosegu roke, zato 
za tamkajšnje pre
bivalce ni bojazni, 
da bi jim zima in 
nevšečnosti, ki se 
prikradejo zraven, 
preveč nagajale.

Za kulturni pro
gram in veselo raz
položenje so skr
beli člani Brštulin 
bande iz Harij.

www.pivkap.si

Pravijo, da je na Martinovo edina dovoljena resna 
tema mlado vino.
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ZDRAVNIK ZA ŽIVALI SVETUJE

Porod pri velikih domačih 
živalih
Piše: Gašper Baša, dr.vet.med. ••••

Porod je naravni proces sesal
cev, ko maternica izloči za življenje 
sposoben plod. Pri porodnici se 
pred bližajočim porodom pojavijo 
znaki kot so:

- rahljanje križničnih vezi, kar 
je posebej dobro vidno pri kravi in 
ovci,

- oteklina vulve (zunanjega spo
lovila), ki je najboj izražena pri go
vedu in svinji,

- povečanje mlečne 
žleze.

Porod sam je se
stavljen iz treh delov in 
sicer:

1. odpiranje vratu 
maternice

2. iztiskanje plodu
3. iztiskanje poste

ljice.
Nobnega izmed teh 

delov ni dobro prehi
tevati, saj lahko s tem 
povzročimo nepotreb
ne komplikacije.

1 .Odpiranje vratu maternice
Maternični vrat je vhod v ma

ternico in ima med brejostjo funk
cijo, da preprečuje vdor tujih snovi 
v maternico in hkrati ne dovoljuje, 
da bi plod izstopil iz nje. Med bre
jostjo je maternični vrat tesno zaprt 
s sluzjo, ki se nekaj dni pred poro
dom začne topiti. To vidimo kot slu
zast izcedek iz vagine. Ob začetku 
poroda se maternični vrat razmeh
ča in začne odpirati pri čemer mu 
skupaj s popadki pomaga alantois- 
ni mehur (večji mehur, ki je ponava
di pred plodom), ki pa ne širi samo 
materničnega vratu ampak celo
tno porodno pot. Ročno prediranje 
alantoisnega mehurja v maternici 
ali v porodnem kanalu bi imelo za 
posledico nezadostno razširitev po
rodnega kanala in posledično težji 
porod z vsemi možnimi komplika
cijami in poškodbami porodnice in 
plodu. Ko poči alantois nastopi dru
ga faza poroda.

2.Iztiskanje plodu
Plod v amniju (manjši mehur 

s sluzasto vsebino) se ob pomoči 
vse pogostejših popadkov pomika 
skozi porodni kanal. Amnij v porod
nem kanalu zaradi povečanega pri
tiska poči, njegova sluzasta vsebina 
pa se razlije po porodnemu kanalu

in ga podmaže ter tako olajša drse
nje plodu skozi porodni kanal. Ko se 
plod iztisne je končana druga faza 
poroda, ki ji sledi iztiskanje plodo
vih ovojnic.

3.Iztiskanje posteljice
Posteljica so ovojnice, ki obdaja

jo plod in imajo vlogo pri izmenjavi 
snovi med materjo in plodom; plod 
preko njih dobiva hranilne snovi za

rast in razvoj. Posteljica se v tretjem 
delu poroda, ko se popadki nada
ljujejo, iztisne. Včasih se posteljica v 
določnem času po porodu ne izlo
či sama, takrat govorimo o zaostali 
posteljici ali po domače, da se žival 
ni očistila.

Na tem mestu bi predvsem rad 
omenil zaostalo posteljico pri kobi
li. Če se posteljica pri kobili ne izloči 
v treh urah po tem, ko je povrženo 
žrebe, je nujno potrebno poklicati 
veterinarja. V takem primeru veteri
narji ponavadi apliciramo hormone 
za sprožitev dodatnih popadkov in 
izločanje posteljice. Če posteljica v 
kobili ostane več kot tri ure, obstaja 
velika nevarnost vnetja maternice. 
Pri kobili pa ima to lahko resne po
sledice, kot so vnteje kopit ali celo 
pogin živali.

Pri govedu je posteljica zaostala, 
če se plodove ovojnice ne izločijo v 
12 urah po porodu. Stanje pri gove
du ni tako urgentno kot pri kobili, 
saj posteljico ročno čisti veterinar

šele po 3 dneh po porodu. Pri kravi 
je potrebno opazovati njeno ješč
nost in meriti temperaturo, ki ne 
sme preseči 39°C. Če krava začne 
slabše jesti ali ima povišano tempe
raturo pokličite svojega veterinarja.

V spodnji tabeli soje zapisan čas 
trajanja posamezne faze poroda pri 
domačih živalih.

Če se že lotevamo 
pomoči pri porodu, je 
poleg veliko znanja in 
izkušenj, pomembna 
predvsem temeljita 
higiena. Preden po
magamo pri produ je 
nujno potrebno, da te
meljito umijemo okoli
co zunanjega spolovila 
živali, temeljito si tudi 
umijemo roke. S tem 
bomo močno zmanj
šali možnost okužbe in 
vnetja maternice z vse
mi vrstami negativnih

posledic.

Če se novorojena žival porodi 
po zadnji legi (najprej izstopijo za
dnje okončine) jo je priporočljivo 
takoj po tem, ko smo jo izvlekli za 
5-10 minut obesiti za zadnje okon
čine z glavo navzdol, da se more
bitna vdihnjena tekočina izcedi iz 
sapnika in zgornjih delov pljuč.

Po porodu morajo novorojene 
živali čim prej (optimalno v roku 6 
ur najkasneje pa v 24 urah) zaužiti 
materino mleko, ki ga imenujemo 
mlezivoali kolostrum in vsebuje vse 
pomembne sestavine, ki jih novo
rojena žival potrebuje, da se obrani 
okužb. V primeru, da mladič nale
ziva ne zaužije v 24 urah, je pogin 
zaradi kasnejših okužb skoraj ne
izogiben. Skrbni lastnik ima v svoji 
zamrzovalni skrinji vedno na zalo
go par litrov tega zelo pomembne
ga hranila, ki bo v primeru, da mati 
ob porodu nima kolostruma, rešil 
življenje novorojenčka.

l.faza
odpiranje vratu 
maternice

2.faza

iztiskanje plodu

3. faza 
iztiskanje 
plodovih ovojnic

kobila l-2h 0,5h 3 h

krava 4-24h 0,5-3h 12h

ovca 6-12H 0,5-lh 3-4h

svinja 2-12H 5-60 min 2h

P U R^TEX
* REZANA POLIURETANSKA PENA

Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net

PARK

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 - 22 URE

__

NOVO

Gostilna pri 
Matetu - Hram 
dobrega
Pet ar Nikolič ••••

Hiša je bila zgrajena leta 1878. 
Tedanji lastnik je bil tržačan Matija 
Ribarič. Klicali so ga Mate, zato se je 
pri hiši reklo pri Matetu.

Stari oče sedanjega lastnika Si
mona Urbančiča - Anderj Urbančič 
je hišo kupil leta 1934. Nadaljeval je 
s hišno tradicijo furmanske gostilne. 
Ker je bil pravi oštir in kletar je hiš
no klet uporabljal za hrambo vina in 
mesnih, saj so takrat hodili po vino v 
velikih 200-300 litrskih lesenih sodih 
ter ga peljali v Istro. Od takrat do da
nes se klet uporablja za hrambo vina. 
Simon seje odločil, da klet obnovi v

takem stilu kakršen je bil nekoč, ter da obnovljeno klet ponudi na ogled 
tudi drugim obiskovalcem in gostom. Ohranjeni so sodi in drugi stari pred
meti ter cisterne starega očeta. V hramu dobrega trenutno poteka razstava 
slik slikarja Adalberta Žvaba iz Ljubljane na temo »O krasu - o morju«.

—'!":"

Cenjene bralce obveščamo, da nam lahko mali oglas pošljejo do zaključka redakcije 
za naslednjo številko Snežnika. Mali oglasi so brezplačni, objavljeni pa bodo le enkrat 
- za ponovno objavo je potrebno oglas ponovno poslati. Oglase sprejemamo izključno pre
ko e-pošte: sneznik@kabelnet.net ali redne pošte na naslov uredništva. Obvezno morate 
priložiti Vaš naslov in telefonsko številko (ni za objavo).

Oddam mlade mačke sive z dolgo dlako; info: 040 506 421;__________
Prodamo starejši traktor SAME 32 in kotel za kuhanje slivovke; info: 040

915 620;_________________________________________________________
Inštruiram matematiko, poslovno matematiko, statistiko, računovod-

stvo (za srednje šole). Uroš 041-552-179______________________________
Prodam 2 zazidljivi parceli, cena 17 eurza m2; info: 040 609 815;_____
V okolici II. Bistrice oddam gostinski lokal v obratovanju z dolgoletno

tradicijo, info: 051 393 337_________________________________________
V II. Bistrici na Bazoviški 4 a oddamo poslovne prostore (nekdanja AŠ

Breza); info: 031 644 242___________________________________________
V najem oddam dvosobno na novo adaptirano stanovanje v okolici II.

Bistrici, info: 041 637 165;__________________________________________
VII. Bistrici prodam ali oddam v najem opremljeno garsonjero po mož-

nosti urejeni ženski osebi; info: 041 637 165; _____________________
Lektoriram diplomske/magistrske naloge, Patricija, 040378888_______
Olepšujem poročne, obhajilne in druge albume Patricija, 040378888 
Uglaševanje in popravilo pianinov in klavirjev z enoletno garancijo. 

Cena 40 EUR, Mirč - 041391704._____________________________________
V Ilirski Bistrici prodamo poslovno stanovanjsko hišo ob glavni cesti;

750m2, starejša, meščanska, dvonadstropna z visokim podstrešjem, vselji
va, vrt, dvorišče, parcela 800 m2, primerna za več družinsko stanovanjsko 
hišo s poslovnimi prostori v pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53._________

Prerokovanje s pomočjo yijinga, starodavnega kitajskega oraklja. Več
informacij na e-naslovu: orakelj.yijing@gmail.com;____________________

Oddam garažo za osebni avto. Tel.: 040 / 705 968

MALI OGLASI

V

^T\____ „ "Z ~Q __

PIŠITE NAM 
sneznik@kabelnet.net

J
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Liburnia
Trgovina in storitve d.o.o.

Vilharjeva 36 
6250 Ilirska Bistrica, Slovenija 

tel.: +386 5 71 01 060 
gsm: +386 41 860 306

. . ■ . . . .
e-mail: liburnia@siol.net

vam nudimo

za kopanje 
za 4-5 oseb.

V apartmajskem 
naselju 

Terme Čatež

apartma 
s kartami

Ordinacija LL BISTRICA 
Gregorčičeva 8 

ponedeljek 13 - 19 
in torek 7-13 

tel. 711 21 36, 711 21 40©
Ordinacija POSTOJNA 

Prečna ulica 2 
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©
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VSAKO SREDO V DECEMBRU 
RAJ M POPUST NA VSE ARTIKLE

MMJ TBCMiOBja 8
Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 

tel.: 05 / 71 41 500

U R N I K
OD NOVEMBRA DALJE

8-18
SOBOTA 8-12

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO

PA
V TRGOVINI (razen tistih ki so kako drugače v akciji) Z

.v06\
/

CENIK OBJAV:
1 stran: 500,75 EUR 
1/2 strani: 333,83 EUR 
1/4 strani: 166,92 EUR 
1/8 strani: 125,19 EUR

OSMRTNICA:
1/8 strani brez slike: 20,87 EUR 
1/8 strani s sliko: 25,04 EUR

Cenik zakupa prostora 
velja za oglaševanje ter za 
politična sporočila.Objave na 
zahtevanih straneh ter na prvi 
in zadnji strani so višje za 30%. 
Cene ne vsebujejo DDV.

S r

koUSterovto 788 60 10 ■ TRGOVINA in SERVIS 
788 10 09 -AVT0SAL0N

SPOŠTOVANI OBČANI!

OBVEŠČAMO VAS,

DA SMO ODPRLI NOVO 
AVTOMEHANIČNO DELAVNICO 
IN TRGOVINO V NOVIH 
DELOVNIH PROSTORIH, NA 
BAZOVIŠKI C. 8 
V ILIRSKI BISTRICI,

KJER VAM NUDIMO:

* UGODEN NAKUP IN ZAMENJAVO ZIMSKIH IN LETNIH PNEVMATIK,
* NADOMESTNE DELE ZA VSA VOZILA

* AVTOMEHANIČNE STORITVE:
• PRIPRAVA VOZILA ZA TEHNIČNI PREGLED
• SERVISI IN POPRAVILA VSEH BLAGOVNIH ZNAMK VOZIL
• VULKANIZERSTVO
• MONTAŽA VLEČNIH NAPRAV

Delovni čas:

Delavnik

Sobota

Nedelja in prazniki

Dežurstva

Delavnik

Sobota

Nedelja in prazniki

T
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NOVOSTI IZ SAMOSTANA
Advent je čas priprave na praznične dni, ko v medsebojne odnose lahko zavestno vtkemo več svetlobe, 

več dobrega in več veselja.

Jona, besni prerok
pripravila s. Urška Lever ••••

Na zadnji četrtek v mesecu 
oktobru je bila dvorana Doma ma
tere Terezije resnično napolnjena 
do zadnjega kotička. Veliko števi
lo gledalcev in poslušalcev, tudi 
iz bolj oddaljenih krajev - vsi pa 
v velikem pričakovanju. Kot se je 
Jonu zgodila Gospodova beseda, 
tako se je vsem zbranim »zgodil« 
prijeten večer v družbi igralca g. 
Gregorja Čušina in njegove mono- 
komedije z naslovom »Jona, besni 
prerok«.

Nekaj kratkih utrinkov, ki za
znamujejo predstavo in vabijo 
k našemu osebnemu odmevu. 
Predstava se začne dokaj mirno, z 
branjem starozavezne zgodbe o 
upiranju preroka Jona, ki ga Bog 
pokliče za svojega glasnika. Kmalu 
pa nas prav ta starozavezna pripo

ved pripelje do našega vsakdana. 
Tistega vsakdana in njegovih vse
bin, ki včasih prav neopazno zdr
sijo mimo nas. Igralec se znajde 
kot Jona v trebuhu velike ribe in

se stalno pogovarja z Bogom. Pa ne 
le pogovarja, prepira se z Njim in se 
zadira Nanj.

S svojim humorjem se dotakne 
nekaj zanimivih vsebin. Kot sam 
pravi: »Božje zapovedi so v pake
tu ali jih pa ni. So kot lučke na bo
žičnem drevescu - če ena ne gori 
ugasnejo vse. Če pade ena zapo
ved, padejo vse.« Zanimiva je tudi 
prilika o gasilcih, v kateri predstavi 
gasilsko društvo, kjer so resnično 
znali gasiti. Vse dokler niso med
se sprejeli mladega moža, ki se je 
ognja bal in zato ni hotel gasiti. 
Sprejeli so ga v društvo, ker je pla
čal članarino. Ognja ni gasil, bil pa 
je tajnik. Potem je bilo takih vse več 
in več, dokler niso imeli birokracije 
društva lepo urejene, vse članarine 
plačane, ... gasiti pa niso znali več. 
In prišel je požar. Začelo je goreti in 
je tudi pogorelo.

Vsebina predstave kar vabi k 
razmišljanju. Ali mi kristjani še zna
mo in hočemo opravljati to kar je 
najbolj bistveno? Kaj pa sploh je bi

stveno za nas? Mogoče nas lahko 
prav te misli uvedejo v adventni 
čas, v katerega smo vstopili s prvo 
adventno nedeljo. Advent je čas 
pričakovanja, priprave in upanja. 
Vabi nas, da premislimo, kakšni 
so naši odnosi v katere smo vpeti. 
Ta milostni čas nam podarja lepo 
priložnost, da si znova začrtamo 
smer življenja in v medsebojne 
odnose vtkemo več svetlobe, več 
dobrega, več veselja. Ne začenjaj 
današnjega dne s črepinjami od 
včeraj, je naslov ene izmed pesmi 
P. Bosmansa. In prav to je advent
ni dar - možnost novega začetka. 
V tišini srca, odmaknjeno od zuna
njega hrupa.

V tišini srca in molitvi bodo 
nekaj skupnih dni preživeli tudi 
vsi tisti, ki se bodo udeležili šole 
molitve in meditacije, ki jo orga
niziramo v dneh od 3. - 5. decem
bra. Program bo potekal pod vod
stvom p. Silva Šinkovca, prijavite 
pa se lahko Jerneji Burja na tel. št.: 
041-916-137.

Pršu, je pršu sveti Martin
Tonjo Janežič ••••

V vinorodnih krajih radi rečejo: 
»Pršuje, pršu sveti Martin, on gaje 
krstil, jest ga bom pil ...« Da 
praznik svetega Martina ne bi šel 
mimo, ne da bi ga opazili tudi v 
kraju, kjer vinska trta skoraj ni pri
sotna, so se na pobudoTonja Jane
žiča, člana sveta OE KGZS Postojna 
in člana SKZ pri SLS, praznovanja 
številčno udeležili kmetje in vsako
letni romarji na Ponikvo. Praznik je 
seveda povezan z dobro hrano, še 
bolj pa z vinsko kapljico, tega dne 
se namreč mošt spremeni v vino, 
kar je zagotovo dober izgovor za 
veseljačenje.

Prav za gostoljubje, dobro hra
no, pijačo in veselo razpoloženje 
je poskrbela kar z dvema glasbeni
ma skupinama Ekološko-turistična 
kmetija Peternelj iz Brc pri Ilirski 
Bistrici. Da so prisotni zaplesali ob 
zvokih narodno-zabavne glasbe, je 
poskrbel duo Vesela žlahta , med
tem ko je skupina Trio bio s prepe
vanjem starih dalmatinskih pesmi 
udeležence martinovanja popelja
la v svet njihovih mladih let.

Svetovni dan 
duševnega 
zdravja__________
Mojca Mahnič str. sodelavka in Karmen Margarit dipl. soc. del. ••••

DRUŠTVO »VEZI« ORGANIZIRALO PREDSTAVITEV IN PREDAVANJE OB 
SVETOVNEM DNEVU DUŠEVNEGA ZDRAVJA

Svetovni dan duševnega zdravja -10. oktober obeležujejo že v več kot 
100 državah po svetu, kjer skušajo javnost z različnimi dogodki izobraže
vati o duševnih težavah in zmanjšati strah in nerazumevanje, povezana 
z njimi. Po ocenah 
Svetovne zdrav
stvene organizacije 
(WHO), naj bi pri
bližno 12 odstotkov 
ali 450 milijonov 
svetovne populacije 
trpelo za duševnimi 
motnjami oziroma, 
naj bi eden od štirih 
ljudi na svetu enkrat 
v svojem življenju 
zbolel za eno od du
ševnih bolezni. S svetovnim dnevom duševnega zdravja želijo organiza
torji doseči, da bi duševne bolezni obravnavali enako kot druge bolezni.

Društvo za duševno zdravje in kreativno preživljanje prostega časa 
»VEZI« si vsako leto prizadeva prispevati k večji osveščenosti vseh ciljnih 
skupin o duševni bolezni ter vsakdanjemu življenju z njo. Tako smo se tudi 
letos ob Svetovnem dnevu duševnega zdravja v dopoldanskem času, v 
Sežani in Ilirski Bistrici predstavili s promocijo izdelkov, ki nastajajo v ok

viru Programa SONČNI TOBOGAN-MREZA 
KREATIVNIH DELAVNIC, ki potekajo v pro
gramu Mreža dnevnih centrov, ki omogo
ča ljudem s težavami v duševnem zdravju 
možnosti za vključitev v aktivnosti ter višji 
nivo kvalitete njihovega življenja in social
ne vključenosti.

V popoldanskem času pa smo v okvi
ru Izobraževalnega programa organizirali 
predavanje za širšo lokalno skupnost, ki se 
je odvijalo v multimedijskem prostoru bo
taničnega vrta v Sežani. Predavala je spec. 
psihiatrinja Jelena De Miranda na temo: 
»Prepoznajmo in premagajmo depresijo«. 
Čeprav je bila tema predavanja dokaj po
znana, so vprašanja s strani udeležencev

predavateljici, kar deževala.
Predavanje je bilo dobro obiskano in upamo, da bo udeležba vsako 

leto večja saj so cilji predavanja čim večja ozaveščenost in zmanjševanje 
stigme, ki je še vedno vsepovsod prisotna. Zavedati se moramo, da z ude
ležbo na takšnih dogodkih vsi skupaj pripomoremo k uresničevanju ciljev 
zmanjševanja predsodkov in ustvarjanja pogojev za enakovredno bivanje 
vseh ljudi v skupnosti.

Ljudje s težavami v duševnem zdravju imajo namreč pravico do enakih 
možnosti na vseh področjih svojega življenja.

Po končanem predavanju je sledil sproščen klepet ter pogostitev z 
drobnim pecivom, ki je nastalo na kulinaričnih delavnicah v naših progra
mih.

Zahvaljujemo se predavateljici psihiatrinji Jeleni de Miranda za izčrpno 
in poučno predavanje ter Stanovanjsko komunalnemu podjetju d.d. iz Se
žane, ki nam že drugo leto zapovrstjo omogoča brezplačen najem prosto
ra, kjer se odvija predavanje.

DRUŠTVO TVOJ TELEFON 
Če ste v stiski...
Če potrebujete pogovor in bi radi ostali anonimni... 
POKLIČITE NAS !
OD PONEDELJKA DO PETKA 

OD 08. URE DO 20. URE 
TELEFON: 05 720 1 720
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041/869 727

Tgradbeništvo saftič
I SAFTIČ ZDENKO s p.
JELŠANE 73, tel.05/788-55-98

www.gradbenistvo-saftic.si
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ZAKLJUČEN PROJEKT

Mednarodna konferenca
»Trajnostna raba energije v šoli«

Pripravil: Ado Barbiš, dipl.ing.str.
Evropska nagrada za ener

getsko učinkovitost (EESA) je 
namenjena srednjim šolam in 
dijakom naslednjih držav: Av
strija, Bolgarija, Češka, Francija,
Nemčija, Grčija, Irska, Italija,
Latvija, Nizozemska, Romunija,
Slovenija, Španija in Združe
no kraljestvo Velike Britanije.
EESA je bila izvedena v okviru 
projekta IUSES. Pod okriljem 
projekta IUSES je v šolskem 
letu 2009/2010 potekalo tek
movanje za Evropsko nagrado 
za energetsko učinkovitost, na 
katerega se je prijavilo 25 slo
venskih srednjih šol.

V petek, 12. novembra 2010, 
je v AREA Science Park, Parici- 
ano (Padriče) 99, Trst, Italija- 
Konferenčna dvorana Kongres
nega centra Area Science Park 
potekala zaključna konferenca 
mednarodnega projekta IUSES 
- Intelligent Use of Energy at School. Vodja projekta 
IUSES Slovenija (Slovenski E-forum, Trubarjeva cesta 
50,1101 Ljubljana)-ga. Maja Blejec.

Tekmovanje je bilo razdeljeno na več kategorij: 
kategorije šole, dijaki, video in kategorija Povver Po-

int. V kategoriji 
video in Povver 
Point je sode
lovalo 27 dija
kov - program 
strojni tehniki iz 
Šolskega centra 
Postojna.

Glede na za
hteve in postav
ljena pravila s 
strani organiza
torja tekmova
nja so dijaki pod 
mentorstvom 
Ada Barbiša iz

delali zanimive in domiselne naloge s področja URE: 
V šoli, na poti v šolo, v prometu, v kmetijstvu, pri pre-

EVROP3KA
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PRIZNANJE

PROGRAMU tiu LITRSKIH SAMOKOLNIC 
SMO V LETU 2010 DODALI ŠE PROGRAM 

4U IN M: LITRSKIH SAMOKOLNIC

SAMOKOLNICA ZA KMETIJSTVO, DOM IN VRT 100L

OTROŠKA SAMOKOLNICA

MINI-MAKI

SAMOKOLNICA ZA VRTIČKARSTVO IN OTROŠKO ICRO 401

-uuu ^ a /zo oo ou, e-man;irao($iivKoiesa.si, www.iivKotesa.si
Informacije in naročila: Tanja JURCA, tel.:++386 5 728 38 44, e-mail:tanja.jurca@livkolesa.si

vozu nevarnih snovi, pri upora
bi gospodinjskih aparatov, pri 
uporabi osebnih računalnikov, 
pri uporabi malih ročnih oro
dij, pri ogrevanju in razsvetljavi 
stanovanjskih objektov, učin
kovita in varna vožnja; pri upo
rabi goriv...

Predstavitev dijaka Tima 
Blažka

Star je sedemnajst let in 
obiskuje 4. letnik programa 
strojni tehnik na šolskem cen
tru Postojna. Pred enim letom 
seje po predhodnem posveto
vanju z mentorjem prijavil na 
evropsko tekmovanje učinko
vita in trajnostna raba energije 
v šoli. izdelal je projektno na- 
logo-učinkovita rabe energije 
v stanovanjskem objektu, v 
Hraščah 183. Stanovanjski ob
jekt je bil zgrajen leta 2009 in 
je narejen po vseh predpisih, ki 

jih določa trenutno veljavna zakonodaja v Sloveniji. 
Naloga vsebuje izračune o porabi električne energije, 
o porabi energije za ogrevanje stanovanjskega objek
ta in pripravo tople sanitarne vode, predlogih in ukre
pih za izboljšanje obstoječega stanja, kar vključuje 
študijo izvedljivosti vgradnje sprejemnikov sončne 
energije in uporabo lesne biomase,...

Projektno nalogo je dijak predstavil tudi sošolcem 
pri predmetu Energetika in na informativnih dnevih 
2009, ko so bodoči dijaki Šolskega centra Postojna 
imeli priložnost neposredno spoznati, da je poklic 
strojnega tehnika vsestransko zanimiv. Na podlagi 
napotkov in priporočil mentorja, dijakov, ki so po
sredovali svoje pripombe je Tim Blažek uspešno do
končal nalogo, katera je bila skupaj z ostalimi posre
dovana v začetku maja 2010 na sedež organizatorja 
tekmovanja IUSES Slovenija.

Skupno je prispelo 6 vlog v kategoriji šole, 17 vlog 
v kategoriji dijaki in 98 vlog v kategoriji video/multi- 
media (od tega 9 video, 89 povver point). Izdelke je 
pregledala in ocenila strokovna komisija. Strokovna 
komisija je v hudi konkurenci Timu Blažku iz Šolske
ga centra Postojna v kategoriji Povver Point dodelila 

tretje mesto.
Mednarodne konference so se udeležili največ 

udeleženci iz Italije, Avstrije in Slovenije, pa tudi 
nekaterih drugih evropskih držav. Konferenca je 
bila priložnost za druženje, izmenjavo izkušenj in 
spoznavanje enako mislečih. Mednarodna konfe
renca je bila vsebinsko zanimiva za vse prisotne 
ravnatelje, profesorje, dijake ter druge dejavne v 
šolstvu, ki poučujejo ali se ukvarjajo z učinkovi
to rabo energije, promocijo obnovljivih virov ter 
možnostmi trajnostne mobilnosti na relaciji dom- 
šola.

Ob zaključku konference je potekala sloves
na podelitev nagrad italijanskega in slovenskega 
dela tekmovanja. Podeljene so bile tudi nagrade 
najboljši šoli, najboljšemu dijaku in najboljšemu 
video izdelku na evropski ravni.

Posredujem nekaj spletnih povezav, na katerih 
si lahko poiščete zanimive stvari, ki vam bodo v 
pomoč pri vsakdanjem delu in nudijo različne poti 
k razumnem in modrem pristopu obravnave URE 
kot tudi trajnostno rabo energije.

http://www.se-f.si e-pošta: maja.blejec@se- 
f.si telefon 01/436 41 44. 

www.kids4future.eu 
www.teachers4energy.eu 
www.enercities.com 
www.learn-energy.net/education 
http://www.learn-energy.net/education/kids- 

corner/en/u 11 /bioenergy_downloads.htm 
www.rainmakers-eu.eu 
http://ec.europa.eu/energy/intelligent 
http://ec.europa.eu/intelligentenergy

DRUŠTVO ZDRAVLJEN

Alkoholizem
terapevtka Jasmin Tomažič ••••

je hudo družbeno zlo, ki se iz 
leta v leto povečuje, predvsem pri 
mladih. Alkohol povzroči veliko dru
žinskih tragedij, osebnega propada 
in veliko prometnih nezgod s smrt
nim izidom. Težave z alkoholizmom 
so prisotne po vsej Sloveniji in tudi 
bistriška občina ni izvzeta. Kakšno 
je stanje odvisnikov od alkohola 
v bistriški občini žal ne ve nihče; o 
tem lahko samo ugibamo ...

V II. Bistrici deluje klub zdravlje
nih alkoholikov že od leta 1972. Od 
njegove ustanovitve pa do danes 
se je tu zdravilo 165 oseb, trenutno 
pa je v klubu včlanjenih 24 oseb in 
njihovih svojcev. Nedvomno to zelo 
koristno združenje deluje v okviru 
Zdravstvenega doma Ilirska Bistri
ca. V vseh letih delovanja je njego
vo delo vodilo kar nekaj terapevtov. 
Za uspehe v dolgem obdobju gre 
zahvala predvsem terapevtki dipl. 
med. sestri Virginiji Benigar: bila je 
terapevtka v klubu, kakor tudi pri
jatelj zdravljencem in njihovem 
svojcem; jih poslušala, svetovala in 
pomagala. Vsak ponedeljek se tudi 
danes redno dobivajo zdravljenci, 
pa tudi njihovi svojci, v prostorih 
zdravstvenega doma. Tukaj člani 
kluba poiščejo temo oz. problem, 
ki jih pesti in s skupnim pogovo
rom, izmenjavo svojih mnenj in iz
kušenj poizkušajo težave razumeti 
in jih odpraviti. Skupino povezuje 
ista miselnost in želja po tem, da 
bi uspeli. Ljudje so zelo zgovorni, 
si pripravljeni pomagati, predvsem 
pa je zelo pomemben njihov pozi
tiven pristop k novim članom. Zelo 
radi obiskujejo dejavnosti, ki jih v 
klubu organizirajo in tudi sami po
vedo, da sta dejavnost in aktivnost 
kluba zelo pomemben in marsikdaj 
vodilen korak za napredovanje na 
svoji ne lahki poti.

Klub je neka vrsta nadaljevanja 
terapije zdravljenih alkoholikov, ki 
so zdravljenje opravili na oddelku 
za zdravljene alkoholike v Psihia
trični bolnišnici Idriji. Z bolnišnico 
tesno sodelujejo vsi zdravljenci. 
Terapevt kluba se udeležuje dodat
nih izobraževanj, ki jih organizira 
bolnišnica v Idriji ter pridobljeno 
znanje prenaša na delo v skupini. 
Glavne aktivnosti za dosego ciljev 
kluba potekajo preko rednih sreče
vanj članov, ki se tekom le-teh po
globijo v pogovorno obliko dela.

V letošnjem letu, meseca sep
tembra, je klub izvedel letno skup
ščino. Na njej so podali poročila o 
delu v tekočem letu in predstavili 
plan aktivnosti za prihodnje leto. 
Skupščini so med drugimi priso
stvovali župan občine Anton Šen- 
kinc, predstavnica Doma starejših 
občanov, načelnik policijske posta
je, direktor zdravstvenega doma II. 
Bistrica Vojko Mihelj in terapevtka 
Virginija Benigar. Na skupščino so 
bili vabljeni, in so se tudi odzvali, 
člani drugih klubov zdravljenih al
koholikov (KZA Postojna, Cerknica, 
Tolmin, Koper...). Po zaključku urad
nega dela sta večer popestrila fol
klorna skupina Gradina in ansam
bel Nostalgija.

Od pomembnejših letošnjih ak
tivnosti, naj omenim v mesecu ok
tobru izveden seminar tapkanje oz. 
stimuliranje EFT točk. Samo tehniko 
nam je predstavila terapevtka ga. 
Raj n er. Predavanju je prisostvovala 
tudi skupina zdravljenih alkoholi
kov iz Postojne, ki se tako kot naši 
člani udeležuje ostalih skupščin in 
predavanj, ki jih organizirajo klubi v 
drugih krajih. Za delo v prihodnjem 
letu smo si zadali kar nekaj zahtev
nih nalog in upamo na uspešno 
izpeljavo le-teh. Zato vas bomo o 
aktivnostih in dogodkih v klubu 
redno obveščali.

Za zaključek vam navajamo 
skupno misel članov kluba, ki so 
na vprašanje » Zakaj se udeležu
jem srečanj v klubu? »odgovorili 
preprosto:« Tukaj smo vsi z enakim 
problemom - to je alkohol. Tega ne 
želimo skrivati, se pretvarjati in izo
lirati iz družbe, ampak si pomagati 
in uspeti.«

Žal zelo redko izrazimo spošto
vanje do ljudi, ki pri tem vztrajajo in 
so pripravljeni, da svoje življenje za
živijo drugače. Naj ob tej priložnosti 
javno povem, da si taki ljudje zaslu
žijo spoštovanje vseh nas.

Prihaja novo leto 2011 
Priložnost za nove odločitve, 
za nove ideje 
za nove uspehe, 
za novo srečo.

Naj bodo vaše odločitve modre, 
ideje ustvarjalne, 
uspeh zagotovljen in 
sreča brezmejna.

Člani društva zdravljenih alkoho
likov II. Bistrica

m
COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41 -1 24
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POROČANJE O DOGODKIH 
NA OBMOČJU PP ILIRSKA 
BISTRICA ZA OBDOBJE 
16.10.2010 DO 15.11.2010
Aleksander MORAN KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE VIŠJI POLICIJSKI 
INŠPEKTOR III......

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 13 kaznivih 
dejanj od tega 4 kazniva dejanja tatvine, 2 kaznivi dejanji poškodovanja tuje 
stvari, 2 kaznivi dejanji ogrožanja varnosti in po 1 kaznivo dejanje zanemarja
nje otroka in surovo ravnanje, ponarejanje denarja, goljufije, poslovne goljufije 
in vloma, pri katerem so policisti prijeli dva storilca.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 5 oseb, katere so na nedo
voljen način vstopile v R Slovenijo in se tako izognile mejni kontroli in sicer 2 
drž. Albanije, 2 drž. Turčije in 1 drž. Kosova. Vseh 5 oseb je bilo po končanem 
postopku izročene hrvaškim mejnim organom.

Policisti so obravnavali 5 kršitev javnega reda in miru, od tega 3 kršitve 
na javnem kraju in 2 kršitve v zasebnem prostoru. Zoper kršitelje so policisti 
ustrezno ukrepali.

Na območju naše policijske postaje seje pripetilo 7 prometnih nesreč, od 
tega 1 prometna nesreča s smrtnim izidom, 3 prometne nesreče z lahkimi tele
snimi poškodbami, v 3 prometnih nesrečah pa je nastala le materialna škoda. 
Obravnavali smo še 4 primerov povoženja divjadi in 5 poškodovanj vozil na 
parkirnem prostoru.

Zaradi vožnje pod vplivom alkohola smo v omenjenem obdobju pridržali 3 
kršitelja, enemu kršitelju pa je bilo zaradi ponavljajočih kršitev v skladu z 238 a. 
členom Zakona o varnosti cestnega prometa zaseženo motorno vozilo.

Prav tako smo obravnavali 1 požar na smetnjaku in 1 primer ugriza psa.
POSEBNA OPOZORILA:
Tik pred vrati so že Božično-Novoletni prazniki. V tem času se množično 

uporabljajo različne vrste pirotehničnih izdelkov, nemalokrat pa pri uporabi le 
teh prihaja do številnih telesnih poškodb, kršitev javnega reda in miru, ter do 
nepotrebnega povzročanja materialne škode in hkrati do pritožb občanov nad 
pretirano, nehumano ali objestno uporabo petard.

Zaradi omilitve problematike uporabe pirotehničnih izdelkov, predvsem pa 
z namenom zmanjšanja števila telesnih poškodb, pritožb občanov in drugih 
negativnih posledic (npr. prestrašenost živali), ki nastajajo z uporabo piroteh
ničnih izdelkov, ponovno pozivamo občane, naj uporabo pirotehničnih izdel
kov prilagodijo predpisanim omejitvam. Zavedati se moramo, daje neprimerna 
uporaba pirotehničnih izdelkov skupni problem, zato prosimo vse, predvsem 
pa starše, skrbnike, učitelje in vzgojitelje, da z opozarjanjem na nevarnosti in 
možne posledice takega početja, ter s svojim lastnim zgledom pripomorejo k 
preprečevanju in zmanjševanju posledic.

V zvezi z uporabo pirotehničnih izdelkov zato občanom posredujemo tudi 
nekaj informacij, za katere menimo, da potrebno, da so z njimi seznanjeni. Z 
Zakonom o eksplozivnih in pirotehničnih izdelkih je prepovedana pro
daja, posest in uporaba ogniemetnih izdelkov kategorije 2 in 3, katerih 
glavni učinek je pok (predvsem so to petarde najrazličnejših oblik in moči 
- piratke, cicole, magnum, itd.).

Prodaja pirotehničnih izdelkov kategorije 1 , katerih glavni učinek je 
pok, je dovoljena le od 19. do 31. decembra, uporaba teh izdelkov pa je 
dovoljena le od 26. decembra do 2. januarja.

Mladoletnikom do 14. oziroma 16. leta starosti je dovoljeno uporabljati pi
rotehnične izdelke kategorij 1 in 2 le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.

Teh izdelkov ni dovoljeno uporabljati v strnjenih stanovanjskih nase
ljih, v zgradbah in vseh zaprtih prostorih, v bližini bolnišnic, v prevoznih 
sredstvih za potniški promet in na površinah, na katerih potekajo javni 
shodi in javne prireditve.

Zakon tudi določa, da je fizičnim osebam prepovedana:
predelava pirotehničnih izdelkov zaradi povečanja učinka, 
uporaba pirotehničnih izdelkov v drugih predmetih, 
lastna izdelava pirotehničnih izdelkov ali zmesi, 
preprodaja pirotehničnih izdelkov.

Policisti bodo dosledno ukrepali proti vsem, ki bodo kršili določbe 
o uporabi pirotehničnih izdelkov. Za navedene kršitve posameznika je 
predvidena globa od 400 do 1.200 evrov.

Pri tem pa je pomembno, da tudi naslednja zakona določata prekrške v po
vezavi s pirotehničnimi izdelki:

0 Zakon o zaščiti živali (ZZZiv-UPB2) v 5. alineji 15. člena določa 
prepovedana ravnanja, kot je obmetavanje živali s petardami ali drugimi 
pirotehničnimi sredstvi. Globa 400 do 800 € je predpisana v 10. točki 1. 
odstavka 46. člena navedenega zakona. Za ukrepanje in izrekanje globe 
je pristojna tudi policija.

0 Zakon o javnih zbiranjih (ZJZ-UPB2) pa v 23. členu določa, da udele
ženci na shod oziroma prireditev ne smejo prinašati orožja, eksplozivnih sno
vi, pirotehničnih izdelkov ali nevarnih predmetov oziroma snovi ter motiti red 
na shodu oziroma prireditvi. Za kršitev je po 2. točki 1. odstavka 40. člena ZJZ 
predpisana globa v višini 150 €.

Ob bližajočih se božičnih in novoletnih praznikih, se povečajo tudi količine 
zaužitega alkohola, zato bodo policisti do konca leta, tako kot v mesecu no
vembru poostreno nadzirali ali udeleženci v cestnem prometu vozijo pod vpli
vom alkohola, ter zoper vse kršitelje striktno ukrepali. Vsem ki so željni zabave, 
pa predlagamo, da si zagotovijo prevoz z zabav in jih hkrati pozivamo, naj ne 
sedajo vinjeni za volan.

Pozivamo tudi vse udeležence v cestnem prometu, da so še posebej po
zorni na pešce, predvsem v času, ko dan prehaja v noč, saj so slednji ena najbolj 
ranljivih udeležencev v cestnem prometu in jim velja nameniti posebno po
zornost, predvsem na slabše osvetljenih delih cest.

INSTALACIJE
Kovačič Stojan S.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTAŽA STROJNIH INSTALACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus clfc vie|mann

GRADBENI CENTER
Miro Iskra s.P.
Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71 00 756 
fax.: 05/71 00 757 
GSM: 031 /328 746 
e-mail: aciskra@volja.net

7.00-19.00 
sobota 7.00 -12.00

10% popust na 
določene artikle
DOSTAVA NA DOM

Albis-Horvat & CO 
Pohorska 34,2311 Hoče
Tei/Faks 02-6185-863 

GSM 041-408-591
Že 18 let v suhomontažni gradnji

Montaža gips plošč:

mansardni stropovi z izolacijo, 

spuščeni stropovi, 

design stropovi, 

predelne stene, 

zidne obloge,

po sistemu: RIGIPS PLAČO KNAUF
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Zakaj vlagati v 
podsklad ILIRIKA 
Gold?

ILIRIKA
Mag. Blaž Zupančič, ILIRIKA DZU, d.o.o.,
Ljubljana, Svetovalec uprave, ILIRIKA, 
družba za upravljanje, d.o.o. •••••
\ /mesecu novembru sta bila desetim podskladom ILIRIKA Krovne- 
V ga sklada dodana še dva podskada in sicer ILIRIKA Gold in ILIRIKA 

Amerika. Predvsem podsklad ILIRIKA Gold je pri vlagateljih deležen po
večane pozornosti.

Kot pove že samo ime, bo podsklad ILIRIKA Gold vlagal predvsem 
v delnice rudnikov zlata in v manjši meri v sklade, katerih vrednosti so 
zelo povezane s ceno zlata.

Kot vemo, cena zlata na svetovnih borzah že od leta 1999 sorazmer
no enakomerno narašča, in s tem tudi cene delnic rudnikov zlata. V na
daljevanju je naštetih nekaj glavnih razlogov za rast cene zlata:

• Zlato je bilo 3000 let plačilno sredstvo. Glavne svetove valute so 
imele še pred nekaj desetletji podlago v zlatu. Povedano drugače še 
pred nekaj desetletji je bil denar v bistvu potrdilo o posedovanju do
ločene količine zlata.

• Kar je danes aktualno, je preprosto dejstvo, da se zlata, v primerjavi 
z denarjem, ne more tiskati, temveč ga je potrebno pridobiti po stro
škovno zahtevnih postopkih v rudnikih zlata.

• Znani bančnik J.P. Morgan je dejal: »Zlato je denar, vse ostalo je 
obljuba.«

• Zgodovinsko gledano je zlato vedno predstavljalo zaščito pred in
flacijo in deflacijo ter pred pretresi na finančnih trgih.

• Največja delniška družba na svetu, katere glavna dejavnost je pri
dobivanje zlata iz zlatih rudnikov, Barrick Gold, je lani na eni od svojih 
predstavitev, predstavila informacijo, da znaša vrednost vsega znanega 
zlata na svetu, povečana za vrednost delnic rudnikov zlata le 0,8 od
stotka vsega premoženja. Vrednosti tega razmerja v preteklosti so bile 
leta 1981 26 odstotkov, takoj po drugi svetovni vojni 30 odstotkov, v 
času ekonomske depresije, v tridesetih letih prejšnjega stoletja, 20 od
stotkov, leta 1921 28 odstotkov itd.

• Prav tako je zanimiv podatek o razmerju med vrednostjo najbolj 
znanega ameriškega delniškega indeksa S&P 500 in indeksa sestavlje
nega iz delnic rudnikov zlata »Barrons Gold Mining lndex«. Razmerje 
med tema dvema indeksoma kaže na, kljub rekordnim cenam zlata, 
nizke vrednosti. To razmerje se giblje trenutno nekje na vrednosti 1, v 
času ekonomske depresije v 30ih letih prejšnjega stoletja je to razmerje 
dosegalo tudi vrednost 4,5, v krizah v 70ih in 80ih letih prejšnjega sto
letja pa tudi vrednost 10.

• Ugodne razmerje med ponudbo in povpraševanjem na trgu zlata. 
Ponudba je sestavljena predvsem iz proizvodnje zlata v rudnikih in sta
rega zlata, ki ga imetniki namenijo v predelavo ter ponudbe iz naslova 
uradnih ustanov, kot so centralne banke, ki pa so v zadnjem času posta
le celo neto kupci. V splošnem je ponudba proizvedenega zlata v zlatih 
rudnikih leta 2001 dosegla svoj vrh pri letni proizvodnji 2650 ton zlata. 
Od takrat do leta 2009 je obseg v rudnikih pridobljenega zlata upadal.

• Povpraševanje po zlatu je sestavljeno predvsem iz povpraševanja 
po zlatem nakitu, ki zaradi naraščajočih cen beleži okoli 20%-30% nižje 
letne količine, iz povpraševanja za potrebe proizvodnje v industriji, iz
delave kovancev in tako imenovanih ETF investicij, kjer lahko vlagatelj 
kupi zlato, kot delnico.

Na strani ponudbe se letno beleži 15-25 odstotno povečanje po
nudbe starega zlata. Investicije v zlato preko ETF-ov pa v zadnjih letih 
beležijo več kot 50 odstotno letno rast.

• Zanimiva je neuradna informacija, da želijo centralne banke držav 
v razvoju povečati delež zlata v svojih rezervah vsaj na 10%, to pa po
meni vsaj za 6.400 ton. Odmeven je bil tudi lanski nakup 200 ton MMF- 
jevega zlata s strani Indije.

• Glavnino vseh rezerv zlata imajo centralne banke razvitih držav. Te 
rezerve predstavljajo 60% od vseh zalog zlata v svetu. Večina centralnih 
bank pa ima sklenjen skupni dogovor o letni prodaji ne več kot 400 ton. 
Predlani je bilo s strani centralnih bank prodanega 236 ton, lani pa le še 
44 ton. Torej precej manj kot je dogovorjeno.

• Pri nakupu zlata se ne plačuje davka na dobiček in davka na do
dano vrednost.

•V zadnjih 10 letih je bilo v svetu nakopanega okoli 25.000 ton zlata. 
Na novo odkritih neizkopanih zalog pa je bilo v tem času, samo ža okoli 
6.000 ton.

• Na Kitajskem je bila prodaja naložbenega zlata, do leta 2005, pre
povedana.

• V primeru dedovanja je prenos lastništva zlata na dediče, v primer
javi s prenosom lastništva nepremičnine, veliko lažji.

• V primerjavi z delniškimi in obvezniškimi trgi je trg zlata zelo maj
hen.

Vsi razlogi, ki so zgoraj navedeni navajajo k oceni, da obstaja verjet
nost, da bo cena zlata in delnic zlatih rudnikov še v nadalje rasla.
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Prelomni dogodek 
gospodarstva
NKR

Gospodarska
zbornica
Slovenije

Slovenska lesno predelovalna in 
pohištvena panoga je najbolj pri
sotna v Notranjsko-kraški regiji, ki 
ie izjemno bogata z lesom. Kljub 
temu, da Notranjci predelujejo ta 
naravni vir, ki ga imajo tako rekoč 
pred vrati, spada regija med naj
manj razvite v naši državi. Lešje na
mreč tisti material, ki skladišči C02, 
se obnavlja, ima visoko izolativnost, 
za izdelavo lesnih izdelkov porabi
mo najmanj energije ipd. V Slove
niji se porabi nekajkrat manj lesa 
za izdelavo opreme, hiš ter ostalih 
kompleksnih izdelkov na bazi tega 
naravnega daru kot v razvitih so
sednjih državah, ki imajo z zako
nom predpisan minimalni delež 
lesa v novogradnjah financiranih iz 
javnih sredstev.

Po besedah g. Komaca iz Javorja 
Pivka d.d. in g. Strohsacka iz Brest- 
pohištvo d.o.o. je potrebno v razvoj 
lesno predelovalne industrije vklju
čiti tudi podjetja in strokovnjake, ki 
podpirajo ta sektor in so mu s svo
jim znanjem pripravljeni pomagati 
pri realizaciji kompleksnih končnih 
izdelkov z visoko dodano vrednost
jo.

Ministrstvo za gospodarstvo 
Vlade Republike Slovenije je z jav
nim razpisom, ki je podprt s sred
stvi Evropskega sklada za regionalni 
razvoj - Razvojni centri slovenskega 
gospodarstva - spodbudilo prav to, 
kar je ob trenutni gospodarski si
tuaciji lesarjem nedosegljiv cilj. Ob 
bitki za preživetje je namreč zelo 
težko vlagati v razvoj, katerega re
zultati se ne pokažejo jutri, temveč 
šele, ko pridejo na trg in jih kupci 
sprejmejo za svoje.

Razpis je družba Brest-pohištvo 
d.o.o. spoznala kot priložnost de
setletja, kot možnost razvoja regije 
in panoge in je zasnovala skupino 
izkušenih gospodarstvenikov, ki jo 
sestavljajo:

Mitja Strohsack; prijavitelj 
projekta in prokurist družbe Brest- 
pohištvo d.o.o.

dr. Karl Kuzman; ustano
vitelj prvega razvojnega centra v 
Sloveniji -TECOSa in redni profesor 
na Fakulteti za strojništvo Univerze 
v Ljubljani,

IV GALEJA

dr. Robert Ivančič; vodja
projekta

Zoran Trošt; izvršni direk
tor KOLEKTOR LIVa v pokoju

S ciljem, ki rezu Iti ra v ustano
vitvi Razvojnega centra interdisci
plinarnih tehnologij in izdelkov na 
področju lesarstva "INTECH-LES" 
so se Notranjci združili in povabili 
v konzorcij podjetja s strokovnimi 
znanji s področja novih tehnologij, 
oblikovanja in trženja, ki jih v regiji 
primanjkuje. Partnerji so:

Brest-pohištvo d.o.o., Cerknica 
Javor Pivka d.d., Pivka 
Elgoline d.o.o., Cerknica 
Kolektor LIV d.o.o., Postojna 
Kovinoplastika Lož d.d., Lož 
Fragmat Izolirka d.o.o., Pod- 

skrajnik
SVEA, d.d., Zagorje ob Savi 
TKC d.o.o., Ljubljana 
litra d.o.o., Ljubljana 
VVAP d.o.o., Ribnica 
CBD d.o.o., Celje 
Zavod Grč Vrh, Ljubljana 
Zavod Enthasis, Ljubljana 
Visoka šola za dizajn, Ljubljana

Sedanji, še bolj pa trgi prihod
nosti bodo sprejemali vedno kom
pleksnejše in inovativne ter na no
vih znanjih temelječe rešitve. Zato 
imajo v konzorciju poleg lesarjev 
pomembno vlogo strokovnjaki s 
področij kot so: laserske obdelave, 
robotika, informacijske in komu
nikacijske tehnologije, racionalne 
rabe zraka, vode in toplote. Razu
mljivo je, da so vse te aktivnosti 
namenjene povečevanju udobja in 
dobrega počutja uporabnikov, kar 
je trend vedno zahtevnejših kup
cev ne samo iz Slovenije temveč z 
globalnih trgov, kar je tudi končni 
cilj razvojnega centra. Konzorcij 
podjetij bo s svojimi člani sposo
ben hitrega reagiranja na individu
alne potrebe kupcev, saj bo celotna

aktivnost močno računalniško pod
prta.

Razvojni center bo potreboval 
tudi mlade, zagnane in neobreme
njene kadre, za katere je prijavitelj 
s fakultetami Univerze v Ljubljani 
podpisal dogovore o podiplom
skem izobraževanju mladih raz
iskovalcev. Njihovo raziskovalno 
delo bo usmerjeno v vizijo centra, 
njihovi somentorji pa bodo naj
izkušenejši strokovnjaki iz članov 
konzorcija.

Partnerji so že v fazi prijave za
snovali več projektov, med katerimi 
izstopa večnamenska bivalna eno
ta. Ta je,po ocenah partnerjev izje
men rezultat, do katerega se lahko 
pride le z interdisciplinarnimi zna
nji. Predhodne tržne evalvacije so 
izkazale visok tržni potencial tako 
v Evropi kakor tudi na drugih kon
tinentih.

Pri izdelavi poslovnega načr
ta podjetja, ki bo ustanovljeno, so 
sodelovali priznani slovenski stro
kovnjaki s področja lesarstva in za 
panogo potrebnih dodatnih znanj. 
Strategija, ki opredeljuje delovanje 
razvojnega centra za prihodnja šti
ri leta je prepričala tudi banke, ki 
bodo ob odobritvi projekta vredne
ga 42,2 mio € izdale bančno garan
cijo za predvidene aktivnosti. Več 
kot 90 % vseh investicij se bo reali
ziralo znotraj NKR regije.

Osnovni namen razvojnega 
centra je torej sodelovanje razvoj
no raziskovalnih dejavnosti celo
tnega lesno-predelovalnega sek
torja z interdisciplinarno vsebino, 
prenos znanj iz razvojnih institucij 
v gospodarstvo, povečati dodano 
vrednost in kar je najpomembneje, 
povečati zaposlenost in izobrazbe
no strukturo v sektorju lesno prede
lovalne in z njo povezane industrije 
ter posledično krepitev celotnega 
gospodarstva in v notranjsko-kra
ški regiji.

EURO

NIZKE GRADNJE

NAKUP, PRODAJA, NAJEM 
NEPREMIČNIN

več informacij 
pri našem zastopniku:
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GSM: 041 688 663

NOVO!
www.generali.si GENERALI

GROUP
Pisarna
ZAVAROVALNICE GENERALI

ILIRSKA BISTRICA 
Zavarovalno zastopstvo Dom
Dovgan Marjan s.p. 
Cankarjeva 2 
6250 Ilirska Bistrica 
Tel./Fax: 05 / 71 45 848 
Gsm: 031 / 755 345 
Gsm: 040 /289 157 
marjan.dovgan@gmail.com
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V petek, 19.11. 2010 ob 15 uri je bila otvoritev nove 
poslovalnice GENERALI ZAVAROVALNICE v Ilirski 
Bistrici na Cankarjevi 2. Pisarna se nahaja zraven 

lokala Bar Julija v prostorih bivše menjalnice llirika.

Vljudno vabljeni
K. .

Delovni čas: 
pon.-pet.: 8.30-15.0 

sreda: 8.30 -17.0

avtomobilska zavarovanja
življenjska
premoženjska
naložbena
turistična
pokojninska
podjetniška zavarovanja 
in ugodnosti Generali Cluba

IZDELAVA NA EKOSOLVENTNEM 
TISKALNIKU BREZ OMEJITEV

■ LOGOTIPI
■ PLOŠČE ZA 
GRADBIŠČA

- PROTIPOŽARNE 
NALEPKE

■ OZNAČEVANJE 
PROSTOROV

■ NALEPKE ZA 
KMETIJSTVO

■ NALEPKE ZA 
STROJEGRADNJO

- NALEPKE ZA 
VARSTVO PRI DELU

■ TALNA GRAFIKA
■ POSLIKAVA VOZIL
- TRANSPARENTI
■ SVETLEČI 

REKLAMNI NAPISI

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel: 05 / 71 00 320 
fax: 05/71 41 124

COMMERCE e-mail: sneznik@kabelnet.net

Vabilo
Čebelarsko društvo Antona Žnideršiča iz Ilirske Bistrice vabi na pre

davanje Med v kulinariki, ki bo 7.12.2010 ob 17.00, v Čebelarskem domu 
- Vencinova hiša, Levstikova 8b, Ilirska Bistrica. Predava Jernej Podpe
čan.

Prisrčno vabljeni
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Škd Krt
Bedek Nejc ••••

V društvu KRT so s člansko ekipo in fanti do 21 
let (EMI Stadler) že globoko v tekmovalni sezoni, 
kjer sta obe ekipi nanizali nekaj dobrih rezultatov.
Prav tako pa s trdim delom nadaljujejo mlajši fantje do 18 let, ki že ne
strpno čakajo na začetek sezone.

Z dosedanjim potekom tekmovanja je verjetno najbolj zadovoljen 
trener članske ekipe Vojko Kalc, saj ekipa glede na število igralcev in 
število treningov niza odlične rezultate ter trenutno v MNZ ligi zaseda 
četrto mesto. Na zadnji tekmi 14. Novembra 2011 so remizirali z ekipo 
Black and VVhite, ki velja za enega izmed favoritov. V naslednjem krogu 
se bodo pomerili z vodilno ekipo prvenstva Bronx mladi.

Ekipa EME Stadler, je po nekoliko slabšem uvodu v sezono zabele
žila tudi prvi zmagi. Na zadnje so v domači dvorani premagali Tolmin
skega puntarja, kjer deluje eden vodilnih mladinskih pogonov za delo 
z mladimi igralci futsala v Sloveniji. Zadnjo domačo tekmo v letošnjem 
koledarskem letu bodo fantje odigrali 5. Decembra ob 18.00 v OŠ An
tona Žnideršiča, ko jim bo nasproti stala ekipa Izole. Vabljeni na ogled 
tekme.

11. Decembra pa bo prve domače tekme odigrala tudi ekipa Kalc vi
zija, za katero igrajo fantje do 18 let, ki s sezono začnejo 27. Novembra 
v Kopru. S sedanjim trenerjem Aljošo K. bo v prihodnje sodeloval Matej 
G. in poskušal s svojim znanjem čim bolj pomagati ekipi.

Več informacij o ekipah društva KRT najdete na spletu www.fut- 
sal-bistrica.com.

BIOTERAPIJA
po metodi 

Zdenka Domančiča

Individualne terapije v Ilirski Bistrici.

Informacije in prijave na tel. :
040 88 99 99 
031 62 43 22 

www.studio-lazarus.com

ml™ w mim mjbb
gb strni..

Swm

Tel.: 05/71412 07 Mob.: 041/424 974
OKREPČEVALNICA TRNOVO

Jože Brenčič s.p.
INŠTALATER SWW)
ENERGETIK

Kettejeva ul. 4, Ilirska Bistrica, e-pošta: brencic@siol.net
tel: 05 714 16 91, mob: 041 830 408

VZEMITE DRŽAVNI DENAR IN PRENEHAJTE PLAČEVATI OGREVANJE
Mm DeDietrichO SOLARNI SISTEMI 150 €/m

ES WV.it e fin' PECI NA POLENA 1.500 €

ES VALHER PECI IN KAMINI NA PELETE 2.000 €

TOPLOTNE ČRPALKE ZA SANITARNO VODO 250 €

TOPLOTNE ČRPALKE ES šfiEBELltfRdN sawo 1.000 - 2.000 €

KDOR MISLI PAMETNEJE, TA SE GREJE NAJCENEJE I

FITNES

Dieta?
Osebni trener, Aljoša Kalc •••••

Zadnje čase trg preplavljajo raz
norazne takšne in drugačne diete. 
Ampak kako vemo katera je dobra 
in katera ni. Najbrž ste si sami že 
velikokrat postavili to vprašanje, 
ko ste se odločili izgubiti odvečno 
telesno težo. Verjetno ste našli veli
ko različnih odgovorov, za katerimi 
stojijo močne propagande ki ob
ljubljajo čudeže. Preden začnete z 
neko dieto se vprašajte ali bi lahko 
tako jedli do konca življenja. Če je 
odgovor ne, seje niti ne lotite.

Obstajajo hitre diete, vendar 
imajo veliko več slabših učinkov kot 
dobrih. Vsi ki so takšne hitre diete 
že poizkusili, vam lahko povedo, da 
so nekaj mesecev po koncu diete 
verjetno tehtali več kot pred samim 
pričetkom. To se dogaja zaradi pad

ca bazalnega metabolizma, med di
eto kar posledično pomeni, da po
trebuje telo manj kalorij. Po dieti je 
telo še vedno v takem stanju mi pa 
vnašamo večjo količino kalorij.

Vem, da se je težko prehranje
vati popolnoma zdravo. Skoraj ne
mogoče je za normalnega človeka. 
Zato sem se odločil, da vam dam 
nekaj smernic za boljše prehranje
vanje. Prineslo bo rezultate na daljši 
rok, ki bodo tudi ostali.

Vsak dan zaužijte od 4 do 6 
obrokov. Obrok je lahko že eno ja
bolko, ali kakšen drug kos sadja. Iz
ogibajte se mastni, prekomerno so
ljeni, sladki hrani in velikemu vnosu 
ogljikovih hidratov po 17:00 uri. 
Zakaj ne, oziroma malo ogljikovih

hidratov po 17:00. Ogljikovi hidrati 
so gorivo za človeško telo. Ponoči 
pa naše telo počiva in ne potrebuje 
velike količine goriva. Zaužijte čim 
več sadja in zelenjave. Predvsem pa 
ko si nečesa zaželite si to privoščite, 
vendar v majhnih količinah. Za za
četek poizkusite količinsko zmanj
šati glavne obroke. Za vsak obrok si 
vzemite čas in okušajte hrano. Naj 
možgani dobijo signal, da je telo 
sito. Za to mora preteči vsaj 20 mi
nut.

Moj največji nasvet je: vsi smo 
ljudje in ne stroji, človeško se je 
včasih pregrešiti, naj ne bo to raz
log da prekinete s tem kar ste za
čeli, ampak še večja spodbuda k 
nadaljevanju.

ROKOMET

Delo z najmlajšimi
Zapisala: G. Grubič ••••

V Rokometnem klubu skrbimo 
poleg tekmovalnih skupin tudi za 
najmlajše, ki so vključeni v krožkih 
po osnovnih šolah: Ilirska Bistrica, 
Kuteževo, Knežak in Jelšane. Pred
stavljamo vam: Rokometni krožek v 
Kuteževem

RK Ilirska Bistrica z vodstvom 
osnovne šole v Kuteževem zelo 
dobro sodeluje, tako da je tudi 
rokometni krožek na tej šoli zelo 
dobro obiskan. Otroci trenirajo ob 
ponedeljkih od 12.10 do 13.45 ure, 
na treningih pa spoznavajo osnove 
rokometne igre ter razvijajo moto
rične sposobnosti ter športne nava
de, katere jim bodo pripomogle na 
vseh področjih.

Glede na to, da vsi otroci prid
no delajo, se bodo udeležili tudi

tekmovanja in sicer tradicionalne
ga božično novoletnega turnirja v 
mini rokometu, katerega organizira 
RK Ilirska Bistrica v nedeljo, 19. de
cembra 2010 v športni dvorani pri

osnovni šoli Antona Žnideršiča v 
Ilirski Bistrici s pričetkom ob 9,00 uri 
zjutraj. Na turnir pridejo najmlajše 
rokometašice in rokometaši iz Slo
venije in tujine ????

RAZPIS '

■
RAZPIS

za II. Zimsko ligo v dvoranskem nogometu (futsalu) v Ilirski Bistrici 
v organizaciji ŠKD KRT Ilirska Bistrica

Igralo se bo po pravilih Fife zafutsal. Sistem tekmovanja bo ligaški - po skupinah.

Tekmovalna taksa za sodelovanje v zimski ligi bo odvisna 
od števila prijavljenih moštev; vplačati jo bo potrebno pred pričetkom igranja.

Pričetek tekmovanja bo predvidoma december, januar. 
Igralni dan pa sobota in nedelja - razpoložljivost telovadnice.

■

Prijave zbiramo do vključno 03.12.2010 na naslov:
Društvo KRT, Levstikova ulica št. 3, 6250 Ilirska Bistrica,ali preko e-mail naslova :

kmnilbi@gmail.com.
Odpiranje prijav in žreb skupin bo dan zatem.

Prijava moštva mora obvezno vsebovati naslednje podatke:
1. Naziv (ime) moštva
2. Naslov moštva
3. Ime in priimek kontaktne osebe s številko telefona

■I

Za vse podrobnejše informacije in prijavo moštva 
pa pokličite na tel. št. 040 585 321 Dejan Trakoštanec, 

dosegljivi smo pa tudi preko e-naslova : kmnilbi@gmail.com

■ ii : -
1

Lep žogobrcarski pozdrav.
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Jubilejna vrata
Odlična kakovost po neverjetni ceni

\ POOBLAŠČENI ZASTOPNIK:

BLTlD.D.O. mmdA
INOtl »SIA, 6ABAŽM, POŽARNA IN ZOTTESN* VRATA

BLT D.O.O. IDRIJA 
Ulica Sv. Barbare 6t BZBO Idrija 
TEL.: + + 3B6 (D)S 374 36 60 N.C. 
FAX*. + + 3B6 <0)5 377 3 9 45 
e-mail: blt@blt.si, www.blt.bi

Garažna sekcijska vrata
M-vodoravni motiv, površina 
VVoodgrain, RAL 9016 
vklj. motorni pogon Hermann 
ProMatic, montaža in 8,5 % DDV, 
v 4 akcijskih dimenzijah:
2375 x 2000 mm, 2375 X 2125 mm, 
2500 x 2000 mm, 2500 X 2125 mm.

vrata EPU z debelino 
lamel 42/20 mm

875€

«■
vrata LPU z debelino

929€
.

<

OBMOČNO ZDRUŽENJE ILIRSKA BISTRICA
VAS VABI NA

KRV0DAI A1SK0 AKCIJO

V DOM STAREJŠIH OBČANOV IlIRSKA BISTRICA
V SREDO, 8. DECEMBRA 2010 

OD 7. D013. URE
Prosimo, če s seboj prinesete osebni dokument 

SKUPAJ REŠUJEMO ŽIVLJENJA!

Vabi na:

> SCHUMANNOV VEČER ob 200 - letnici rojstva 
1810-1856
Učenke in učenci Glasbene šole Murska Sobota in 
Glasbene šole Ilirska Bistrica
v torek, 30.11.2010 ob 18. uri v dvorani glasbene 
šole Ilirska Bistrica

> KONCERT UČITELJEV GŠ ILIRSKA BISTRICA
v petek, 10.12.2010 ob 18. uri v dvorani glasbene šole Ilirska Bistrica

> KONCERT UČENCEV SOLISTOV GŠ ILIRSKA BISTRICA
v petek, 17.12.2010 ob. 18. uri v dvorani glasbene šole Ilirska Bistrica

Božično-novoletni:
> KONCERT ŠOLSKIH ORKESTROV IN KOMORNIH SKUPIN

v sredo, 22.12.2010 ob 18. uri v Domu na Vidmu

> NASTOP PLESNE PRIPRAVNICE IN BALETNEGA ODDELKA
v četrtek, 23.12.2010 ob 18. uri v Domu na Vidmu

Vljudno vabljeni!
Ravnatelj, Laszio Balazs, prof.

glasbenaV_/šola
IlirskaN^Bistrica

Tudi letos pride Sv. MIKLAVŽ 
na Dolnji Zemon

-Srao"

Pričgkali ga bomo v dvorani Grad na 
Dolnjem Zemonu, 5. decembra ob 17:30.

Pripravili smo vam tudi otroško igro Soviča 
Oka, sprehod z baklami do cerkve z 

Miklavževim spremstvom, Miklavž pa bo 
prinesel čudovita debila.

Miklavžev bon in vstopnico si zagotovite v 
gostilni Zemonska Vaga do 2.12.2010.

DRUŠTVO ZA DUŠEVNO ZDRAVJE IN 
KREATIVNO PREŽIVLJANJE 

PROSTEGA ČASA »VEZI«
Štorje 26, 6210 SEŽANA 

Tel. 05/734 42 04, gsm 031 649 288 
e-mail: info@di-ustvovezi.org 

www.drustvovezi .org

DNEVNI CENTER ILIRSKA BISTRICA VAS VABI 
NA TAVČARJEVO 15 (ZA AVrOMATERIALOM),

V PETEK, 03.12.2010,
OD 9-00 DO 16.00 URE NA

MIKLAVŽEV BAZAR

IZDELKI, NAMENJENI ZA NAJLEPŠI ČAS V LETU, 
NASTAJAJO V PROGRAMU SONČNI TOBOGAN - 

MREDA KREATIVNIH DELAVNIC. 
DOBRODOŠLI?\______ ______ Z

šola
VABILO

Znanje računalništva ni več modna muha, ampak vse bolj nuja, 

saj je pretok takšnih in drugačnih informacij preko računalnika 

hitrejši in lažji, zato vas e-šola (v Gimnaziji Ilirska Bistrica) 

vabi na:

BREZPLAČEN TEČAJ RAČUNALNIŠTVA, kjer bomo:

• Brskali po internetu in uporabljali e-pošto,
• Urejevali besedila (VVord),
• Izdelovali predstavitve (PovverPoint),
• Obdelovali podatke (Excel)
• Digitalno obdelovali slike in še več.

TRGOV/NA

NOV PROGRAM 
ZAVES

V MESECU DECEMBRU

« NA ZAVESE 
NA KILOGRAM


